
              Republica Moldova                                                   Республика Молдова     

  CONSILIUL MUNICIPAL BĂLŢI              СОВЕТ МУНИЦИПИЯ БЭЛЦЬ 

             

 

PROCESUL – VERBAL nr.13 

din 28.09.2018, 02.10.2018 

 

”al şedinţei ordinare a Consiliului municipal Bălţi” 

 

 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 30 (lista se 

anexează), sunt absenţi motivat – 5 (lista se anexează). 

 

Serdiuc Irina, secretar al Consiliului mun. Bălți. 

         A menționat că în lucrările şedinţei participă 30 de consilieri. În conformitate cu art. 19 

alin. (2) al Legii privind administraţia publică locală, şedinţa se consideră deliberativă.  

                  În lucrările şedinţei au luat parte: 

1. Șeful Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM; 

2. Reprezentantul Inspectoratului de poliție mun. Bălți; 

3. Şefii direcţiilor, secţiilor și serviciilor primăriei mun. Bălți; 

4. Directorii întreprinderilor municipale, IMSP; 

5. Reprezentanţii mass-media. 

A propus onorarea drapelului de stat al Republicii Moldova, drapelului mun. Bălți, precum 

și interpretarea imnului Republicii Moldova şi imnului municipiului Bălţi la începutul ședinței.  

 

(s-au intonat imnurile, toți s-au ridicat). 

 

Serdiuc Irina, secretar al Consiliului mun. Bălți. 

 A menționat că, în conformitate cu art. 16, alin. 7) al Legii privind administraţia publică 

locală, consiliul local alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru 

durata unei şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  

 A solicitat prezentarea propunerilor. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus candidatura consilierului dlui Usatîi Alexandr. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept și disciplină.                                                                                                                   

A propus candidatura consilierului dlui Marcoci Boris. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A menționat că la ședința anterioară s-a propus ca președinții fracțiunilor să decidă între 

sine cine va prezida ședința pentru a omite dezbaterile în cadrul ședinței. A propus pauză de 15 

minute. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

 A menționat că își retrage candidatura sa la funcție de președinte al ședinței. 

  

Serdiuc Irina, secretar al Consiliului mun. Bălți. 

A propus de a anunța pauză de 15 minute. 



 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept și disciplină.                                                                                                                   

  A menționat că: 

- dumneaei a avut o discuție cu dl Ghițu Vladimir unde a propus candidatura dlui Marcoci 

Boris,  

- propunerea dată trebuia să fie discutată,  

- careva obiecții, sugestii n-au parvenit,  

- Fracțiunea ”Partidul Nostru” va susține candidatura dlui Usatîi Alexandr, a propus de a  

 purcede la procesul de votare. 

 

Serdiuc Irina, secretar al Consiliului mun. Bălți. 

 A supus votului candidatura președintelui ședinței Consiliului municipal Bălți dl Usatîi 

Alexandr. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut –1. 

 

(Consilierul dl Usatîi Alexandr și-a ocupat locul în prezidium.) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat, că consilierilor se propune spre examinare ordinea de zi constituită din 69 

de chestiuni: 

1. Cu privire la crearea Serviciului social de suport monetar adresat familiilor/persoanelor 

defavorizate în cadrul Direcției asistență socială și protecția familiei. 

Raportor – Nadejda Crîjanovscaia – șef-adjunct al Direcției asistență socială și protecția  

familiei. 

2. Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 12/2 din 

08.12.2017 ”Cu privire la aprobarea bugetului municipal Bălți pe anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

3. Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din fondul de rezervă aprobat în bugetul 

municipal pentru anul 2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

4. Cu privire la lichidarea Școlii-internat auxiliare a mun. Bălți. 

Raportor – Tatiana Dubițkaia – șef al Direcției învățămînt, tineret și sport. 

5. Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălţi „Cu privire la aprobarea Mecanismului de acordare a compensației nominative 

pentru sezonul de încălzire 2018-2019 pentru unele categorii social-vulnerabile a 

populației din contul mijloacelor bugetului municipal”. 

Raportor – Nadejda Crîjanovscaia – șef-adjunct al Direcției asistență socială și protecția  

familiei. 

6. Cu privire la schimbarea destinaţiei construcţiilor şi amenajărilor. 

Raportor – Veaceslav Coada – șef al Direcției arhitectură și construcții. 

7. Cu privire la defrișarea și regenerarea spațiilor verzi. 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

8. Cu privire la aprobarea comenzii serviciilor de transport public electric în mun. Bălți 

pentru anul 2019. 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

9. Cu privire la modificarea anexei nr. 2 al deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din 

27.10.2005 „Cu privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor 

neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 



10. Cu privire la autorizarea comercializării bunurilor imobile, din str. 31 August 1989, 20/B. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

11. Cu privire la autorizarea comercializării bunurilor imobile, din str. Pacii, 47. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

12. Cu privire la aprobarea listelor bunurilor imobile proprietatea administrației publice locale 

a mun. Bălți și care se referă domeniului public al municipiului. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

13. Cu privire la completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/60 din 

22.12.2016 „Cu privire la aprobarea listei bunurilor proprietate municipală, supuse 

privatizării„ cu completări ulterioare. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

14. Cu privire la completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/60 din 

22.12.2016 „Cu privire la aprobarea listei bunurilor proprietate municipală, supuse 

privatizării„ cu completări ulterioare şi modificarea deciziei Consiliului municipal Bălţi 

nr. 8/14 din 29.03.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

15. Cu privire la restituirea patrimoniului municipal din administrarea cu drept de gestiune 

economică ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi””. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

16. Cu privire la modificarea decizilor Consiliului municipal Bălţi nr. 3/29 din 30.03.2017 

„Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrare IMSP „Centrul 

Medicilor de Familie Bălţi” cu drept de gestiune economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

17. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrul de 

criză familială “SOTIS” cu transmiterea ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

18. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrului de 

plasament temporar al copiilor în situaţie de risc ,,Drumul spre casă” cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

19. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrului 

comunitar pentru oameni în etate “Respiraţia a doua” cu transmiterea ulterioară în 

administrare operativă a instituţiei. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

20. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrului de 

găzduire şi adaptare socială a persoanelor fără adăpost ,,Reîntoarcere” cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

21. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie mun. Bălţi ” cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu 

drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

22. Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie Bălţi” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

23. Cu privire la autorizarea comercializării autoturismului marca VAZ 2121 UNIVERSAL, 

fiind proprietatea municipală. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

24. Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea operativă a 

Direcției învățămînt, tineret și sport a primăriei la bilanțul primăriei și amplasării 

Serviciului de arhivă a primăriei mun. Bălți. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



25. Cu privire la permiterea ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” de a prelungi termenul 

de valabilitate a contractului de locațiune cu Agenția Teritorială Nord-Vest a Companiei 

Naționale de Asigurări în Medicină a încăperilor din str. Sf. Nicolai, 5A. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

26. Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de locațiune cu IÎS 

“Universitatea de Studii Politice și Economice Europene “Constantin Stere”” Filiala Bălți 

a încăperilor în incinta Gimnaziului nr. 3 din str. Sorocii, 21. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

27. Сu privire la prelungirea termenelor de valabilitate a unor contracte de locaţiune a 

încăperilor în incinta liceului teoretic “George Coșbuc” din bd. Larisa, 3. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

28. Сu privire la prelungirea termenelor de valabilitate a unor contracte de locaţiune a 

încăperilor în incinta liceului teoretic “Mihai Eminescu” din str. Pușkin, 26. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

29. Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de locațiune cu dl Igor 

Romanciuc a încăperii în incinta Gimnaziului nr. 2 din str. M. Sadoveanu, 54. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

30. Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de locațiune cu dna 

Tatiana Grab a încăperilor, situate la etajul II a Palatului Municipal de Cultură din str. 

Dostoevschi, 24. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

31. Cu privire la vînzarea terenurilor. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

32. Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de 

arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare şi 

modificarea Deciziei Consiliului mun. Bălţi nr.11/41 din 26.07.2018 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a 

terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare». 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

33. Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

34. Cu privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă şi modificarea 

deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 31/13 din 28.11.2002 «Cu privire la transmiterea în 

proprietate a terenurilor de pe lîngă casă» şi abrogarea parţială a unor decizii. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

35. Cu privire la aprobarea proiectului de formare a bunului  imobil cu numărul cadastral 

0300205906 prin separare. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

36. Cu privire la aprobarea actului de constatare la modificarea planului сadastral/geometric a 

sectorului de teren din str. Elena Colesov, 6. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

37. Cu privire la aprobarea actului de constatare la modificarea planului сadastral/geometric a 

sectorului de teren din str. Elena Colesov (regiunea casei locative nr 6). 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

38. Cu privire la aprobarea actelor de constatare la modificarea planelor cadastrale/geometrice 

a sectoarelor de teren din str. Libertăţii (regiunea pieţei). 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

39. Cu privire la trecerea loturilor de teren din piața Vasile Alecsandri, 4 cu numerele 

cadastrale 0300304653, 0300304714 și 0300304635 din  domeniul public al municipiului 

în domeniul privat al municipiului. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



40. Cu privire la trecerea loturilor de teren din str. Dumitru Caraciobanu cu numerele 

cadastrale 0300112362, 0300112346, 0300112352, 0300112345, 0300112351, 

0300112320, 0300112354, 0300112355 și 0300112348 din domeniul public al 

municipiului în domeniul privat al municipiului. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

41. Cu  privire  la permiterea  returnării sectoarelor de teren din administrarea ÎS „Poșta 

Moldovei” și ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți” la evidenţa contabilă a primăriei mun. 

Bălţi. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

42. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 11/44 din 26.07.2018 “Cu 

privire la transmiterea în folosință SA «CET-NORD» sectoarelor de teren aferente 

punctelor tehnice”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

43. Cu privire la completarea deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 3/63 din 10.04.2008 « 

Cu privire la aprobarea listei  terenurilor care aparţin domeniului public municipiului 

Bălţi»  cu completările ulterioare. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

44. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun.Bălţi nr. 6/20 din 27.10.2011 “Cu 

privire la stabilirea în mod unilateral al plăţii pentru folosirea terenului” cu modificările 

ulterioare. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

45. Сu privire la executarea hotărîrii Curții de Apel Bălți nr. dosarului 3a-262/16 din 

09.11.2016. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

46. Cu privire la completarea și modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/43 din 

14.12.2017 ”Cu privire la aprobarea graficului concediilor de odihnă anuale acordate 

primarului și viceprimarilor municipiului Bălți”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

47. Cu privire la constituirea grupului de expertiză în vederea realizării raportului de expertiză 

în privința bunurilor aflate în gestiunea Direcției învățămînt, tineret și sport și Secției 

cultură. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

48. Cu privire la aprobarea componenței comisiei privind acordarea unor categorii de cetăţeni 

a indemnizaţiei unice pentru construcţia sau procurarea spaţiului locativ sau restaurarea 

caselor vechi (în redacție nouă). 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

49. Cu privire la aprobarea proiectului tranzacției de împăcare cu SA ”Constructorul”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

50. Cu privire la desemnarea dlui Iulian Paciurca în calitate de reprezentant al Consiliului 

municipal Bălţi în instanţele de judecată și în procesele penale și contravenționale. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

51. Cu privire la reexaminarea deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018 ”Cu privire la 

crearea comisiei privind verificarea contrasemnării și implementării deciziilor Consiliului 

municipal Bălți”. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

52. Cu privire la reexaminarea deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018 ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 6/2 din 02.07.2015 ”Cu privire la 

aprobarea componenței comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal 

Bălţi””. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

53. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat 

nr.1304/OT1-385 din 16.05.2018. 



Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

54. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat 

nr.1304/OT1-322 din 25.04.2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

55. Cu privire la examinarea reclamațiilor conducătorului liceului privat ”Elitex” dnei Tatiana 

Calistru din 10.08.2018 și 20.08.2018 cu cererea de a executa reparație capitală la obiectul 

aflat în locațiune, amplasat pe adresa mun. Bălți, str. Aerodromului, 14/C, din limitele 

bugetului local. 

Raportor – Rimma Tcaci  – șef al Direcției de colectare a impozitelor și taxelor locale. 

56. Cu privire la examinarea cererii SA”Moldagrotehnica” nr. 01/58 din 24.05.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

57. Cu privire la examinarea cererii BC “EnergBank” SA nr. 402/198 din 06.09.2018 și 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/47 din 26.07.2018 “Cu privire la 

aprobarea proiectului de formare a bunului imobil cu numărul cadastral 0300206604 prin 

separare”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

58. Cu privire la examinarea adresărilor IMSP «Centrul Medicilor de Familie Bălţi» nr. 01-

23/256 din 06.04.2018 şi nr.01-23/546 din 07.08.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

59. Cu privire examinarea adresării IMSP  „Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi” nr. 01-

23/304 din 24.04.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

60. Cu privire la examinarea adresării Centrului militar teritorial Bălţi nr. 574 din 14.06.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

61. Cu privire la examinarea cererii SRL “Farmacia Familiei” și SRL Farmacia “Receta 

Farm” nr. 174 din 18.07.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

62. Cu privire examinarea adresării ÎM “Amenajarea teritoriului şi Spaţii Verzi Bălţi” nr. 223 

din 02.08.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

63. Сu privire la examinarea cererii repetate a  dlui Ungureanu I.V. din 22.02.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Răspunsuri pentru aprobare: 

64. Cu privire la aprobarea răspunsului la demersul avocatului Basisto Ghenadie din 

29.06.2018. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

65. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererile dlui Usatîi Nicolai din 11.06.2018, 

13.06.2018, 29.06.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

66. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei Ceauș Olga din 02.07.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

67. Cu privire la aprobarea răspunsului la sesizarea Inspectoratului de poliție Bălți nr. 20539 

din 21.08.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

68. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dlui Usatîi Nicolai din 21.08.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

Informații 

69. Informația privind mersul executării bugetului municipal Bălți pentru semestru I anului 

2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 



70. Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

I-a întrebat pe consilieri ce obiecții, propuneri sunt referitor la ordinea de zi. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus excluderea chestiunii nr.51 din ordinea de zi: Cu privire la reexaminarea 

deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018 ”Cu privire la crearea comisiei privind verificarea 

contrasemnării și implementării deciziilor Consiliului municipal Bălți”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat explicații. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că: 

- Comisia consultativă de specialitate consideră că consiliul poate crea comisii ce ține de 

interesul public al locuitorilor mun. Bălți,  

- orice activitate a comisiei trebuie să aibă careva efecte,  

- comisia dată nu poate aduce careva efecte juridice, deoarece nu este un organ constatator, 

care ar confirma legalitatea sau ilegalitatea deciziilor, deoarece problema dată nu ține de 

comisia dată, dar de unele instituții cu abilități în domeniul dat, etc. 

A întrebat pentru ce se constituie comisia dată: 

- pentru a demonstra cuiva că comisia lucrează sau pentru a umili persoana care și-a dedicat 

viața Primăriei mun. Bălți, Consiliului municipal,  

- pentru a face pe plac șefului Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM, etc. 

A menționat că: 

- sunt organe de judecată,  

- obiectul dat a fost supus discuțiilor anterior, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus ca: 

- chestiunea nr.2 să fie examinată ultima de pe ordinea de zi, înaintea chestiunii ”Întrebările și 

interpelările consilierilor”; 

- dl Balan Vitalii, șeful direcției juridice să comenteze legalitatea acestei decizii. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că: 

- ar fi logic examinarea chestiunii nr.2 de pe ordinea de zi la sfîrșit, după examinarea altor 

proiecte de decizii, deoarece alte proiecte de decizii ar putea avea careva efecte față de 

proiectul dat,  

- inițial, proiectul de decizie a avut alt conținut, în proces de examinare proiectul de decizie a 

fost modificat, la rîndul său, consilierii au votat modificările, secretarul interimar dna 

Ludmila Dovgani n-a contrasemnat prezenta decizie, conform legislației în vigoare, este 

prezentat repetat spre examinare. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A  propus de a include în ordinea de zi chestiunile care au fost examinate în cadrul 

comisiilor consultative de specialitate: 

• Cu privire la aprobarea coeficientului cumulativ de indexare pentru corectarea mărimii 

tarifului pentru vehicul-km parcurs de către mijloacele de transport ale ÎM ”Direcția de 

troleibuze din Bălți” pe anul 2019. 



• Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/67 din 

11.05.2017 ”Cu privire la aprobarea actelor de inventariere și listei bunurilor imobile 

proprietate mun. Bălți” cu ulterioarele modificări și completări. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 9/24 din 30.07.2015 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Biroul arhitectură și 

sistematizare” în redacție nouă”. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/12 din 30.09.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Regia Apă-Canal Bălți” în 

redacție nouă”. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 3/64 din 31.03.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Direcția de construcții capitale 

comanditar unic mun. Bălți” în redacție nouă”. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 5/13 din 24.06.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Hotelul ”Bălți” în redacție 

nouă” cu modificări și completări ulterioare. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/11 din 30.09.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Centrul de studiere a limbilor 

”Limba Noastră” în redacție nouă. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din 27.10.2005 ”Cu 

privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”. 

• Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea Aparatului Președintelui RM nr. 06/4-

06765 din 21.06.2018 (N. Neagu). 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/13 din 30.09.2018 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Termogaz” în redacție nouă. 

• Cu privire la restituirea patrimoniului municipal din gestiune economică ÎM ”Regia Apă-

canal Bălți”. 

• Cu privire la transmiterea patrimoniului din proprietatea publică municipiului Bălţi în 

proprietatea publică satului Sadovoe. 

• Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM ”Direcția reparații 

și construcții drumuri Bălți” cu drept de gestiune economică. 

• Cu privire la aprobarea Acordului de parteneriat cu privire la crearea și implementarea 

serviciului social comunitar pentru copii din grupuri vulnerabile între Consiliul mun. 

Bălți și Asociația Obștească ”Respirația a doua pentru oamenii în etate și inactivi din 

mun. Bălți”. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/32 din 14.12.2017 ”Cu 

privire la desfășurarea consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului 

mun. Bălțui ”Cu privire la crearea Biroul Comun de Informația și Servicii în mun. 

Bălți””. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/33 din 14.12.2017 ”Cu 

privire la desfășurarea consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului 

mun. Bălțui ”Cu privire la aprobarea Planului local anticorupție pentru anii 2018-2020””. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 1/6 din 22.02.2007 ”Cu 

privire la aprobarea Regulamentului privind organizarea și desfășurarea Concursului de 

repartizare a mijloacelor financiare alocate din bugetul municipal pentru organizațiile 

etnoculturale”, cu modificări și completări ulterioare. 

• Cu privire la aprobarea Acordului de colaborare adițional între Consiliul mun. Bălți și 

Asociația Obștească ”Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” și transmiterea 

în locațiune a clădirii școlii primare ”A.I. Cuza” din str. Kievului, 75, cu scutire de plată 

pentru locațiune. 

• Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea Secretariatului Parlamentului RM nr. Ș-

1312/18 din 06.06.2018 (Șerstiuc V.). 



• Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea ÎM ”Stadionul Olimpia 

Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul primăriei mun. Bălți, cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă Școlii sportive specializate de fotbal mun. Bălți. 

• Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea ÎM ”Direcția de 

Construcții Capitale Comanditar Unic mun. Bălți” la bilanțul primăriei mun. Bălți. 

• Cu privire la transmiterea proprietății municipale în administrarea operativă a Direcției 

învățămînt, tineret și sport a primăriei municipiului Bălți situate pa srt. Cicicalo, 6 cu 

terenul aferent acesteia (numărul cadastral 0300210.388) . 

• Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea IMSP ”Spitalul Clinic 

Municipal Bălți” cu drept de gestiune economică, la bilanțul Primăriei. 

• Cu privire la transmiterea IMSP ”Spitalul Clinic municipal Bălți” și proprietății 

municipale în proprietatea statului. 

A propus de a examina la ora 12.30 minute, după pauză, de a oferi cuvîntul președintelui AO 

”Tinerii pentru dreptul la viață” și consilierului Consiliului orășenesc Odessa, Ucraina dnei 

Kuțenco Irina, vicepreședintele comisiei pentru politici sociale, coordonatorul implementării 

proiectului HIV/TB. 

 

Pasat Dmitri, consilier, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru activităţi 

economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a exclude din ordinea de zi chestiunea nr. 50, deoarece proiectul a fost 

exclus din ordinea de zi anterioară. 

A prezentat un discurs privind pregătirea ședinței Consiliului municipal Bălți. 

A întrebat de ce dispoziția primarului a fost emisă joi, iar decizia ”cu privire la precizarea 

bugetului” a fost înmînată consilierilor marți? 

A menționat că: 

- după opinia dumnealui, proiectele de decizie nu sunt pregătite,  

- funcționarii din cadrul Primăriei mun. Bălți au un volum mare de lucru; 

- este necesar ca primarul mun. Bălți să asigure elaborarea unui mecanism de pregătire a 

ședinței,  

- este necesar ca consilierii să facă cunoștință din timp cu proiectele de decizie, dar nu pentru 

că consilierii nu cunosc careva subtilități, cum declară primarul de Bălți,  

- consilierii fracțiunii ”Pentru dezvoltarea Bălțului” nu vor vota proiectele de decizii care vor fi 

prezentate cu întîrziere,  

- proiectele, conform legislației, trebuie să fie prezentate cu 10 zile pînă la ședință, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- nu prima dată expune solicitarea de a invita la lucrările comisiei consultative de specialitate 

directorii întreprinderilor și instituțiilor,  

- spre regret, nu toti conducătorii responsabil își exercită atribuțiile,  

- absența de la lucrările ședinței duce la impedimente de a primi o decizie legală,  

- reprezentanții instituțiilor care participă la lucrările ședințelor nu pot să prezinte 

argumentările necesare,  

- conducătorii sunt obligați de a participa la lucrările ședințelor comisiilor consultative de 

specialitate,  

- primarul mun. Bălți, secretarul consiliului trebuie să se implice în procesul dat, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A menționat că: 

- proiectele de decizie au fost transmise consilierilor, conform dispoziției primarului,  

- cu 10 zile nu se poate de remis proiectele consilierilor, deoarece, conform legii, sunt stipulate 

alte termene,  



- se poate de încercat, dar, după opinia dumneaei, este imposibil,  

- proiectele care se propun de a include astăzi suplimentar în ordinea de zi au fost examinate în 

cadrul ședințelor care au avut loc joi, vinerea, luni, 

- proiectul de decizie ”privind precizarea bugetului” a fost prezentat luni, în cadrul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi 

protecţia mediului, cu întîrziere, dar în proiect au fost incluse toate solicitările privind 

rectificarea bugetului, pentru a asigura activitatea întreprinderilor/instituțiilor pentru luna 

viitoare, sau pînă la finele anului,  

- consilierii care activează în cadrul consiliului pe parcursul mai multor mandate cunosc 

situația dată și pot să confirme că proiectul dat de decizie se prezintă cu întîrziere pentru a 

permite examinarea a tuturor solicitărilor, 

- orice învinuire poate fi acceptată, dar este un proces de lucru voluminos, unde pot fi și unele 

neclarități din cauza volumului mare,  

- directorii întreprinderilor, instituțiilor au fost anunțați prin intermediul telefonului, au fost 

transmise telefonograme, mesaje electronice la poșta electronică,  

- la lucrările ședinței comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului n-a fost prezent conducătorul ÎM ”Direcția de 

Troleibuse din mun. Bălți”, pe parcursul ședinței s-a prezentat contabilul ÎM, a lipsit dna 

Novicova Svetlana, deoarece se află pe buletin,  

- întrebările care apar în cadrul comisiei consultative de specialitate se examinează, se prezint 

informațiile necesare,  

- aparatul Primăriei mun. Bălți este gata să conlucreze cu consilierii, toate propunerile expuse 

în cadrul comisiilor deja s-au găsit oglindirea sa în proiecte,  

- în prezent, sunt întreprinse diferite acțiuni pentru buna funcționare a consiliului municipal, 

etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat că în ordinea de zi este compartimentul ”întrebări și interpelări ale 

consilierilor”, unde consilierii pot da întrebări, iar secretarul, conducerea primăriei va răspunde. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- secretarul are dreptate, documentele au fost prezentate în cadrul comisiei, etc. A întrebat cum 

consilierii pot să facă cunoștință cu acest proiect? 

A menționat că: 

- comisia a preluat activitatea sa înaintea ședinței consiliului, la orele 9.00, pentru a da aviz 

pentru proiectul de decizie,  

- este o conlucrare între consilieri și aparatul Primăriei, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A întrebat cum și cînd secretarul poate să examineze 20 de chestiuni? 

 

Pasat Dmitri, consilier, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru activităţi 

economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus în cazul cînd este semnată ordinea de zi, conform dispoziției primarului, ea să 

nu fie modificată. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că: 

- este imposibil,  



- pentru soluționare a unei probleme a satului Sadovoe, vineri, a fost perfectat încă un proiect 

de decizie, al doilea a fost amînat la ședința precedentă, astfel, avînd două proiecte pe un 

subiect,  

- vineri a fost examinată adăugător adresarea Ministerului sănătății, care drept efect a avut trei 

proiecte de decizii, pentru perfectarea proiectelor de decizii au lucrat specialiștii pe parcursul 

zilelor de odihnă, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A propus excluderea din ordinea de zi chestiunii nr.51 ”Cu privire la reexaminarea 

deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018 ”Cu privire la crearea comisiei privind verificarea 

contrasemnării și implementării deciziilor Consiliului municipal Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 14, contra – 11,    s-au abținut – 4. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Ghițu Vladimir de a examina chestiunea ”Cu privire la 

modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 12/2 din 08.12.2017 ”Cu privire la 

aprobarea bugetului municipal Bălți pe anul 2018” înaintea ”Interpelările și întrebările 

consilierilor”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului includerea în ordinea de zi a proiectelor de decizii propuse de secretarul 

Consiliului municipal. 

 

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă secretarul are dreptul să includă în ordinea de zi chestiuni? Conform legii, 

dreptul de a propune modificarea ordinii de zi o are primarul sau consilierii? 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că proiectele de decizii se propun de primar, iar secretarul a dat citirii 

denumirile, deoarece este responsabilă de organizarea ședinței Consiliului municipal. 

 

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că este o corectare pentru președintele ședinței. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie propus de către primar 

de Bălți, dat citirii de către secretarul Consiliului municipal Bălți, ”Cu privire la aprobarea 

coeficientului cumulativ de indexare pentru corectarea mărimii tarifului pentru vehicul-km 

parcurs de către mijloacele de transport ale ÎM ”Direcția de troleibuze din Bălți” pe anul 2019”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/67 din 11.05.2017 ”Cu privire la 

aprobarea actelor de inventariere și listei bunurilor imobile proprietate mun. Bălți” cu 

ulterioarele modificări și completări”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 9/24 din 30.07.2015 ”Cu privire la aprobarea 

Statutului întreprinderii municipale ”Biroul arhitectură și sistematizare” în redacție nouă”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la modificarea 

deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/12 din 30.09.2010 ”Cu privire la aprobarea Statutului 

întreprinderii municipale ”Regia Apă-Canal Bălți” în redacție nouă”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 3/64 din 31.03.2010 ”Cu privire la aprobarea 

Statutului întreprinderii municipale ”Direcția de construcții capitale comanditar unic mun. Bălți” 

în redacție nouă”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 5/13 din 24.06.2010 ”Cu privire la aprobarea 

Statutului întreprinderii municipale ”Hotelul ”Bălți” în redacție nouă” cu modificări și 

completări ulterioare”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/11 din 30.09.2010 ”Cu privire la aprobarea 

Statutului întreprinderii municipale ”Centrul de studiere a limbilor ”Limba Noastră” în redacție 

nouă”. 

 

(consilierul Lisnic Antoniu a părăsit sala) 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 



Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din 27.10.2005 ”Cu privire la recunoașterea 

dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul răspunsului ”Cu privire la 

aprobarea răspunsului la adresarea Aparatului Președintelui RM nr. 06/4-06765 din 21.06.2018 

(N. Neagu)”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/13 din 30.09.2010 ”Cu privire la aprobarea 

Statutului întreprinderii municipale ”Termogaz” în redacție nouă”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la restituirea 

patrimoniului municipal din gestiune economică ÎM ”Regia Apă-canal Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

transmiterea patrimoniului din proprietatea publică municipiului Bălţi în proprietatea publică 

satului Sadovoe”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM ”Direcția reparații și construcții 

drumuri Bălți” cu drept de gestiune economică”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la aprobarea 

Acordului de parteneriat cu privire la crearea și implementarea serviciului social comunitar 

pentru copii din grupuri vulnerabile între Consiliul mun. Bălți și Asociația Obștească ”Respirația 

a doua pentru oamenii în etate și inactivi din mun. Bălți”. 



 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/32 din 14.12.2017 ”Cu privire la desfășurarea 

consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului mun. Bălțui ”Cu privire la 

crearea Biroul Comun de Informația și Servicii în mun. Bălți””. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/33 din 14.12.2017 ”Cu privire la desfășurarea 

consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului mun. Bălțui ”Cu privire la 

aprobarea Planului local anticorupție pentru anii 2018-2020””. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 1/6 din 22.02.2007 ”Cu privire la aprobarea 

Regulamentului privind organizarea și desfășurarea Concursului de repartizare a mijloacelor 

financiare alocate din bugetul municipal pentru organizațiile etnoculturale”, cu modificări și 

completări ulterioare”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la aprobarea 

Acordului de colaborare adițional între Consiliul mun. Bălți și Asociația Obștească ”Asociația 

Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” și transmiterea în locațiune a clădirii școlii primare 

”A.I. Cuza” din str. Kievului, 75, cu scutire de plată pentru locațiune. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la aprobarea 

răspunsului la adresarea Secretariatului Parlamentului RM nr. Ș-1312/18 din 06.06.2018 

(Șerstiuc V.)”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la returnarea 

proprietății municipale din administrarea ÎM ”Stadionul Olimpia Bălți” cu drept de gestiune 



economică la bilanțul primăriei mun. Bălți, cu transmiterea ulterioară în administrare operativă 

Școlii sportive specializate de fotbal mun. Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27, contra – 0,    s-au abținut – 1. 

 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la returnarea 

proprietății municipale din administrarea ÎM ”Direcția de Construcții Capitale Comanditar Unic 

mun. Bălți” la bilanțul primăriei mun. Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

transmiterea proprietății municipale în administrarea operativă a Direcției învățămînt, tineret și 

sport a primăriei municipiului Bălți situate pe str. Cicicalo, 6 cu terenul aferent acesteia (numărul 

cadastral 0300210.388)” . 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la returnarea 

proprietății municipale din administrarea IMSP ”Spitalul Clinic Municipal Bălți” cu drept de 

gestiune economică, la bilanțul Primăriei”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului de a include în ordinea de zi proiectul de decizie ”Cu privire la 

transmiterea IMSP ”Spitalul Clinic municipal Bălți” și proprietății municipale în proprietatea 

statului”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A propus de a examina la ora 12.30 minute, după pauză, informația privind implementarea 

Proiectului «accelerarea răspunsului la HIV/TB printre grupuri cheie în oraşe din Europa de Est 

şi Asia Centrală», de a oferi cuvîntul președintelui AO ”Tinerii pentru dreptul la viață” dnei Ala 

Iațco și consilierului Consiliului orășenesc Odessa, Ucraina dnei Kuțenco Irina, vicepreședintele 

comisiei pentru politici sociale, coordonatorul implimentării proiectului HIV/TB, pînă la 20 

minute. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



 A supus votului propunerea consilierului Pasat Dmitrii de a exclude din ordinea de zi 

chestiunea sub nr. 50 ”Cu privire la desemnarea dlui Iulian Paciurca în calitate de reprezentant al 

Consiliului municipal Bălţi în instanţele de judecată și în procesele penale și contravenționale”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 12, contra – 12,    s-au abținut – 1. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului ordinea de zi în întregime cu completările și modificările votate: 

1. Cu privire la crearea Serviciului social de suport monetar adresat familiilor/persoanelor 

defavorizate în cadrul Direcției asistență socială și protecția familiei. 

Raportor – Nadejda Crîjanovscaia – șef-adjunct al Direcției asistență socială și protecția 

familiei. 

2. Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din fondul de rezervă aprobat în bugetul 

municipal pentru anul 2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

3. Cu privire la lichidarea Școlii-internat auxiliare a mun. Bălți. 

Raportor – Tatiana Dubițkaia – șef al Direcției învățămînt, tineret și sport. 

4. Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălţi „Cu privire la aprobarea Mecanismului de acordare a compensației nominative 

pentru sezonul de încălzire 2018-2019 pentru unele categorii social-vulnerabile a 

populației din contul mijloacelor bugetului municipal”. 

Raportor – Nadejda Crîjanovscaia – șef-adjunct al Direcției asistență socială și protecția  

familiei. 

5. Cu privire la schimbarea destinaţiei construcţiilor şi amenajărilor. 

Raportor – Veaceslav Coada – șef al Direcției arhitectură și construcții. 

6. Cu privire la defrișarea și regenerarea spațiilor verzi. 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

7. Cu privire la aprobarea comenzii serviciilor de transport public electric în mun. Bălți 

pentru anul 2019. 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

8. Cu privire la modificarea anexei nr. 2 al deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din 

27.10.2005 „Cu privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor 

neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

9. Cu privire la autorizarea comercializării bunurilor imobile, din str. 31 August 1989, 20/B. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

10. Cu privire la autorizarea comercializării bunurilor imobile, din str. Pacii, 47. 

           Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

11. Cu privire la aprobarea listelor bunurilor imobile proprietatea administrației publice locale 

a mun. Bălți și care se referă domeniului public al municipiului. 

           Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

12. Cu privire la completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/60 din 

22.12.2016 „Cu privire la aprobarea listei bunurilor proprietate municipală, supuse 

privatizării„ cu completări ulterioare. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

13. Cu privire la completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/60 din 

22.12.2016 „Cu privire la aprobarea listei bunurilor proprietate municipală, supuse 

privatizării„ cu completări ulterioare şi modificarea deciziei Consiliului municipal Bălţi 

nr. 8/14 din 29.03.2018. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



14. Cu privire la restituirea patrimoniului municipal din administrarea cu drept de gestiune 

economică ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi””. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

15. Cu privire la modificarea decizilor Consiliului municipal Bălţi nr. 3/29 din 30.03.2017 

„Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrare IMSP „Centrul 

Medicilor de Familie Bălţi” cu drept de gestiune economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

16. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrul de 

criză familială “SOTIS” cu transmiterea ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

17. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrului de 

plasament temporar al copiilor în situaţie de risc ,,Drumul spre casă” cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

18. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrului 

comunitar pentru oameni în etate “Respiraţia a doua” cu transmiterea ulterioară în 

administrare operativă a instituţiei. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

19. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul Centrului de 

găzduire şi adaptare socială a persoanelor fără adăpost ,,Reîntoarcere” cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă a instituţiei. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

20. Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie mun. Bălţi ” cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu 

drept de gestiune economică. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

21. Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie Bălţi” cu drept de gestiune economică. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

22. Cu privire la autorizarea comercializării autoturismului marca VAZ 2121 UNIVERSAL, 

fiind proprietatea municipală. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

23. Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din administrarea operativă a 

Direcției învățămînt, tineret și sport a primăriei la bilanțul primăriei și amplasării 

Serviciului de arhivă a primăriei mun. Bălți. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

24. Cu privire la permiterea ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” de a prelungi termenul 

de valabilitate a contractului de locațiune cu Agenția Teritorială Nord-Vest a Companiei 

Naționale de Asigurări în Medicină a încăperilor din str. Sf. Nicolai, 5A. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

25. Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de locațiune cu IÎS 

“Universitatea de Studii Politice și Economice Europene “Constantin Stere”” Filiala Bălți 

a încăperilor în incinta Gimnaziului nr. 3 din str. Sorocii, 21. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

26. Сu privire la prelungirea termenelor de valabilitate a unor contracte de locaţiune a 

încăperilor în incinta liceului teoretic “George Coșbuc” din bd. Larisa, 3. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

27. Сu privire la prelungirea termenelor de valabilitate a unor contracte de locaţiune a 

încăperilor în incinta liceului teoretic “Mihai Eminescu” din str. Pușkin, 26. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

28. Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de locațiune cu dl Igor 

Romanciuc a încăperii în incinta Gimnaziului nr. 2 din str. M. Sadoveanu, 54. 



          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

29. Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de locațiune cu dna 

Tatiana Grab a încăperilor, situate la etajul II a Palatului Municipal de Cultură din str. 

Dostoevschi, 24. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

30. Cu privire la vînzarea terenurilor. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

31. Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de 

arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare şi 

modificarea Deciziei Consiliului mun. Bălţi nr.11/41 din 26.07.2018 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a 

terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare». 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

32. Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

33. Cu privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă şi modificarea 

deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 31/13 din 28.11.2002 «Cu privire la transmiterea în 

proprietate a terenurilor de pe lîngă casă» şi abrogarea parţială a unor decizii. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

34. Cu privire la aprobarea proiectului de formare a bunului  imobil cu numărul cadastral 

0300205906 prin separare. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

35. Cu privire la aprobarea actului de constatare la modificarea planului сadastral/geometric a 

sectorului de teren din str. Elena Colesov, 6. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

36. Cu privire la aprobarea actului de constatare la modificarea planului сadastral/geometric a 

sectorului de teren din str. Elena Colesov (regiunea casei locative nr 6). 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

37. Cu privire la aprobarea actelor de constatare la modificarea planelor cadastrale/geometrice 

a sectoarelor de teren din str. Libertăţii (regiunea pieţei). 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

38. Cu privire la trecerea loturilor de teren din piața Vasile Alecsandri, 4 cu numerele 

cadastrale 0300304653, 0300304714 și 0300304635 din  domeniul public al municipiului 

în domeniul privat al municipiului. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

39. Cu privire la trecerea loturilor de teren din str. Dumitru Caraciobanu cu numerele 

cadastrale 0300112362, 0300112346, 0300112352, 0300112345, 0300112351, 

0300112320, 0300112354, 0300112355 și 0300112348 din domeniul public al 

municipiului în domeniul privat al municipiului. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

40. Cu  privire  la permiterea  returnării sectoarelor de teren din administrarea ÎS „Poșta 

Moldovei” și ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți” la evidenţa contabilă a primăriei mun. 

Bălţi. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

41. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 11/44 din 26.07.2018 “Cu 

privire la transmiterea în folosință SA «CET-NORD» sectoarelor de teren aferente 

punctelor tehnice”. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

42. Cu privire la completarea deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 3/63 din 10.04.2008 « 

Cu privire la aprobarea listei  terenurilor care aparţin domeniului public municipiului 

Bălţi»  cu completările ulterioare. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



43. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun.Bălţi nr. 6/20 din 27.10.2011 “Cu 

privire la stabilirea în mod unilateral al plăţii pentru folosirea terenului” cu modificările 

ulterioare. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

44. Сu privire la executarea hotărîrii Curții de Apel Bălți nr. dosarului 3a-262/16 din 

09.11.2016. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

45. Cu privire la completarea și modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/43 din 

14.12.2017 ”Cu privire la aprobarea graficului concediilor de odihnă anuale acordate 

primarului și viceprimarilor municipiului Bălți”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

46. Cu privire la constituirea grupului de expertiză în vederea realizării raportului de expertiză 

în privința bunurilor aflate în gestiunea Direcției învățămînt, tineret și sport și Secției 

cultură. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

47. Cu privire la aprobarea componenței comisiei privind acordarea unor categorii de cetăţeni 

a indemnizaţiei unice pentru construcţia sau procurarea spaţiului locativ sau restaurarea 

caselor vechi (în redacție nouă). 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

48. Cu privire la aprobarea proiectului tranzacției de împăcare cu SA ”Constructorul”. 

          Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

49. Cu privire la reexaminarea deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018 ”Cu privire la 

crearea comisiei privind verificarea contrasemnării și implementării deciziilor Consiliului 

municipal Bălți”. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

50. Cu privire la reexaminarea deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018 ”Cu privire la 

modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 6/2 din 02.07.2015 ”Cu privire la 

aprobarea componenței comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal 

Bălţi””. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

51. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat 

nr.1304/OT1-385 din 16.05.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

52. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat 

nr.1304/OT1-322 din 25.04.2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

53. Cu privire la examinarea reclamațiilor conducătorului liceului privat ”Elitex” dnei Tatiana 

Calistru din 10.08.2018 și 20.08.2018 cu cererea de a executa reparație capitală la obiectul 

aflat în locațiune, amplasat pe adresa mun. Bălți, str. Aerodromului, 14/C, din limitele 

bugetului local. 

Raportor – Rimma Tcaci  – șef al Direcției de colectare a impozitelor și taxelor locale. 

54. Cu privire la examinarea cererii SA”Moldagrotehnica” nr. 01/58 din 24.05.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

55. Cu privire la examinarea cererii BC “EnergBank” SA nr. 402/198 din 06.09.2018 și 

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/47 din 26.07.2018 “Cu privire la 

aprobarea proiectului de formare a bunului imobil cu numărul cadastral 0300206604 prin 

separare”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

56. Cu privire la examinarea adresărilor IMSP «Centrul Medicilor de Familie Bălţi» nr. 01-

23/256 din 06.04.2018 şi nr.01-23/546 din 07.08.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



57. Cu privire examinarea adresării IMSP  „Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi” nr. 01-

23/304 din 24.04.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

58. Cu privire la examinarea adresării Centrului militar teritorial Bălţi nr. 574 din 14.06.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

59. Cu privire la examinarea cererii SRL “Farmacia Familiei” și SRL Farmacia “Receta 

Farm” nr. 174 din 18.07.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

60. Cu privire examinarea adresării ÎM “Amenajarea teritoriului şi Spaţii Verzi Bălţi” nr. 223 

din 02.08.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

61. Сu privire la examinarea cererii repetate a  dlui Ungureanu I.V. din 22.02.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Răspunsuri pentru aprobare: 

62. Cu privire la aprobarea răspunsului la demersul avocatului Basisto Ghenadie din 

29.06.2018. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

63. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererile dlui Usatîi Nicolai din 11.06.2018, 

13.06.2018, 29.06.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

64. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei Ceauș Olga din 02.07.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

65. Cu privire la aprobarea răspunsului la sesizarea Inspectoratului de poliție Bălți nr. 20539 

din 21.08.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

66. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dlui Usatîi Nicolai din 21.08.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

Informații: 

67. Informația privind mersul executării bugetului municipal Bălți pentru semestru I anului 

2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

68. Cu privire la aprobarea coeficientului cumulativ de indexare pentru corectarea mărimii 

tarifului pentru vehicul-km parcurs de către mijloacele de transport ale ÎM ”Direcția de 

troleibuze din Bălți” pe anul 2019. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

69. Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/67 din 

11.05.2017 ”Cu privire la aprobarea actelor de inventariere și listei bunurilor imobile 

proprietate mun. Bălți” cu ulterioarele modificări și completări.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

70. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 9/24 din 30.07.2015 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Biroul arhitectură și 

sistematizare” în redacție nouă”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

71. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/12 din 30.09.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Regia Apă-Canal Bălți” în 

redacție nouă”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

72. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 3/64 din 31.03.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Direcția de construcții capitale 

comanditar unic mun. Bălți” în redacție nouă”. 



Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

73. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 5/13 din 24.06.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Hotelul ”Bălți” în redacție nouă” 

cu modificări și completări ulterioare. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

74. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/11 din 30.09.2010 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Centrul de studiere a limbilor 

”Limba Noastră” în redacție nouă. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

75. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din 27.10.2005 ”Cu 

privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

76. cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea Aparatului Președintelui RM nr. 06/4-

06765 din 21.06.2018 (N. Neagu).  

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

77. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/13 din 30.09.2018 ”Cu 

privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale ”Termogaz” în redacție nouă. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

78. Cu privire la restituirea patrimoniului municipal din gestiune economică ÎM ”Regia Apă-

canal Bălți”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

79. Cu privire la transmiterea patrimoniului din proprietatea publică municipiului Bălţi în 

proprietatea publică satului Sadovoe. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

80. Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM ”Direcția reparații 

și construcții drumuri Bălți” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

81. Cu privire la aprobarea Acordului de parteneriat cu privire la crearea și implementarea 

serviciului social comunitar pentru copii din grupuri vulnerabile între Consiliul mun. Bălți 

și Asociația Obștească ”Respirația a doua pentru oamenii în etate și inactivi din mun. 

Bălți”. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

82. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/32 din 14.12.2017 ”Cu 

privire la desfășurarea consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului 

mun. Bălțui ”Cu privire la crearea Biroul Comun de Informația și Servicii în mun. Bălți””. 

Raportor – Natalia Tutunaru – specialist principal Secției relații cu publicul. 

83. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/33 din 14.12.2017 ”Cu 

privire la desfășurarea consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului 

mun. Bălțui ”Cu privire la aprobarea Planului local anticorupție pentru anii 2018-2020””. 

Raportor – Natalia Tutunaru – specialist principal Secției relații cu publicul. 

84. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 1/6 din 22.02.2007 ”Cu 

privire la aprobarea Regulamentului privind organizarea și desfășurarea Concursului de 

repartizare a mijloacelor financiare alocate din bugetul municipal pentru organizațiile 

etnoculturale”, cu modificări și completări ulterioare. 

Raportor – Vera Caraulan – șef Secției cultură. 

85. Cu privire la aprobarea Acordului de colaborare adițional între Consiliul mun. Bălți și 

Asociația Obștească ”Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” și transmiterea 

în locațiune a clădirii școlii primare ”A.I. Cuza” din str. Kievului, 75, cu scutire de plată 

pentru locațiune. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

86. Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea Secretariatului Parlamentului RM nr. Ș-

1312/18 din 06.06.2018 (Șerstiuc V.).  



Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

87. Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea ÎM ”Stadionul Olimpia 

Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul primăriei mun. Bălți, cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă Școlii sportive specializate de fotbal mun. Bălți. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

88. Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea ÎM ”Direcția de 

Construcții Capitale Comanditar Unic mun. Bălți” la bilanțul primăriei mun. Bălți. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

89. Cu privire la transmiterea proprietății municipale în administrarea operativă a Direcției 

învățămînt, tineret și sport a primăriei municipiului Bălți situate pa srt. Cicicalo, 6 cu 

terenul aferent acesteia (numărul cadastral 0300210.388) . 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

90. Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea IMSP ”Spitalul Clinic 

Municipal Bălți” cu drept de gestiune economică, la bilanțul Primăriei. 

Raportor – Feodora Rodiucova - șef al Serviciului sănătate.  

91. Cu privire la transmiterea IMSP ”Spitalul Clinic municipal Bălți” și proprietății 

municipale în proprietatea statului. 

Raportor – Feodora Rodiucova - șef al Serviciului sănătate.  

92. Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 12/2 din 

08.12.2017 ”Cu privire la aprobarea bugetului municipal Bălți pe anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

93. Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0    

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A propus de a aproba regulamentul ședinței, după cum urmează: prezentarea chestiunilor 

de pe ordinea de zi  – pînă la 3 minute, discuţii în cadrul dezbaterilor – pînă la 2 minute, replici – 

pînă la 1 minut. 

Se propune ca consilierii să-şi expună opinia sa în ceea ce priveşte problema ce reprezintă 

obiectul dezbaterilor doar o singură dată, după două ore de lucru se va anunța pauză de 30 

minute, apoi după fiecare două ore de lucru pauză 15 minute. 

A întrebat pe consilieri dacă sunt obiecții, propuneri la regulamentul dat? 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a anunța pauză de 15 minute în cazul cînd fracțiunile, președinții comisiilor 

consultative de specialitate vor solicita să efectueze careva consultări pentru a aproba proiectul 

de decizie. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat că argumentările trebuie să fie confirmate/motivate. 

A supus votului regulamentul propus de președintele ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,    s-au abținut – 0    

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Buceațchi Pavel de a anunța pauză de 15 minute în cazul 

cînd fracțiunile, președinții comisiilor consultative de specialitate vor solicita să efectueze careva 

consultări pentru a aproba proiectul de decizie. 

 



AU VOTAT: 

Pro – 15, contra – 11,    s-au abținut – 1.   

 

(consilierul Lisnic Antoniu a intrat în sală) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat, că în conformitate cu art. 20, alin.1) din Legea privind administraţia publică 

locală, este necesar să fie desemnat un consilier care va semna deciziile consiliului, în cazul în 

care preşedintele şedinţei se va afla în imposibilitate de a le semna. S-a propus candidatura 

consilierului dlui Poneatovschi Alexandru. 

A supus votului candidatura dlui Poneatovschi Alexandru. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

1.S-A EXAMINAT:”Cu privire la crearea Serviciului social de suport monetar adresat  

   familiilor/persoanelor defavorizate în cadrul Direcției asistență socială și  

   protecția familiei.” 

Raportor – Nadejda Crîjanovscaia – șef-adjunct al Direcției asistență 

socială și protecția familiei. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

 A menționat că avizul comisiei consultative de specialitate pentru drept și disciplină este 

pozitiv, dar cu unele modificări la proiectul de decizie, Regulamentul privind organizarea și 

funcționarea serviciului social, care au fost date citirii (se anexează). 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A întrebat dacă sunt întrebări, propuneri la proiectul de decizie.  

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea președintelui comisiei consultative de specialitat dnei Elena 

Grițco de a modifica proiectul de decizie și Regulamentul, conform anexei. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29, contra – 0,    s-au abținut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 



 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 7, art. 14, alin. (2), lit. p1), lit.y) din  Legea RM  privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, Legea RM nr. 101 din 07.06.2018 cu 

privire la modificarea și completarea Legii bugetului de stat pe anul 2018 nr. 389 din 15.12.2017, 

Legea RM asistenţei sociale nr. 547-XV din 25 decembrie 2003, cu modificările și completările 

ulterioare, Legii RM nr.123 din 18 iunie 2010 cu privire la serviciile sociale, cu modificările 

ulterioare, Legea Fondului de susținere a populației nr.827-XIV din 18.02.2000, cu modificările 

și completările ulterioare, întru executarea  Hotărîrii Guvernului RM nr. 800 din 01.08.2018 

pentru aprobarea pachetului minim de servicii sociale și modificarea Regulamentului cu privire 

la modul de stabilire și plată a ajutorului material, Hotărîrea Guvernului RM nr. 716 din 

18.07.2018 pentru aprobarea Regulamentului-cadru privind organizarea și funcționarea 

Serviciului social de suport monetar adresat familiilor/persoanelor defavorizate, scrisoarea 

Ministerului Sănătății, Muncii și Protecției Sociale nr.15/2033 din 06.08.2018 și în scopul 

susţinerii familiilor/persoanelor defavorizate în contextul prevenirii/limitării/depăşirii situaţiilor 

de dificultate în vederea prevenirii marginalizării şi excluziunii socio-economice, - 

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se creează Serviciul social de suport monetar adresat familiilor/persoanelor defavorizate  

în cadrul Direcției asistență socială și protecția familiei. 

2. Se aprobă Regulamentul privind organizarea și funcționarea Serviciului social de suport 

monetar adresat familiilor/persoanelor defavorizate, conform anexei. 

3. Se instituie comisia municipală  pentru protecţia persoanelor aflate în situaţii de dificultate 

cu următoarea componență: 

Președintele comisiei – Lilia Sava, viceprimarul municipiul Bălți; 

Vice președintele comisiei – Irina Serdiuc, Secretarul Consiliului mun. Bălți; 

Secretarul comisiei – Onea Alina, asistent social Serviciul social ”Locuință protejată”, fără 

drept de vot. 

                                                       Membrii comisiei: 

Veronica Munteanu - șeful Direcției asistență socială și protecția familiei; 

Vera Rusu - șeful Direcției Generale  Financiare-Economice; 

Feodora Rodiucova - șeful Serviciul sănătate; 

Svetlana Oserbaeva  - consilier al Consiliului municipal Bălți, președintele comisiei de 

consultative specialitate pentru educație, protecție socială și sănătate publică; 

Sergiu Bejan, șef adjunct secție, șef al Serviciului Interacțiune comunitară al secție 

Securitate publică a Inspectoratului de poliție Bălți, comisar principal; 

Nicolai Melinic - președintele Societății invalizilor mun. Bălți; 

Cristina Crudu - președintele Filialei de Cruce Roșie din mun. Bălți.  

4. Primarul mun. Bălți dl Nicolai Grigorișin: 

4.1. Să completeze în noua structură și în statele de personal ale Direcției asistență socială 

și protecția familiei o unitate de specialist principal, manager al Serviciului social de 

suport monetar adresat familiilor/persoanelor defavorizate.  

4.2. Prin intermediul Direcției asistență socială și protecția familiei, să se realizeze 

măsurile necesare privind implementarea, organizarea și funcționarea Serviciului 

social de suport monetar adresat familiilor/persoanelor defavorizate și deasemanea 

monitorizarea și evaluarea activității serviciului dat.  

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de   

specialitate pentru educație, protecţie socială și sănătate publică, pentru activități 

economico-finaciare, pentru drept şi disciplină. 

 



AU VOTAT: 

Pro – 29 ,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

2.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din fondul de rezervă  

   aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art.14 alin. 2) lit. n) din Legea RM  privind administraţia publică locală 

nr.436-XVI din 28.12.2006, art.26 din Legea RM  privind finanţele publice locale nr. 397-XV 

din 16.10.2003, Legea nr.181 din 25.07.2014 finanţelor publice şi responsabilităţii bugetar- 

fiscale, decizia Consiliului municipal Bălţi cu privire la aprobarea Regulamentului privind 

constituirea şi executarea Fondului de Rezervă a primăriei municipiului Bălţi nr. 9/3 din 

25.12.2007 cu modificările şi completările ulterioare, Dispoziţia Primarului nr.166 din 

12.04.2016 cu privire la crearea comisiei de examinare a solicitărilor de acordare a ajutorului 

financiar unic din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul municipal, Procesul Verbal al comisiei 

de examinare a solicitărilor de acordare a ajutorului financiar unic din Fondul de Rezervă nr. 8 

din 14.09.2018 şi luînd în consideraţie necesitatea cheltuielilor suplimentare, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se distribuie din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018, suma 

de 23,0 mii lei, conform anexei. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare, pentru educație, protecție socială și 

sănătate publică.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 29 ,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

3.S-A EXAMINAT:”Cu privire la lichidarea Școlii-internat auxiliare a mun. Bălți”. 

Raportor – Vlasenco Mihail – șef-adjunct al Direcției învățămînt, tineret și  

sport. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

  

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 



Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

A propus de a fixa în proces-verbal propunerea comisiei consultative de specialitate de a 

pune în sarcina primarului mun. Bălți de a perfecta o adresare către Ministerul Educației, Culturii 

și Cercetării de a solicita finanțare suplimentară pentru personalul instituțiilor școlare care 

lucrează cu copii cu necesități speciale. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat unde va fi încadrat personalul eliberat? 

 

Vlasenco Mihail, șef-adjunct al Direcției învățămînt, tineret și sport. 

 A menționat că: 

- în prezent, în Școală activează 10 persoane, 

- toate persoanele au fost preavizate,  

- toate acțiunile se vor efectua conform codului muncii, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- copiii au fost instituționalizați, 

- în prezent, sunt un șir de probleme cu care se confruntă administrația instituțiilor de 

învățămînt, părinții copiilor cu nevoi speciale, precum și părinții, elevii, unde învață astfel de 

copii,  

- este nevoie de unele eforturi suplimentare, antrenarea suplimentară a personalului etc,  

- este o situație negativă, care trebuie aplanată,  

- susține propunerea președintelui comisiei consultative de specialitate de a aloca mijloace 

suplimentare pentru a crea condiții necesare în procesul de instruire, etc. 

 

Vlasenco Mihail, șef-adjunct al Direcției învățămînt, tineret și sport. 

 A menționat că: 

- în instituțiile de învățămînt nu numai se acordă atenția necesară, dar și se acordă un pachet de 

servicii,  

- copii se instruiesc după un plan individual, identificarea traseului educațional preventiv, 

consilierea familiilor, vizite la domiciliu, alimentarea, activități pentru părinți, manageri de 

instituții, asistență în reorientarea profesională a cadrelor didactice, ghidarea și orientarea 

pentru învățămînt profesional-tehnic a 8 absolvenți a Școlii-internat auxiliare,  

- problema dată este abordată în cadrul întrunirilor, la nivel de Minister, etc. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A întrebat unde vor fi angajați cadrele didactice. 

 

Vlasenco Mihail, șef-adjunct al Direcției învățămînt, tineret și sport. 

 A răspuns că toate acțiunile sunt efectuate conform legislației. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat ce se află în prezent pe teritoriul instituției? 

 



Vlasenco Mihail, șef-adjunct al Direcției învățămînt, tineret și sport. 

 A răspuns că instituția este formată din clădirea ”A” și ”B”, cantina, cazangeria, în 

prezent se acumulează actele necesare pentru a trece la păstrare, este asigurată paza de către 

paznici, amplasată IP ”Rebeca”, conform deciziei Consiliului municipal. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 din Legea privind administrația publică locală nr.436-XVI din 

28.12.2006; art. 21 alin. (3) și art. 139 lit. f) din Codul educației al Republicii Moldova nr. 152 

din 17 iulie 2014 (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 2014, nr. 319-324, art. 634),  cu 

adresarea MECC nr.02-05/608, din 04.07.2018., lipsei efectivului de elevi, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă lichidarea Școlii-Internat auxiliară de pe strada Decebal, 99 A, mun. Bălți. 

2. Disponibilizarea salariaților instituției se va efectua în conformitate cu prevederile   

legislației muncii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii  se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru  educație, protecție socială și sănătate publică, pentru drept şi disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

4.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei  

   Consiliului municipal Bălţi „Cu privire la aprobarea Mecanismului de  

   acordare a compensației nominative pentru sezonul de încălzire 2018-2019  

  pentru unele categorii social-vulnerabile a populației din contul  

  mijloacelor bugetului municipal”. 

Raportor – Nadejda Crîjanovscaia – șef-adjunct al Direcției asistență 

socială și protecția familiei. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

 A menționat, că avizul comisiei consultative de specialitate pentru educație, protecţie 

socială, sănătate publică este pozitiv (se anexează). 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- a înaintat o propunere secretarului Consiliului municipal în cadrul comisiei consultative de 

specialitate ca la inițierea desfășurării consultărilor publice consilierii să primească textul 

preliminar al proiectului de decizie privind subiectul consultărilor publice, pe care consilierii 

nu au în prezent la mînă, etc. 

- A dat citirii Hotărîrea Guvernului RM nr. 967 din 09.08.2016, p.22. 



A propus ca pentru viitoarele proiecte de decizii care lansează consultările publice, 

consilierii să aibă un proiect preliminar privind subiectul acestor consultări. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- propunerea dlui Ghițu vine în contradicție cu Hotărîrea Guvernului RM nr. 967 din 

09.08.2016, 

- dl Ghițu a dat citirii p.22, dar n-a dat citirii p.15,16, 18, 19, 20, din prezenta Hotărîre,  

- textul proiectului nu poate fi prezentat  preliminar, deoarece prin decizie se stabilesc termene 

de elaborare a proiectului de decizie,  

- poate fi pregătită a informație despre necesitatea elaborării proiectului, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că conform legislației se permite în cazul cînd nu sunt interdicții. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A dat un exemplu cum va derula procesul conform propunerii dlui Ghițu Vladimir, care 

vine în contradicție cu legislația în vigoare. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că fiecare poate să rămînă pe pozițiile sale. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat explicații de la Direcția juridică, deoarece n-a fost prezentat proiectul de 

decizie. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- conform legii RM nr. 239 privind transparenţa în procesul decizional, art.9 ne vorbește 

despre anunțul referitor la inițierea elaborării deciziei, care prevede că, după iniţierea 

procesului de elaborare a deciziei, autoritatea publică va plasa, în termen de cel mult 15 zile 

lucrătoare, anunţul respectiv pe pagina web oficială, îl va expedia imediat prin intermediul 

poştei electronice părţilor interesate, îl va afişa la sediul său într-un spaţiu accesibil 

publicului şi/sau îl va difuza în mass-media centrală sau locală, după caz. 

Anunţul referitor la iniţierea elaborării deciziei va conţine, în mod obligatoriu: 

a) argumentarea necesităţii de a adopta decizia; 

b) termenul-limită, locul şi modalitatea în care părţile interesate pot prezenta sau expedia 

recomandări; 

c) datele de contact ale persoanelor responsabile de recepţionarea şi examinarea 

recomandărilor (numele şi prenumele, numărul de telefon, adresa electronică); 

- sunt cazuri cînd se elaborează decizii în baza unor acte existente,  

- sunt cazuri cînd nu sunt acte normative și este necesar de elaborat,  

- mecanismul dat a fost aprobat în anii precedenți, completări esențiale nu sunt, se stabilesc 

doar unele categorii de persoane ce vor beneficia de această compensație. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu Legea RM nr. 239-XVI din 13.11.2008 privind transparenţa în procesul 

decizional, Legea RM nr. 982-XIV din 11.05.2000 privind accesul la informaţii, art. 3 al. (1), art. 



8, art.14 al. (2) lit. (z¹) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind administraţia publică 

locală, Legea RM nr. 100 din 22.12.2017 cu privire la actele normative, Hotărîrea Guvernului 

RM nr. 967 din 09.08.2016 ”Cu privire la mecanismul de consultare publică cu societatea civilă 

în procesul de elaborare și adoptare a deciziilor”, Legea RM asistenţei sociale nr. 547-XV din 25 

decembrie 2003, cu modificările și completările ulterioare, în scopul acordării asistenței sociale 

unor categorii social-vulnerabile din rîndul populației orașului în timpul perioadei rece a anului, 

precum și asigurării informării multilaterale a populaţiei despre procesul de aprobare a deciziilor 

Consiliului municipal Bălţi, -  

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se desfăşoară consultările publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălţi „Cu 

privire la aprobarea Mecanismului de acordare a compensației nominative pentru sezonul 

de încălzire 2018-2019 pentru unele categorii social-vulnerabile a populației din contul 

mijloacelor bugetului municipal” prin crearea grupului de lucru ad-hoc. 

2. Primarul mun.Bălţi dl N. Grigorișin să asigure: 

2.1. elaborarea textului deciziei iniţiale în perioada din 03.10.2018 pînă la 10.10.2018; 

2.2. desfăşurarea procedurii obligatorii şi suplimentare a consultării prin crearea grupului 

de ad-hoc în perioada din 16.10.2018 până la 20.10.2018. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială și sănătate publică 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

5.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la schimbarea destinaţiei construcţiilor şi amenajărilor”. 

Raportor – Veaceslav Coada – șef al Direcției arhitectură și construcții. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că este necesar de modificat sintagma din  preambulă ”examinînd solicitările 

persoanelor fizice și juridice” în ”examinînd solicitarea dlui Albu Iu din 03.05.2018”, deoarece 

este o singură cerere. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea secretarului Consiliului municipal. 

 

AU VOTAT: 



Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

(consilierul Oserbaeva Svetlana a părăsit sala) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

În conformitate cu prevederile art. 14, alin. 1, lit.f),  alin. 2 al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr.436-XVI din 28.12.2006,  art. 52  lit.b) și art. 54 al Legii privind 

principiile urbanismului și amenajării teritoriului nr. 835 din 17.05.1996, „Regulamentului 

privind autorizarea funcţionării şi schimbării destinaţiei construcţiilor şi amenajărilor” aprobat 

prin Hotărîrea Guvernului RM nr.306 din 30.03.2000, examinînd solicitarea dlui Albu Iu. din 

03.05.2018, - 

Consiliul municipal Bălţi  DECIDE: 

 

1. Se permite schimbarea destinaţiei construcţiilor şi amenajărilor, conform anexei. 

2. Primarul municipiului Bălţi va elibera pe parcursul unei luni de la adoptarea prezentei 

decizii autorizaţie de schimbare a destinaţiei încăperilor şi construcţiilor, conform anexei la 

prezenta decizie. 

3. Oficiul Teritorial Cadastral Bălţi va lua act de prezenta decizie. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecția mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

6.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la defrișarea și regenerarea spațiilor verzi”. 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat prezentarea informației: 

- care este soarta copacilor tăiați/defrișați,  

- ce se face cu lemnul - se repartizează sau se comercializează, la ce preț, etc. 

 

Veaceslav Zincovschi,  șef al Direcției gospodărie comunală. 

 A menționat că: 

- întrebările date nu au nimic comun cu proiectul de decizie,  

- copacii după tăiere/defrișare se prelucrează, se iau la evidență contabilă,  

- există mecanismul de luare la evidență, etc,  

- informația va fi prezentată. 

 



Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit.  f¹) din Legea RM privind administraţia publică 

locală nr.436-XVI din 28.12.2006, Legea RM cu privire la spaţiile verzi ale localităţilor urbane 

şi rurale nr. 591-XIV din 23.09.1999, art. 4 alin. (2) lit. e) din Legea RM privind monitoringul 

bunurilor imobile nr. 267 din  29.11.2012, în rezultatul examinării adresărilor cetăţenilor, 

agenţilor economici, administrației întreprinderilor municipale și organizațiilor, în baza actelor 

fitosanitare ale ÎM «Amenajarea teritoriului și spații verzi Bălți» şi actelor Agenției Ecologice 

Bălţi, – 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1.  Se recunoaşte necesitatea defrișării arborilor care prezintă pericol pentru mediul înconjurător 

și celor care cresc cu încălcarea prevederilor NRC 02.07-01-89 în baza actelor Agenției 

ecologice Bălți si a actelor fitosanitare, conform anexei nr.1. 

2. Se recunoaște necesitatea efectuării lucrărilor de regenerare a arborilor care sunt/cad sub 

influența condițiilor nefavorabile de mediu și-au pierdut funcționalitatea și aspectul estetic, 

având în coroană ramuri uscate și rupte, conform anexei nr. 2.   

3.   Se permite efectuarea lucrărilor de defrișare a arborilor, conform anexei nr. 1. 

4.   Se permite efectuarea lucrărilor de regenerare a arborilor, conform anexei nr. 2. 

5.   Primarului mun. Bălţi dl Nicolai Grigorișin: 

       5.1. Să asigure eliberarea ordinelor pentru efectuarea lucrărilor de defrișare și regenerare  

arborilor, conform anexelor nr. 1 și nr. 2; 

5.2. Să prezinte spre aprobare Consiliului mun. Bălţi actele necesare pentru decontarea 

contravalorii arborilor defrişaţi în conformitate cu valoarea de bilanț. 

6.    ÎM «Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi»: 

6.1. Să efectueze lucrările de defrișare și regenerare a arborilor în baza ordinelor de 

autorizare, în limita mijloacelor financiare alocate, conform anexelor nr. 1 și nr. 2;                

6.2. Să pregătească documentația necesară pentru decontarea contravalorii arborilor defrișați 

în conformitate cu valoarea de bilanț. 

 7.   Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de  

      specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

7.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea comenzii serviciilor de transport public electric în  

   mun. Bălți pentru anul 2019”. 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

 

 AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Vacarciuc Vadim, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”.  

 A întrebat cît timp a fost închisă porțiunea de drum Ștefan cel Mare – Aeroport, care au 

fost pierderile ÎM ” Direcția de troleibuze din Bălţi”?  

 

Veaceslav Zincovschi,  șef al Direcției gospodărie comunală. 

 A răspuns că informația va fi prezentată. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A depistat o eroare tehnică, a menționat că este cazul cînd sunt niște neclarități, care pot 

fi aplanate în cadrul comisiilor consultative de specialitate, dar din lipsa conducătorului se expun 

în cadrul ședinței Consiliului municipal.  

 

Veaceslav Zincovschi, șef al Direcției gospodărie comunală. 

 A răspuns că pe viitor astfel de situații vor fi omise. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14, alin. (1), alin. (2) lit. j) al  Legii Republicii Moldova privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, decizia Consiliului mun. Bălți nr. 9/1 

din 10. 10. 2013 cu privire la aprobarea contractului proiect ce ține de prestarea serviciilor 

transportului public electric în mun. Bălți între Consiliul mun. Bălți și ÎM. ”Direcția de 

troleibuzei Bălţi” în cadrul proiectului ”Troleibuze pentru municipiul Bălți”, decizia Consiliului 

mun. Bălți nr. 9/2 din 10. 10. 2013 ce ține de aprobarea proiectului Acordului grantelor între 

Banca Europenă ”Dezvoltare și Reconstrucții” și ÎM. „Direcția de troleibuze Bălţi“ în cadrul 

proiectului ”Troleibuze pentru municipiul Bălți”, și decizia Consiliului mun. Bălți nr. 9/3   din 

10. 10. 2013 cu privire la aprobarea Acordului suplimentar nr. 1 la Contractul de împrumut nr. 

43827 între Banca Europenă ”Dezvoltare și Reconstrucții” și ÎM.  ”Direcția de troleibuze Bălţi” 

în cadrul proiectului ”Troleibuze pentru municipiul Bălți” și în scopul executării condițiilor 

contractual ce țin de prestarea serviciilor de transport public electric în mun. Bălți,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă comanda serviciilor de transportare a pasagerilor în mun. Bălți cu transport 

public electric pentru anul 2019 (conform anexei). 

2. Se împuterniceşte primarul mun. Bălți dl Nicolai Grigorișin să semneze din numele 

Consiliului mun. Bălți comanda serviciilor de transportare a pasagerilor în mun. Bălți cu 

transport public electric pentru anul 2019.  

3.    ÎM „Direcţia Troleibuze Bălţi” să asigure executarea serviciilor de transport public electric 

pentru anul 2019. 

4.  Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru drept şi disciplină, pentru activitate financiar-economică. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 



 

8.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la modificarea anexei nr. 2 al deciziei Consiliului mun. Bălți 

 nr. 8/9 din 27.10.2005 „Cu privire la recunoașterea dreptului de locațiune  

asupra apartamentelor neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

(consilierul Oserbaeva Svetlana a intrat în sala) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

 În conformitate cu alin. (3) art. 14  din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 

436-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind proprietatea publică a unităților administrativ-

teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legea RM cu privire la locuințe nr. 75 din 30.04.2015, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică anexa nr. 2 al deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din 27.10.2005 „Cu 

privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor neprivatizate”, după 

cum urmează: în p. 3040 cifrele «030021301001012» se modifică cu cifrele 

«030021300401012». 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să expedieze copia prezentei 

decizii în adresa ÎM „GLC Bățli” și Serviciul Cadastral Teritorial mun. Bălți al IP „Agenția 

Servicii Publice”. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală,  administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

9.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la autorizarea comercializării bunurilor imobile, din str. 31 

August 1989, 20/B”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

 relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 



Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a menționat că 

membrii comisiei consultative de specialitate nu s-au expus asupra subiectului dat. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că: 

- se propune de a modifica preambula proiectului, textul final să aibă următorul conținut ”cu 

privire la autorizarea evaluării a bunului imobil din str. 31August 1989, 20/B”, 

- p.1 ”se autorizează evaluarea bunului imobil din str. 31August 1989, 20/B,  

- p.2.1, 2.2, 2.3 se exclud,  

- este necesar ca consilierii să simte necesitatea comercializării bunului,  

- bunurile ”Băncii de economii” în prezent se realizează astfel bunul imobil poate fi 

comercializat la un preț convinabil pentru municipalitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că comisia pînă la ședința Consiliului a propus modificarea textului 

proiectului de decizie. 

 

Zincovscaia Galina,  șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A dat citirii noul proiect de decizie prezentat de către consilieri, se anexează 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerile expuse de către dl Cojuhari Iurii și dna Zincovscaia Galina.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. d) art. 77 alin. (5) al Legii RM privind administraţia 

publică locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006, Legii privind proprietatea publică a unităţii 

administrativ-teritoriale Nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legii privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice Nr. 121-XVI din 04.05.2007, Hotărîtrea Guvernului RM nr.136 din 

10.02.2009 cu privire la aprobarea  Regulamentului privind licitaţiile cu strigare şi cu reducere 

decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 14/60 din 22.12.2016 “Cu privire la aprobarea listei bunurilor 

proprietatea municipală, supuse privatizării” cu completări ulterioare, în baza notei de serviciu a 

direcției evidență contabilă a primăriei nr. 16 din 26.03.2018, - 

 

Consiliul municipаl Bălţi DECIDE: 



 

1. Se autorizează realizarea evaluării bunului imobil, şi anume 9,4 % din suprafaţa totală 

390,0 m2 încăperilor nelocative cu nr. cadastral 0300207.107.01.004, din str. 31 August 

1989,20/B (încăpere nr. 10). 

2. Primarul municipiului Bălți dl Nicolai Grigorişin să prezinte la următoarea ședință a 

Consiliului mun. Bălți actul de evaluare, pentru stabilirea prețului inițial de vînzare al 

bunurilor imobile specificate la punctul 1 prezentei decizii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

10.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea comercializării bunurilor imobile, din str. Pacii,  

    47.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

  relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A propus ca: 

-  cuvîntul ”comercializarea” să fie substituit cu ”evaluarea”, 

- p.2.1, 2.2, 2.3 de exclud,  

- p. 2 să aibă următorul conținut” Primarul municipiului Bălți dl Nicolai Grigorişin să prezinte 

la următoarea ședință a Consiliului mun. Bălți actul de evaluare, pentru stabilirea prețului 

inițial de vînzare al bunurilor imobile specificate la punctul 1 prezentei decizii”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerile expuse de către președintele comisiei consultative de 

specialitate.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  



În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. d) art. 77 alin. (5) al Legii RM privind administraţia 

publică locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006, Legii privind proprietatea publică a unităţii 

administrativ-teritoriale Nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legii privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice Nr. 121-XVI din 04.05.2007, Hotărîtrea Guvernului RM nr.136 din 

10.02.2009 «Сu privire la aprobarea Regulamentului privind licitaţiile «cu strigare» şi «cu 

reducere» », decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 14/60 din 22.12.2016 “Cu privire la aprobarea 

listei bunurilor proprietatea municipală, supuse privatizării” cu completări ulterioare,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se autorizează comercializarea bunului imobil, şi anume 21,8% din construcţie (nr. 

cadastral 0300307.154.01) şi 21,8% din terenul aferent (nr. cadastral 0300307.154) din str. 

Păcii,47. 

2. Primarul municipiului Bălți dl Nicolai Grigorişin să prezinte la următoarea ședință a 

Consiliului mun. Bălți actul de evaluare, pentru stabilirea prețului inițial de vînzare al 

bunurilor imobile specificate la punctul 1 prezentei decizii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

11.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea listelor bunurilor imobile proprietatea  

   administrației publice locale a mun. Bălți și care se referă domeniului  

   public al municipiului.” 

       Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

  relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. 3, art. 75 și art. 77 al Legii RM cu privire la administraţia 

publică locală Nr.436-XVI din 28.12.2006, Legii RM cu privire la propritatea publică a unităţilor 

administrativ-teritoriale nr.523-XIV din 16.07.2007 Legea RM privind delimitarea proprietăţii 

publice nr. 29 din 05.04.2018, art., 101 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, luînd în consideraţie remise prin scrisoarea nr. 

01-01/4114 din 03.09.2018 coordonate cu Ministerul Agriculturii, Dezvoltării Regionale și 

Mediului al RM listelor obiectelor bunurilor imobile, proprietatea administraţiei publice locale a 

mun. Bălţi şi actele de inventarierea obiectelor bunurilor imobile prezentate care sînt în gestiunea 

ÎM «Rеgia Apă Canal» și în concesionarea SRL «Glorin Inginering», precum și în scopul 



înregistrării informaţiei exacte în Serviciul Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia Servicii 

Publice”,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă listele bunurilor imobile, proprietatea administraţiei publice locale a mun. Bălţi 

și care se referă domeniului public al municipiului, conform anexelor nr. 1, 2, 3. 

2. Se împuterniceşte primarul mun. Bălţi dl N. Grigorișin să se adreseze către Serviciul 

Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia Servicii Publice” pentru introducerea 

modificărilor corespunzătoare în registrul bunurilor imobile. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

copia prezentei decizii în adresa ÎM «Rеgia Apă-Canal» și SRL «Glorin Inginering». 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

12.S-A EXAMINAT:” Cu privire la completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr.  

14/60 din 22.12.2016 „Cu privire la aprobarea listei bunurilor proprietate 

municipală, supuse privatizării„ cu completări ulterioare.” 

 Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

 relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a propus de a 

adăugă ca primarul mun. Bălți să efectueze evaluarea bunului imobil (de piață). 

 

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat unde se află imobilul din str. Hotinului, de ce se propune spre comercializare, 

cine a venit cu inițiativă? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A dat explicațiile necesare, a menționat că clădirea nu se utilizează în procesul 

tehnologic, este propunerea primarului. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat cîți m² are clădirea? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că informația a fost prezentată conform actelor existente din 2004, a menționat 

că a avut loc actualizarea și înregistrarea în 2017. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



 A întrebat ce se amplasa în clădirea dată. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că clădirea se utiliza sub depozit, de mult timp nu este solicitată. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce anume acum se examinează? A întrebat dacă încăperea poate fi dată în 

locațiune? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că: 

- chestiunea dată a fost examinată nu o singură dată, motive erau diferite: aviz negativ, 

neconcordanță în acte,  

- acum se poate de format lotul, 

- se poate de dat în arendă. A informat consilierii despre mecanismul existent, procedura de 

locațiune/vînzare, etc. 

 

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” va vota împotrivă. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A propus ca consilierii înainte de a primi decizii să se familiarizeze cu starea bunurilor 

municipale, etc. 

 A familiarizat consilierii despre: 

- problemele existente în acest domeniu,  

- lipsa mijloacelor financiare în bugetul municipal pentru renovările costisitoare a bunurilor, 

- necesitatea soluționării urgente a problemelor date. 

  

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că, după opinia dlui, este mai bine de a găsi mijloace financiare în buget, de 

a repara și de a da în locațiune, pentru e evita comercializarea cu un preț mizer, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A menționat că există un mecanism care stabilește costul inițial al bunului. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 20,  contra – 2,  s-au abţinut – 6.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate. 

 

AU VOTAT: 

Pro –16,  contra – 2,  s-au abţinut – 7.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 



AU VOTAT: 

Pro –14,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

13.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr.  

   14/60 din 22.12.2016 „Cu privire la aprobarea listei bunurilor proprietate  

 municipală, supuse privatizării„ cu completări ulterioare şi modificarea  

 deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 8/14 din 29.03.2018.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A propus de a modifica p.2, după cum urmează: 

”Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin: 

2.1.  să publice completările la lista bunurilor proprietatea municipală, supuse privatizării, în 

Monitorul Oficial al RM; 

2.2. să realizeze evaluarea autoturismului marca VAZ 2111, 2002 anul lansării, numărul 

caroseriei XTA21110020132881”. 

În textul deciziei cuvîntul ”comercializării” de substituit cu cuvîntul ”evaluarea”. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că în p. 1.1. cifra ”7„ se va substitui cu cifra”6”. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat informație unde acum se află unitatea de transport VAZ 2111, cui aparține, cîți 

ani a funcționat și ce funcții a executat, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizi ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizi în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 



În conformitate cu alin. (1), p. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 din Legea RM privind decentralizarea 

administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, p. a) alin. (3) art. 9, art. 27 şi art. 52 al Legii RM 

privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, în baza 

notei de serviciu a primăriei nr. 41 din 20.06.2018,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se completează anexa la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/60 din 22.12.2016 „Cu 

privire la aprobarea listei bunurilor proprietate municipală, supuse privatizării„ cu completări 

ulterioare, după cum urmează: 

1.1. „6. autoturismul marca VAZ 2111, 2002 anul lansării, numărul caroseriei 

XTA21110020132881.” 

2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin: 

2.1.  să publice completările la lista bunurilor proprietatea municipală, supuse privatizării, în 

Monitorul Oficial al RM; 

2.2. să realizeze evaluarea autoturismului marca VAZ 2111, 2002 anul lansării, numărul 

caroseriei XTA21110020132881. 

3. Se modifică decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 8/14 din 29.03.2018 «Cu privire la 

completarea anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/60 din 22.12.2016 „Cu 

privire la aprobarea listei bunurilor proprietate municipală, supuse privatizării”», după cum 

urmează: 

3.1. în subpunct 1.1 – cifra ,,3.” se substituie cu cifra  ,,5.” 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

14.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la restituirea patrimoniului municipal din administrarea cu  

   drept de gestiune economică ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”. 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

(consilierul Vacarciuc Vadim a părăsit sala) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 



  

În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 din Legea privind descentralizarea 

administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; art. 9, art. 10 din Legea privind proprietatea publică 

a unităţii administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea privind administrarea şi 

deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, conducîndu-se de Regulamentul 

privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate 

municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza scrisorii ÎM „Regia „Apă-

Canal-Bălţi”” nr. 1438 din 01.08.2018, - 

Consiliul municipаl Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”” restituirea patrimoniul municipal din 

administrarea cu drept de gestiune economică la bilanţul primăriei mun. Bălţi, si anume 

construcţie asupra sondei arteziene nr. 15 cu numărul de inventariere 1000029. 

2. Primarul  municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin în comun cu ÎM „Regia „Apă-Canal-

Bălţi”” va institui comisia de primire-predare a bunurilor şi să modifice corespunzător 

registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu 

legislaţia în vigoare. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro –28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

15.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 3/29 

 din 30.03.2017 „Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în  

administrare IMSP „Centrul Medicilor de Familie Bălţi” cu drept de 

gestiune economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

(consilierul Rîbac Elena a părăsit sala) 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (1), p. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia publică 

locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 din Legea RM privind descentralizarea administrativă 

nr. 435-XVI din 28.12.2006, în baza adresării IMSP „CMF Bălţi” nr. 01-23/458 din 26.06.2018, - 

 



Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se modifică anexa la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 3/29 din 30.03.2017 „Cu 

privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la bilanţul IMSP “Centrul 

Medicilor de Familie mun. Bălţi” cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu 

drept de gestiune economică”, după cum urmează: 

1.1.la punctul 6 coloana 2 sintagma „Coagulator semiautomat LG-Paber-1” se substituie cu 

sintagma „Coagulator Coatron X Pro” . 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

16.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la  

bilanţul Centrul de criză familială “SOTIS” cu transmiterea ulterioară în 

administrare operativă a instituţiei.” 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

          relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării Centrului 

de criză familială “SOTIS” nr. 59/01 din 30.07.2018 şi deciziei comisiei privind administrarea 

patrimoniului public, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală, cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi patrimoniul care se află la bilanţul Centrului de criză familială 

“SOTIS”, cu transmiterea ulterioară în administrare operativă а instituţiei, conform anexei. 



2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin cu Centrul de criză familială “SOTIS” 

vor institui comisiile de primire-predare a bunurilor şi vor asigura efectuarea transmiterii în 

cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, conform 

prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi 

evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

17.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la  

bilanţul Centrului de plasament temporar al copiilor în situaţie de risc 

,,Drumul spre casă” cu transmiterea ulterioară în administrare operativă a 

instituţiei.” 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării Centrului 

de plasament temporar al copiilor în situaţie de risc ,,Drumul spre casă” nr. 86 din 07.08.2018 şi 

deciziei comisiei privind administrarea patrimoniului public, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală, cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi, patrimoniul care se află la bilanţul Centrului de plasament temporar 

al copiilor în situaţie de risc ,,Drumul spre casă”, cu transmiterea ulterioară în administrare 

operativă a instituţiei, conform anexei. 



2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin cu Centrul de plasament temporar al 

copiilor în situaţie de risc ,,Drumul spre casă” vor institui comisiile de primire-predare a 

bunurilor şi vor asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită 

a tuturor documentelor necesare, conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi 

evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

18.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la  

bilanţul Centrului comunitar pentru oameni în etate “Respiraţia a doua” cu 

transmiterea ulterioară în administrare operativă a instituţiei.” 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării Centrului 

comunitar pentru oameni în etate “Respiraţia a doua” nr. 33 din 10.07.2018 şi deciziei comisiei 

privind administrarea patrimoniului public, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi patrimoniul, care se află la bilanţul Centrului comunitar pentru 

oameni în etate “Respiraţia a doua”, cu transmiterea ulterioară în administrare operativă a 

instituţiei, conform anexei. 

2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin cu Centrul comunitar pentru oameni în 

etate “Respiraţia a doua” vor institui comisiile de primire-predare a bunurilor şi vor asigura 



efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor 

necesare, conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi 

evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

19.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la  

bilanţul Centrului de găzduire şi adaptare socială a persoanelor fără 

adăpost ,,Reîntoarcere” cu transmiterea ulterioară în administrare operativă 

a instituţiei. 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării Centrului 

de găzduire şi adaptare socială a persoanelor fără adăpost ,,Reîntoarcere” nr. 53 din 11.05.2018 

şi deciziei comisiei privind administrarea patrimoniului public, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală, cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi, patrimoniul care se află la bilanţul Centrului de găzduire şi adaptare 

socială a persoanelor fără adăpost ,,Reîntoarcere”, cu transmiterea ulterioară în 

administrare operativă а instituţiei, conform anexei. 

2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin cu Centrul de găzduire şi adaptare socială 

a persoanelor fără adăpost ,, Reîntoarcere” vor institui comisiile de primire-predare a 



bunurilor şi vor asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită 

a tuturor documentelor necesare, conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi 

evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

(consilierul Rîbac Elena a intrat în sală) 

 

20.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la primirea patrimoniului în proprietatea mun. Bălţi de la  

   bilanţul IMSP “Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi ” cu transmiterea  

   ulterioară în administrare instituţiei cu drept de gestiune economică.” 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării IMSP 

“Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi” nr. 01-23/449 din 20.06.2018 şi deciziei comisiei 

privind administrarea patrimoniului public, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primeşte cu titlu gratuit în proprietatea municipală cu reflectarea în evidenţa contabilă a 

primăriei mun. Bălţi patrimoniul, care se află la bilanţul IMSP “Centrul Medicilor de 

Familie mun. Bălţi”, cu transmiterea ulterioară în administrare instituţiei cu drept de 

gestiune economică, conform anexei. 

2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin cu IMSP “Centrul Medicilor de Familie 

mun. Bălţi” vor institui comisiile de primire-predare a bunurilor şi vor asigura efectuarea 



transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, 

conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarul municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi 

evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

21.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare  

IMSP “Centrul Medicilor de Familie Bălţi” cu drept de gestiune 

economică.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A întrebat dacă a fost prezentat procesul-verbal al Consiliului Administrativ. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că procesele-verbale sunt anexate la proiectul de decizie. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (1), lit. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, lit. g) alin. (1), alin. (3) art. 4 din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind administrarea şi 

deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări ulterioare, Hotărîrea 

Guvernului RM nr. 500 din 12.05.1998 “Cu privire la aprobarea Regulamentului privind casarea 

bunurilor uzate, raportate la mijloacele fixe” cu modificări ulterioare, conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresărilor IMSP 

«Centrul Medicilor de Familie Bălţi» nr. 01-23/268 din 10.04.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 



1. Se permite IMSP ”Centrul Medicilor de Familie Bălţi” să caseze mijloacele fixe, aflate în 

administrare instituţiei cu drept de gestiune economică, conform anexei. 

2. Instituţia Medico-Sanitară Publică  “Centrul Medicilor de Familie Bălţi”, în decurs de o lună 

va lua la evidenţă materialele obţinute în rezultatul casării, conform legislaţiei Republicii 

Moldova în vigoare şi va prezenta primarului municipiului Bălţi darea de seamă cu privire la 

rezultatele casării.  

3. Primarului municipiului Bălţi să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi 

evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare, după 

executarea punctului 2 al prezentei deciziei. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

22.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la autorizarea comercializării autoturismului marca VAZ 2121  

   UNIVERSAL, fiind proprietatea municipală.” 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

(consilierul Vacarciuc Vadim a intrat în sală) 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat: cine a utilizat unitatea de transport, în ce perioadă, cît timp, deoarece el nu 

ține minte de astfel de transport. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A răspuns că unitatea de transport era în administrarea Direcției Învățămînt, Tineret și 

Sport, în anii 1990, etc. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. d) art. 77 alin. (4) şi (5) al Legii RM privind 

administraţia publică locală Nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii privind proprietatea 

publică a unităţii administrativ-teritoriale Nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9, al Legii privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice Nr. 121-XVI din 04.05.2007, Hotărîtrea 

Guvernului RM nr.136 din 10.02.2009 cu privire la aprobarea Regulamentului privind licitaţiile 

cu strigare şi cu reducere, decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 14/60 din 22.12.2016 “Cu privire la 

aprobarea listei bunurilor proprietatea municipală, supuse privatizării” cu completări ulterioare, 



în baza notei de serviciu a Direcţiei Învăţămînt Tineret şi Sport primăriei nr. 02-10/567 din 

14.06.2018 şi decizia comisiei pentru administrarea proprietăţii publice, - 

 

Consiliul municipаl Bălţi DECIDE: 

 

1. Se autorizează comercializarea autoturismului marca VAZ 2121 UNIVERSAL, 1990 anul 

lansării, numărul caroseriei XTA212100L0786722. 

2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin să efectueze evaluarea patrimoniului, 

menţionat la p.1 prezentei decizii şi comercializarea acestuia prin licitaţie publică, în ordinea 

stabilită de legislaţia în vigoare.  

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 29,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

23.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea returnării proprietății municipale din  

administrarea operativă a Direcției învățămînt, tineret și sport a primăriei  

la bilanțul primăriei și amplasării Serviciului de arhivă a primăriei mun.  

Bălți.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A întrebat ce destinație are edificiul? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că destinația clădirii este pentru scopuri educaționale. A familiarizat consilierii 

cum va avea loc schimbarea destinației, asigurată paza, etc.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat: 

- cîți m² ocupă actualmente arhiva municipală? 

- cum va fi asigurată paza? 



- dacă este rațional utilizarea acestui spațiu de către 3 persoane? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că: 

- în prezent se achită arenda spațiului, serviciile comunale,  

- după transferul arhivei nu se va achita plata pentru chirie,  

- specifica serviciului de arhivă diferă de altele unde sunt 30 de persoane care folosesc energia 

electrică, apa, etc. 

- arhiva crește din an în an,  

- nu este rațional de a achita plata pentru folosirea încăperilor străine în cazul cînd încăperile 

municipale nu sunt utilizate, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că ar fi rațional de utilizat încăperea dată sub instituție preșcolară. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că în cadrul comisiei chestiunile se examinează minuțios, a familiarizat cu 

mecanismul existent, a vorbit despre necesitatea utilizării spațiilor, pe lîngă amplasarea 

serviciului de arhivă pe adresa dată se amplasează Centrul social ”REBECA”, etc.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A răspuns că în teritoriul dat nu este necesar de a deschide instituție preșcolară, nu este 

necesitate. 

 

Sava Lilia, viceprimar al mun. Bălți. 

 A familiarizat consilierii că sunt condiții speciale pentru funcționarea unei instituții 

preșcolare, pe care astăzi administrația publică locală nu poate să le atingă din lipsa mijloacelor 

financiare, lipsa necesităților etc. 

 

(Consilierul Ghițu Vladimir, Poneatovschii Alexandru au părăsit sala) 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- de nenumărate ori au fost perfectate adresări către administrația publică locală de a examina 

posibilitatea alocării unui spațiu pentru amplasarea Serviciului de arhivă, deoarece încăperile 

existente nu corespund cerințelor,  

- pînă în prezent dosarele se păstrau la et.1-3 în sediul Biroului de Statistică din municipiu,  

- în cazul cînd se va adopta decizia, dosarele vor fi puse la păstrarea, et.1-3,  

- vor fi amenajate săli pentru jurnaliști ”foto-video”, deoarece sunt arhivele  primei TVBălți, 

Primăriei mun. Bălți, ziare,  

- săli de lucru pentru muziografi, cercetători, studenți,  

- în arhivă se lansează diverse expoziții tematice,  

- sală de conferință,  

- săli de audiență, așteptare, acomodate pentru persoane cu nevoi speciale, etc, 

- arhiva dată nu este a Primăriei, dar al mun. Bălți, este necesar de creat condiții normale 

pentru activitatea lor,  

- doi ani în urmă a fost semnat un acord de colaborare pentru a atrage investiții în serviciul dat, 

dar din cauza că arhiva se amplasa într-un edificiu străin, era imposibil de atras investiții,  

- administrația publică locală este obligată să asigure păstrarea documentelor, etc. 

 

(a fost anunțată pauza de 30 minute) 

 



Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A  oferit cuvîntul președintelui AO ”Tinerii pentru dreptul la viață” dnei Ala Iațco pentru 

prezentarea informației privind implementarea Proiectului «Accelerarea răspunsului la HIV/TB 

printre grupuri cheie în oraşe din Europa de Est şi Asia Centrală», prezentarea se anexează. 

 

Kuțenco Irina, vicepreședintele comisiei pentru politici sociale, coordonatorul implimentării 

proiectului HIV/TB, consilierul Consiliului orășenesc Odessa, Ucraina 

A menționat că administrația orașului Odessa este deschisă pentru vizita consilierilor 

Consiliului municipal Bălți pentru a face un schimb de experiență în domeniu HIV/TB, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie ”Cu privire la autorizarea returnării proprietății 

municipale din administrarea operativă a Direcției învățămînt, tineret și sport a primăriei la 

bilanțul primăriei și amplasării Serviciului de arhivă a primăriei mun. Bălți.” 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A propus de a completa proiectul de decizie - p.3.2. cu sintagma ”după reutilarea 

edificiului cu nr. cadastral 0300209.101.01.”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A  supus votului propunerea dlui Cojuhari Iuri. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 25,  contra – 0,  s-au abţinut – 2.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b) alin. (2), art. 77 al Legii RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 al Legii RM privind decentralizarea 

administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, art. 9, art. 10 al Legii RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, cu modificările și 

completările ulterioare, conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de 

folosință și de dispoziție asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului 

Bălți, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălți nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării 

Serviciului de arhivă a primăriei mun. Bălți nr. 10/1342 din 15.06.2018 și acordului Direcției 

învățămînt, tineret și sport a primăriei nr. 02-10/709 din 07.08.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 



1. Se permite Direcției învățămînt, tineret și sport a primăriei să efectueze returnarea 

construcției din str. Decebal, 99/A (nr. cadastral 0300209.101.01), cu suprafața la nivelul 

solului 663,3 m2, din administrare operativă la bilanțul primăriei. 

2. Primăria mun. Bălți în comun cu Direcția învățămînt, tineret și sport a primăriei să 

instituie comisia de primire-predare a bunurilor și să asigure efectuarea transmiterii în 

cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, conform 

prevederilor legislației în vigoare și să prezinte actul de predare-primire a proprietății 

municipale spre aprobare primarului mun. Bălți. 

3. Primarul municipiului Bălți dl Nicolai Grigorișin: 

3.1.să modifice corespunzător registrul patrimoniului public și evidența contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislația în vigoare; 

3.2.să amplaseze Serviciul de arhivă a primăriei mun. Bălți în obiectul indicat la punctul 1 

a prezentei decizii, după reutilarea edificiului cu nr. cadastral 0300209.101.01. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educație, protecție socială și sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

24.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la permiterea ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” de a  

prelungi termenul de valabilitate a contractului de locațiune cu Agenția 

Teritorială Nord-Vest a Companiei Naționale de Asigurări în Medicină a 

încăperilor din str. Sf. Nicolai, 5A.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice 

nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2017 nr. 279 din 

16.12.2016, art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM “Pentru aprobarea 

Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate” nr. 483 din  

29.03.2008,  cu modificările și completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

6/66 din 25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune 

a activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în 



baza adresării Agenției Teritoriale Nord-Vest a Companiei Naționale de Asigurări în Medicină nr. 

06-2/418 din 20.08.2018, documentelor prezentate, avizului ÎM “Gospodăria Locativ-Comunală 

Bălţi” nr. 11/2136-04 din 12.09.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite directorului ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” dnei Tatiana Parascan să 

prelungească termenul de valabilitate a contractului de locaţiune nr. 1/91/1 din 22.10.2017 

cu Agenția Teritorială Nord-Vest a Companiei Naționale de Asigurări în Medicină (c/f 

1007601007778) a încăperilor din str. Sf. Nicolai, 5A, cu suprafaţa totală de 282,8 m2, 

pentru activitatea Agenției, pe termen de 1 an, cu plată pentru locaţiune, cu aplicarea 

coeficientului de piață (K4) – 1,0. 

2. Agenția Teritorială Nord-Vest a Companiei Naționale de Asigurări în Medicină, în termen 

de o lună, să semneze acordul de modificare şi completare a contractului de locaţiune a 

încăperii cu ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” şi să încheie contracte de deservire 

tehnică a încăperii nelocative şi contracte directe cu ÎM Regia „Apă-Canal-Bălţi”, SA 

„Red-Nord”, SA „Cet-Nord”, ÎM „ DRCD Bălți” pentru asigurare cu apă, energie electrică, 

energia termică şi evacuarea deşeurilor menajere solide. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat şi Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia 

Servicii Publice” copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 3.  

 

25.S-A EXAMINAT:”Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de 

 locațiune cu IÎS “Universitatea de Studii Politice și Economice Europene  

“Constantin Stere”” Filiala Bălți a încăperilor în incinta Gimnaziului nr. 3 

din str. Sorocii, 21.” 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 



S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice 

nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2018 nr. 289 din 

15.12.2017, art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM nr. 483 din  29.03.2008 

“Pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor 

neutilizate”,  cu modificările și completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

6/66 din 25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune 

a activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în 

baza adresării IÎS “Universitatea de Studii Politice și Economice Europene “Constantin Stere”” 

Filiala Bălți nr. 14/2018 din 20.08.2018, acordului Direcției învățămînt, tineret și sport a 

primăriei nr. 02-15/795 din 13.09.2018 și documentelor prezentate, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite primarului municipiului Bălți dlui Nicolai Grigorișin să prelungească 

termenul de valabilitate a contractului de locaţiune nr. 67 din 20.04.2018 cu IÎS 

“Universitatea de Studii Politice și Economice Europene “Constantin Stere”” Filiala Bălți 

(c/f 1002600043325) a încăperilor în incinta Gimnaziului nr. 3 din str. Sorocii, 21, cu 

suprafaţa totală de 360,0 m2, pentru desfășurarea instruirii cu studenții, pe termen de 5 

ani, cu plată pentru locaţiune, cu aplicarea coeficientului de piață (K4) – 0,7. 

2. IÎS “Universitatea de Studii Politice și Economice Europene “Constantin Stere””, în 

termen de o lună, să semneze cu primăria municipiului Bălți acordul de modificare şi 

completare a contractului de locaţiune şi să achite plata pentru locaţiune şi serviciile 

comunale, conform facturilor prezentate. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat și a Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP 

“Agenţia Servicii Publice” copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică, pentru activități economico-

financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

26.S-A EXAMINAT: ”Сu privire la prelungirea termenelor de valabilitate a unor contracte de  

locaţiune a încăperilor în incinta liceului teoretic “George Coșbuc” din bd. 

Larisa, 3.” 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 



Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 

alin. (1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii 

publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2018 nr. 289 

din 15.12.2017, art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM “Pentru aprobarea 

Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate” nr. 483 din  

29.03.2008,  cu modificările şi completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

6/66 din 25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în 

locaţiune a activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările 

ulterioare, în baza cererilor locatarilor încăperilor, coordonate cu Direcția Învățămînt, Tineret 

și Sport a primăriei, și documentelor prezentate de ei, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite primarului municipiului Bălţi dlui Nicolai Grigorișin să prelungească 

termenele de valabilitate a contractelor de locaţiune cu locatarii încăperilor în incinta 

liceului teoretic “George Coșbuc” din bd. Larisa, 3, conform anexei. 

2. Locatarii încăperilor, în termen de o lună, să semneze cu primăria municipiului Bălţi 

acordurile de modificare şi completare a contractelor de locaţiune a încăperilor 

anterior încheiate şi să achite plata pentru locaţiune şi serviciile comunale, conform 

facturilor prezentate. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat şi Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP 

“Agenţia Servicii Publice” copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi 

protecţia mediului, pentru educație, protecție socială și sănătate publică, pentru 

activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

27.S-A EXAMINAT: ” Сu privire la prelungirea termenelor de valabilitate a unor contracte de  

locaţiune a încăperilor în incinta liceului teoretic “Mihai Eminescu” din 

str. Pușkin, 26.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 



 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat dacă Direcția de Învățămînt, Tineret și sport evaluează situația dată, deoarece 

consiliul municipal a adoptat doar două decizii pe subiectul dat, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice 

nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2018 nr. 289 din 

15.12.2017, art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM “Pentru aprobarea 

Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate” nr. 483 din  

29.03.2008,  cu modificările şi completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

6/66 din 25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune 

a activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în 

baza cererilor locatarilor încăperilor, documentelor prezentate de ei, acordului Direcției 

Învățămînt, Tineret și Sport a primăriei nr. 02-10/685 din 25.07.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite primarului municipiului Bălţi dlui Nicolai Grigorișin să prelungească termenele 

de valabilitate a contractelor de locaţiune cu locatarii încăperilor în incinta liceului teoretic 

“Mihai Eminescu” din str. Pușkin, 26, conform anexei. 

2. Locatarii încăperilor, în termen de o lună, să semneze cu primăria municipiului Bălţi 

acordurile de modificare şi completare a contractelor de locaţiune a încăperilor anterior 

încheiate şi să achite plata pentru locaţiune şi serviciile comunale, conform facturilor 

prezentate. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa Inspectoratului 

Fiscal de Stat şi Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia Servicii Publice” 

copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educație, protecție socială și sănătate publică, pentru activități economico-financiare. 



 

AU VOTAT: 

Pro –27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

28.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de  

locațiune cu dl Igor Romanciuc a încăperii în incinta Gimnaziului nr. 2 din 

str. M. Sadoveanu, 54.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice 

nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2018 nr. 289 din 

15.12.2017, art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM nr. 483 din  29.03.2008 

“Pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor 

neutilizate”,  cu modificările și completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

6/66 din 25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune 

a activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în 

baza adresării dlui Igor Romanciuc din 06.06.2018, acordului Direcției învățămînt, tineret și sport 

a primăriei nr. 02-10/656 din 17.07.2018 și documentelor prezentate, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite primarului municipiului Bălți dlui Nicolai Grigorișin să prelungească 

termenul de valabilitate a contractului de locaţiune nr. 65 din 01.08.2017 cu dl Igor 

Romanciuc (c/p 0981012044973) a încăperii în incinta Gimnaziului nr. 2 din str. M. 

Sadoveanu, 54, cu suprafaţa totală de 51,1 m2, pentru predarea artei plastice, modificînd 

8 ore în săptămînă pe 4 ore în săptămînă, pe termen de 1 an, cu plată pentru locaţiune, cu 

aplicarea coeficientului de piață (K4) – 0,5. 



2. Dl Igor Romanciuc, în termen de o lună, să semneze cu primăria municipiului Bălți 

acordul de modificare şi completare a contractului de locaţiune şi să achite plata pentru 

locaţiune şi serviciile comunale, conform facturilor prezentate. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat și a Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP 

“Agenţia Servicii Publice” copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică, pentru activități economico-

financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

29.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la prelungirea termenului de valabilitate a contractului de  

locațiune cu dna Tatiana Grab a încăperilor, situate la etajul II a Palatului 

Municipal de Cultură din str. Dostoevschi, 24.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice 

nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2018 nr. 289 din 

15.12.2017, art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM nr. 483 din  29.03.2008 

“Pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor 

neutilizate”,  cu modificările și completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

6/66 din 25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune 

a activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în 

baza adresării dnei Tatiana Grab din 24.08.2018, acordului Secției cultură a primăriei nr. 03-

02/308 din 24.08.2018 și documentelor prezentate, - 

 



Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite primarului municipiului Bălți dlui Nicolai Grigorișin să prelungească 

termenul de valabilitate a contractului de locaţiune nr. 49/2011 din 27.09.2011 cu dna 

Tatiana Grab (c/p 0981404047496) a încăperilor, situate la etajul II a Palatului Municipal 

de Cultură din str. Dostoevschi, 24, cu suprafaţa totală de 31,3 m2, pentru salon de modă 

„Vitraj”, pe termen de 1 an, cu plată pentru locaţiune, cu aplicarea coeficientului de piață 

(K4) – 1,5. 

2. Dna Tatiana Grab, în termen de o lună, să semneze cu primăria municipiului Bălți 

acordul de modificare şi completare a contractului de locaţiune şi să achite plata pentru 

locaţiune şi serviciile comunale, conform facturilor prezentate. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat și a Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP 

“Agenţia Servicii Publice” copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică, pentru activități economico-

financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

30.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la vînzarea terenurilor”. 

            Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A propus: 

- în anexa nr.19, p.3 - de a refuza,  

- p. 5, 6, 7, 8 - de a amîna examinarea cererilor. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat care este temeiul? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A familiarizat consilierii că p.3 se amînă, deoarece schemele nu corespund situației reale, 

p.5, 6, 7,8 – sunt terenuri din Asociație pomicolă ”Drujba”, se propune de a amîn, deoarece nu 

este mecanismul elaborat de Guvernul RM. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce se diferențiază propunerile? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



A răspuns că aceasta este viziunea comisiei consultative de specialitate care diferă de cea 

a Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate. 

 

AU VOTAT: 

Pro –25,  contra – 0,  s-au abţinut – 2. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit d), art. 77 din Legea RM privind administraţia publică 

locală nr. 436 - XVI din 28.12.2006, art. 3, 4 din Legea RM cu privire la proprietatea publică a 

unitaţilor administrativ – teritoriale nr. 523 - XIV din 16.07.1999, Legea RM privind preţul 

normativ şi modul de vînzare – cumpărare a pămîntului nr. 1308 - XIII din 25.07.1997 cu 

completările şi modificările ulterioare, Legea RM cadastrului bunurilor imobile nr. 1543-XIII din 

25.02.1998, Hotărîrea Guvernului RM nr. 1428 din 16.12.2008 ”Cu privire la vînzarea – 

cumpărarea şi locaţiunea/arenda terenurilor aferente”, cu completările şi modificările ulterioare, 

examinînd cererile persoanelor fizice şi juridice cu documentele prezentate, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă planurile geometrice/cadastrale, borderourile de calcul al preţului de vînzare-

cumpărare a sectoarelor de teren supuse vînzării, conform anexelor nr. 1 - 8. 

2. Se vînd terenurile aferente obiectelor proprietate privată, conform anexei nr. 9. 

3. Se amînă examinarea cererii dlui Vdovin A.S. cu privire la vînzarea lotului pomicol nr. 

59 linia I din ÎP «Drujba» cu nr. cad. 0300314684, cu suprafaţa de 364 m.p., în legătură 

cu faptul, că conform Legii RM nr. 5 din 08.02.2018 se pune în sarcina Guvernului RM 

elaborarea şi aprobarea mecanismului necesar pentru realizarea legii, în special terenurile 

pomicole. 

4. Se amînă examinarea cererii dnei Oleinic M.Iu. cu privire la vînzarea lotului pomicol nr. 

48 linia VI din ÎP «Drujba» cu nr. cad. 0300314901, cu suprafaţa de 493 m.p., în legătură 

cu faptul, că conform Legii RM nr. 5 din 08.02.2018 se pune în sarcina Guvernului RM  

elaborarea şi aprobarea mecanismului necesar pentru realizarea legii, în special terenurile 

pomicole. 

5. Se amînă examinarea cererii dnei Cutîreva G.D. cu privire la vînzarea lotului pomicol nr. 

10 linia V din ÎP «Drujba» cu nr. cad. 0300314851, cu suprafaţa de 390 m.p., în legătură 

cu faptul, că conform Legii RM nr. 5 din 08.02.2018 se pune în sarcina Guvernului RM 

elaborarea şi aprobarea mecanismului necesar pentru realizarea legii, în special terenurile 

pomicole. 

6. Se amînă examinarea cererii Dlui Ştefanschi N.D. cu privire la vînzarea lotului pomicol 

nr. 12 linia V din ÎP «Drujba» cu nr. cad. 0300314852, cu suprafaţa de 379 m.p., în 

legătură cu faptul, că conform Legii RM nr. 5 din 08.02.2018 se pune în sarcina 



Guvernului RM elaborarea şi aprobarea mecanismului necesar pentru realizarea legii, în 

special terenurile pomicole. 

7. Se refuză vînzarea sectoarelor persoanelor fizice şi juridice, conform anexei nr. 10. 

8. Se împuterniceşte primarul municipiului Balţi dl Nicolai Grigorişin să perfecteze şi să 

semneze contractele de vînzare - cumpărare a terenurilor de pămînt cu persoane fizice, 

conform anexei nr. 9. 

9. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să 

expedieze în adresa Inspectoratului Fiscal de Stat şi Serviciului Cadastral Teritorial mun. 

Bălţi a IP „Agenţia Servicii Publice” copiile prezentei decizii, pentru a lua act şi să 

efectueze înregistrarea contractului de vînzare – cumpărare a sectorului de teren, conform 

anexei nr. 9. 

10. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

31.S-A EXAMINAT: ”Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii  

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a  

terenurilor în vigoare şi modificarea Deciziei Consiliului mun. Bălţi 

nr.11/41 din 26.07.2018 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea 

contractelor de arendă a terenurilor în vigoare». 

            Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus în p.31 de a modifica termenul de arendă din ”20” în ”5”. 

A întrebat dacă cererea dată a fost examinată în cadrul comisiei funciare pe lîngă 

Primăria mun. Bălți, este fixat în proces-verbal termenul de arendă 20 ani. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns confirmativ – da. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă p.1, 2, din anexa 2 au fost coordonate cu organele competente? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că sunt confirmările necesare, cu Inspectoratul de Poliție, ÎM, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A întrebat de ce se propune în p.31 de modificat termenul de arendă?  

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că legea prevede 99 ani. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că în 20 de ani pot fi schimbări, dumneaei propune 5 ani. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că sunt niște regulamente care stipulează termenul de dare în arendă a 

terenurilor sub edificii capitale, nu se poate la solicitarea cuiva fără motive a schimba termenul, 

etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- din 2013 se solicită vînzarea terenului dat,  

- obiectul dat va fi vîndut, 

- în cazul cînd consiliul alocă teren pe 20 de ani, dar după vînzare se schimbă menirea 

imobilului, complexului sportiv în parcare, a întrebat ce va întreprinde consiliul,  

- toate încăperile sunt date în prezent în arendă,  

- poate fi fraudată legislația etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat ce consecințe legale vor urma în continuare? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A familiarizat consilierii despre: 

- acțiunile întreprinse în 2012 de către AO «Consiliul municipal Bălţi al Asociaţiei  

Sportive Benevole a Sindicatelor Republicii Moldova»,  

- procesul de înregistrare a obiectului în baza procesului-verbal,  

- procesele judiciare, deciziile adoptate anterior, 

A menționat că: 

-  există Regulamentul de dare a terenurilor în arendă, unde este stipulat termenul de 20 ani, 

stabilit de consiliul municipal,  

- Consiliul poate primi altă decizie, stabilind un alt termen, indicînd omiterea 

deciziei/regulamentului, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă sunt careva restricții către zona dată. 

 

Coada Veaceslav, șeful Direcției Arhitectură și Construcții. 

 A răspuns că careva restricții nu sunt. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat ce termenul este indicat în cerere. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că nu poate fi alocat terenul pe un termen ce depășește termenul indicat, iar 

mai mic - poate. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A întrebat în cazul cînd agentul se va adresa în instanță de judecată cine va avea cîștig de 

cauză? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că în cazul cînd în decizie va fi stpulat ”în derogare cu Regulamentul/decizia 

consiliului municipal”, etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A menționat că în cerere nu este indicat termenul. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Elena Grițco, ținînd cont de propunerea dlui Balan 

Vitalii. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 16,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. 2 lit. c), d), art. 77 Legii RM privind administraţia publică 

locală nr. 436 - XVI din 28.12.2006, art. 3, 4 Legii RM cu privire la proprietatea publică a 

unităţilor administrativ – teritoriale nr. 523 - XIV din 16.07.1999; Legea RM cadastrului 

bunurilor imobile nr. 1543-XIII din 25.02.1998, Legea RM privind preţul normativ şi modul de 

vînzare – cumpărare a pămîntului nr. 1308 - XIII din 25.07.1997 cu completările şi modificările 

ulterioare; Legea RM cu privire la formarea bunurilor imobile nr. 354 din 28.10.2004, Hotărîrea 

Guvernului RM nr. 1428 din 16.12.2008 «Cu privire la vînzarea – cumpărarea şi 

locaţiunea/arenda terenurilor aferente», decizia Cosiliului mun. Bălţi   nr. 2/51 din 24.02.2011 „Cu 

privire la stabilirea termenelor de atribuire în arendă a sectoarelor de teren şi abrogarea deciziilor 

Consiliului mun. Bălţi nr. 8/6 din 10.12.2007, nr. 6/72 din 25.09.2008 şi nr. 5/55 din 24.06.2010” 

cu modificările şi completările ulterioare, examinînd cererile persoanelor fizice şi juridice cu 

documentele prezentate, - 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se perfectează și/sau se reperfectează relaţiile funciare cu persoanele fizice şi juridice 

prin încheierea contractelor de arendă a terenurilor, conform anexei nr. 1. 

2. Se modifică contractele de arendă a sectoarelor de teren, conform  anexei nr. 2. 

3. Primarul al municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin: 

- în termen de o lună să semneze contractele de arendă a sectoarelor de teren cu 

persoanele fizice şi juridice, conform anexei nr. 1; 

- în termen de o lună să semneze acordurile de modificare a contractelor de arendă a 

sectoarelor de teren cu persoanele fizice şi juridice, conform anexei nr. 2. 

4. În anexa nr. 1 a deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 11/41 din 26.07.2018 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a 



terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare» se introduc 

următoarele modificări:  

4.1. În coloana 9 punctul 26 se completează cu cifra «5»; 

4.2. În coloana 9 punctul 57 sintagma «Pînă la 26.07.2018» se substituie cu «Pînă la 

26.07.2019»; 

4.3. În coloana10 punctul 57 se completează cu sintagma «modificarea termenelor de arendă». 

5. Se stabilesc servitute la sectoarele de teren în beneficiul  întreprinderilor deţinătoare de 

reţele în scopul asigurării accesului, deservirii, reconstruirii şi reparaţiei reţelelor 

inginereşti. 

6. Secretarul Consiliului mun. Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

copiile prezentei decizii în adresa Inspectoratului Fiscal de Stat, Serviciului Cadastral 

Teritorial mun. Bălţi a IP «Agenţia Servicii Publice». 

7. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor și protecția mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 24,  contra – 0,  s-au abţinut – 3. 

 

32.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului.” 

Raportor  – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu următoarele 

modificări: 

- P.47, 48, 52, 75 – termenul de arendă prelungit pe 6 luni,  

- P. 80 de a amîna pînă la prezentarea coordonărilor necesare. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A propus p. 21, 30 de a refuza amplasarea panourilor publicitare, deoarece terenurile nu 

aparțin mun. Bălți, p. 91, 92, 93 de a amîna examinarea în legătură cu datorii, neexactități, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat care este temeiul comisiei consultative de specialitate pentru prelungirea 

termenului de 6 luni? A menționat că problema examinată poartă un caracter personal. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A răspuns că chioșcurile trebuie să fie scoase de pe străzile centrale,  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat care este baza juridică? A menționat că decizia precedentă a fost abrogată, a 

întrebat în ce constă problema?  

A menționat că: 

- drepturile dlui au fost lezate de mai multe ori,  



- în cazul cînd nu sunt preavizări se prelungește pe un an, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- în prezent sunt multe chioșcuri care strică interiorul municipiului,  

- a fost dată însărcinarea arhitectorului-șef de a efectua o inventariere a chioșcurilor care sunt 

amplasate în zona centală și nu numai,  

- chioșcurile ”anilor 90” trebuie să fie demolate,  

- a fost stabilit termenul de soluționare a problemei date care, cu regret, n-a fost respectat de 

agenți economici,  

- orice construcție trebuie să aibă un exterior atrăgător, etc. 

 

Coada Veaceslav, șeful Direcției Arhitectură și Construcții. 

A răspuns că în prezent se lucrează asupra planului urbanistic detalizat, unde chioșcurile 

nu se vor regăsi pe străzile centrale, a menționat că sunt acte ce reglementează subiectul 

discuțiilor, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- în 2015 consilierii au primit o decizie de a reconstrui zona centrală,  

- nu este bine cînd lîngă edificii ce au statut de monument de arhitectură/artă, intersecție de 

străzi, stau panouri de publicitate cu subiect demoralizator,  

- sunt orașe care se dezvoltă, care au depășit problema chioșcurilor, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că reprezentanții mass-media prin acțiunile sale impedică activității 

consilierilor, a solicitat ca președintele să ieie o atitudine față de situația dată, filmările să se 

efectueze dintr-un loc, fără a monitoriza înscripțiile consilierilor. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A întrebat consilierii dacă este necesar: 

- de a anunța ședință ”închisă” a consiliului,  

- de a crea zone de confort pentru consilieri? 

- de indicat metri, etc. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că: 

- corespondenții nu trebuie să alerge în timpul ședinței pe scenă, sală, creînd condiții 

neconfortabile de lucru,  

- sunt unii reporteri care nu se mișcă pe parcursul ședinței, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A propus elaborarea unui regulament unde se vor aborda situațiile existente, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat: 

- că practica ne demonstrează că reporterii pot să filmeze orice, inclusiv, ce fac parlamentarii 

în timpul ședinței,  ce acte examinează, filme privesc în timpul ședinței,  

- dlui nu este împotriva reconstrucțiilor, dar trebuie să existe niște acte ce ar reglementa 

acțiunile, dar nu executarea unor ”mofturi”,  



- că n-a fost perfectată nici o notificare privind necesitatea reconstrucției obiectului,  

- că este necesar de respectat termene minimale de un an,  

- că consilierii pot vota cum consideră de cuviință,  

- dlui nu va vota, deoarece se află în conflict de interes,  etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- nu are nimic personal cu dl Iordan,  

- în prezent sunt multe edificii care sunt construite cu încălcări (a fost dat exemplu opririi 

centrale),  

- consilierii municipali nu pot avea interese care vin în contradicție cu legislația, 

- consilierii pot primi decizii în cazul cînd consideră că este necesar pe pietonale de amplasat 

chioșcuri,  

- dlui are întrebare către Direcția Proprietatea Municipală și Relații Funcciare de ce sunt 

prelungite contracte de arendă cu cioșcuri, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a prelungi termenele, dar în ”notă” de indicat că în cazul cînd va fi elaborat 

planul general de reconstrucție și aprobarea lui, consiliul lasă după sine dreptul de a rezilia 

contractul de arendă, în termen de 3 luni. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus: 

- de a amîna amplasarea panourilor de publicitate la răscruci de drumuri, p.29, 33, 30 - de a 

refuza,  

- de a efectua schimb a terenurilor, etc.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că îl susține pe dl Frecauțan, a întrebat dacă sunt coordonările cu DAC. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că: 

- sunt actele de dare în exploatare,  

- la lucrările ședinței participă reprezentantul DAC, etc. 

a propus de a amîna examinarea cererilor ce țin de panourile de publicitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că dnei are careva propuneri față de proiectul de decizie, a stabili termenul 

de arendă 1 an pentru p.56,57. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier independent. 

A întrebat de ce un an? Este legată de familie? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că anterior a fost stabilit termen de 1 an pentru agenții economici din 

vecinătate, pentru a nu depăși termene, etc. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier independent. 



A întrebat: de ce se amînă p.80? dacă au fost făcute coordonările anterioare cu organele 

competente? A familiarizat consilierii cu impedimentele create pentru șoferi, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- lucrările sunt ilegale, se efectuează ziua și noaptea,  

- documente permisive lipsesc,  

- au fost făcute adresările necesare către organele competente, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că: 

- nu există o politică bine elaborată, gîndită în domeniul urbanistic, 

- lipsesc acte normative care ar putea fi aplicate uniform pe teritoriul municipiului,  

- orașul trebuie modernizat, civilizat, dar cu aceeași abordare, etc. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, fracțiunea ”Pentru 

dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a majora termenul de 1 an pentru p.47,48,52,75, p.80 a lăsa la discreția 

colegilor, și-a expus opinia sa față de panourile de publicitate. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

(consilierul Sergei Iordan n-a participat în procesul de votare, 

 deoarece este în conflict de interes) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a prelungi p.47 pe un 

termen  de 6 luni. 

 

AU VOTAT: 

Pro –10,  contra – 0,  s-au abţinut – 11.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a prelungi p.48 pe un 

termen  de 6 luni. 

 

AU VOTAT: 

Pro –10,  contra – 1,  s-au abţinut – 13.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a prelungi p.52 pe un 

termen  de 6 luni. 

 

AU VOTAT: 

Pro –10,  contra – 0,  s-au abţinut – 13.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a prelungi p.75 pe un 

termen  de 6 luni. 

 

AU VOTAT: 

Pro –10,  contra – 0,  s-au abţinut – 12.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a refuza p.80. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 2.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina, de a amîna examinarea p.91. 

 

AU VOTAT: 

Pro –25,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina, de a amîna examinarea p.92. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina, de a amîna examinarea p.93. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina, de a refuza p.21. 

 

AU VOTAT: 

Pro –22,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina, de a refuza p.30. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Frecauțan Boris, de a amîna p.29. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Frecauțan Boris, de a amîna p.33. 

 

AU VOTAT: 



Pro –25,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Frecauțan Boris, de a amîna p.31. 

 

AU VOTAT: 

Pro –25,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Elena Grițco de a stabili 1 an de arendă pentru p.56. 

 

AU VOTAT: 

Pro –19,  contra – 0,  s-au abţinut – 3.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dnei Elena Grițco de a stabili 1 an de arendă pentru p.57. 

 

AU VOTAT: 

Pro –19,  contra – 0,  s-au abţinut – 3.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro –12,  contra – 0,  s-au abţinut – 10. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat efectuarea revotării. 

 

AU VOTAT: 

Pro –15,  procesul de votare s-a stopat. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă este legală procedura de revotare. 

 

Balan Vitali, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că legislația nu prevede astfel de acțiune, cum nu se prevede votare ”ca bază”, 

”în întregime”, a comentat practica consiliului municipal, a familiarizat consilierii despre 

procesele de votare, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A solicitat pauză de 15 minute. 

 

(a fost anunțată pauză) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A informat consilierii că urmează etapa următoare, votarea pentru proiectul de decizie în 

întregime. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



 A menționat că în sală este prezentă doar fracțiunea ”Partidul Nostru”, și procesul de 

votare poate eșua, a propus anunțarea pauzei. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier independent. 

 A menționat că după opinia dlui nu s-a procedat corect cu agentul economic conform 

p.80.  

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A familiarizat consilierii că este necesar de indicat încălcările pentru ce se refuză, etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că: 

- termenul de arendă este stabilit pînă la 01.08.2018, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat cînd a fost depusă cererea? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că cererea este înregistrată în ”Ghișeul unic”, la data de 07.09.2018, cererea 

scrisă pe 06.09.2018. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat care sunt acțiunile noastre? A întrebat dacă sunt coordonările pe proiect. 

 

Coada Veaceslav, șeful Direcției Arhitectură și Construcții. 

A răspuns ținînd cont de informația disponibilă. A menționat că trebuie de ridicat 

proiectul pentru a se clarifica, etc. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că agentul economic a depus cu întîrziere cerere, a menționat că cererea 

trebuie examinată, indiferent că va fi sau nu satisfăcută, etc 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro –15,  contra – 0,  s-au abţinut – 11. 

 

33.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă şi  

modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 31/13 din 28.11.2002 «Cu 

privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă» şi 

abrogarea parţială a unor decizii.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 



Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. d), art. 77 Legea RM privind administraţia publică 

locală  nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 11 al Codului Funciar RM, art. 3, 4 Legii RM cu privire 

la proprietate publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, Hotărîrea 

Guvernului RM nr. 984 din 21.09.1998 „Cu privire la unele măsuri pentru urgentarea procesului 

de împroprietărire”, examinînd cererile persoanelor fizice cu documentele prezentate, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 
 

1. Se transmit în proprietate terenurile aferente caselor de locuit şi apartamentelor 

privatizate persoanelor fizice cu determinarea lor în domeniul privat al municipiului, 

conform anexei nr. 1. 

2. Se aprobă planul geometric al sectorului de teren, conform anexei nr. 2. 

3. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin, în termen de o lună, să perfecteze 

titlurile de autentificare a dreptului deţinătorului de teren,  conform anexei nr. 1. 

4. Se modifică anexa nr. 2 a deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 31/13 din 28.11.2002 «Cu 

privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă» după cum urmează: 

4.1. în punctul 200 sintagma «Gubic Pavel Efimovici, Contract de vînzare - cumpărare 

nr. 1-611 din 18.07.1969, 1/2» se exclude. 

5. Se abrogă punctul 37 al anexei nr. 2 deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 8/10 din 

27.10.2005 «Cu privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă în 

urma înregistrării masive preliminare». 

6. Se abrogă punctul 1 al anexei nr. 10 deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 11/43 din 

26.07.2018 «Cu privire la transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă, 

abrogarea parţială a deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 3/67 din 24.03.2005 «Cu privire la 

transmiterea în proprietate a terenurilor de pe lîngă casă» şi modificarea deciziei 

Consiliului mun. Bălţi nr. 31/13 din 28.11.2002 «Cu privire la transmiterea în proprietate 

a terenurilor de pe lîngă casă»». 

7. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dnei Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să 

expedieze în adresa Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi a IP „Agenţia Servicii 

Publice” şi Inspectoratului Fiscal de Stat copiile prezentei decizii. 

8. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

34.S-A EXAMINAT: ” Cu privire la aprobarea proiectului de formare a bunului  imobil cu  

   numărul cadastral 0300205906 prin separare.” 

              Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  



 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu  art. 14 alin. (3) al Legii RM privind administraţia publică locală  nr. 

436 - XVI din 28.12.2006, Legea RM cadastrului bunurilor imobile nr. 1543–XII din 

25.02.1998, Legea RM cu privire la formarea bunurilor imobile nr. 354 din 28.10.2004, decizia 

Consiliului mun. Bălţi nr. 8/29 din 29.03.2018 „Cu privire la permiterea formării bunului imobil 

din str. Meșteșugarilor, 23”, examinînd scrisoarea Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi a IP 

„Agenţia Servicii Publice” nr. 11/02c – 06/484 din 23.07.2018 privind separarea bunului imobil 

sin str. Meșteșugarilor, 23 pe numere cadastrale 03002051036, 03002051037, 03002051038, 

0300205906,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

  

1. Se aprobă proiectul de formare prin separare a bunului imobil cu numărul cadastral 

0300205906 amplasat în str. Meșteșugarilor, 23, conform anexei. 

2. Se împuterniceşte primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorișin, în termen de o lună, să 

semneze proiectul de formare prin separare a bunului imobil cu numărul cadastral 

0300205906.   

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

în adresa  Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi a IP „Agenţia Servicii Publice” copia 

prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

35.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la aprobarea actului de constatare la modificarea planului  

   сadastral/geometric a sectorului de teren din str. Elena Colesov, 6.” 

            Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

  relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 



A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus amînarea 

proiectului de decizie. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat care este cauza? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că documentele care au fost prezentate corespund cerințelor, modificările se 

efectuează din cauza proiectării obiectului pe apeduct, care duc la anumite consecințe, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 Și-a expus opinia sa, care este negativă, au fost făcute învinuiri, agentul economic a fost 

dus în eroare. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie propus de către primar. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate de a amîna examinarea 

prezentei adresări. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

(ținînd cont că consilierii au votat pentru proiectul de decizie și propunerea comisiei 

consultative de specialitate care vin în contradicție una cu alta, proiectul de decizie va fi 

examinat la ședința următoare ) 

 

36.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea actului de constatare la modificarea planului  

   сadastral/geometric a sectorului de teren din str. Elena Colesov (regiunea  

   casei locative nr 6).” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus amînarea 

proiectului de decizie. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 



Pro –0,  contra – 0,  s-au abţinut – 26. 

 

37.S-A EXAMINAT:” Cu privire la aprobarea actelor de constatare la modificarea planelor  

   cadastrale/geometrice a sectoarelor de teren din str. Libertăţii (regiunea  

   pieţei).” 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus de a amîna 

examinarea proiectului pînă la prezentarea concluziei privind neadmiterea perturbării traficului 

rutier și/sau încălcarea normelor de urbanism. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a refuza aprobarea proiectului de decizie. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –0,  contra – 0,  s-au abţinut – 26. 

 

38.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la trecerea loturilor de teren din piața Vasile Alecsandri, 4 cu  

numerele cadastrale 0300304653, 0300304714 și 0300304635 din  

domeniul public al municipiului în domeniul privat al municipiului.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul negativ al comisiei consultative de specialitate, se anexează. A 

menționat că situația dată va crea un precedent pentru legalizarea construcțiilor ilegale, 

acapararea terenurilor dintr-un domeniu în altă. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A solicitat să fie prezentată adresarea de la Parlamentul RM. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A informat consilierii cu situația creată, au fost date citirii art.74 din Legea privind 

administrația publică locală, explicațiile Parlamentului RM, prezentată concluzia experților.  

A menționat că proiectul de decizie a fost perfectat, iar consilierii trebuie să decidă va fi 

el aprobat sau nu. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

  A propus de a invita investorul la ședința Consiliului municipal Bălți. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus de a vinde centrul municipiului.  

A întrebat de ce și cine a pus impedimente agentului economic de a efectua acțiunile 

necesare: amenajare, etc? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- SRL ”Casa Bulgară” s-a aflat doi ani în proces de judecată cu consiliu, sunt perfectate 

tranzacții de împăcare,  

- construcția este destul de voluminoasă, iar lucrările nu pot fi comparate cu lucrările de 

construcție pentru 30m²,  

- se iau credite, carese  restituie,  

- dlui are dreptul să procure terenul ce se află sub imobilul său,  

- dlui are perfectat proiectul, documentele permisive, coordonările necesare, expertiză, 

explicațiile din Parlament,  

- se pun impedimente ilegale. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că: 

- dnei a expus opinia comisiei consultative de specialitate,  

- sunt clare tendințele prezentului consiliu,  

- este necesar de respectat legislația,  

- orice consilier poate vota cum consideră de cuviință, 

- explicații locuitorii mun. Bălți vor fi oferite de consilieri, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce se oferă cuvîntul primarului? 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A menționat că: 

- nu este o atitudine arogantă față de SRL ”Casa Bulgară”,  

- procesele de judecată care s-au derulat au avut loc din cauza agentului economic, cînd în 

schimbul unei teren de 9 m² s-a construit sediu de 300 m²,  

- dacă astăzi se vinde teren unui agent economic, înseamnă că mîine noi putem să vindem 

terenurile din vecinătate altor agenți economici care se află pe piața centrală,  

- agenții care activeză în vecinătate în piață au procurat dreptul de folosință a terenurilor la 

foștii colegi – consilieri, cîte 27-30 mii euro pentru un obiect comercial,  

- astăzi primarul apără drepturile lor,  



- în caz cînd va fi schimbat domeniul terenurilor unui agent se vor efectua schimbări și pentru 

alții, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a schimba domeniul, dar nu a face acțiuni de publicitate, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

  A repetat locațiunea dlui Iordan Serghei. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A propus amînarea examinării proiectului de decizie, schimbarea domeniului nu va aduce 

pagubă agentului economic. 

 

(în sală au rămas 23 de consilieri) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –7,  contra – 10,  s-au abţinut – 4. 

 

39.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la trecerea loturilor de teren din str. Dumitru Caraciobanu cu  

numerele cadastrale 0300112362, 0300112346, 0300112352, 0300112345, 

0300112351, 0300112320, 0300112354, 0300112355 și 0300112348 din 

domeniul public al municipiului în domeniul privat al municipiului.” 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul negativ al comisiei consultative de specialitate, se anexează.  
 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă există expertiză? 
 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că este prezentată expertiza. 
 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A întrebat dacă sunt prezentate toate actele? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



 A răspuns că în prezent toate actele sunt perfectate. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 10,  contra – 10,  s-au abţinut – 3. 

 

40.S-A EXAMINAT: ”Cu  privire  la permiterea  returnării sectoarelor de teren din  

administrarea ÎS „Poșta Moldovei” și ÎM „Asociația Pieților din mun. 

Bălți” la evidenţa contabilă a primăriei mun. Bălţi.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art.14 alin. 3 Legii RM privind administraţia publică locală Nr. 436-

XVI din 28.12.2006, Codul Funciar RM, Legea RM privind cadastrul bunurilor imobile Nr. 

1543-XIII din 25.02.1998, Legea RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 

121-XIV din 04.05.2007, Hotărîrea Guvernului RM nr. 901 din 31.12.2015 „Pentru aprobarea 

Regulamentului cu privire la modul de transmitere a bunurilor proprietate public”, luînd în 

considerare scrisoarea Centrului de Poștă Bălți ÎS „Poșta Moldovei” nr. 884 din 24.08.2018 şi 

necesitatea executării hotărîrii Curții de Apel Bălți din 19.12.2017, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite returnarea din administrarea ÎS „Poșta Moldovei” la evidenţa contabilă a primăriei 

mun. Bălţi a sectorului de teren proprietate municipală, cu suprafaţa de 28 m.p., cu numărul 

cadastral 03002011077.     

2. Se permite returnarea din administrarea ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți” la evidenţa 

contabilă a primăriei mun. Bălţi a sectorului de teren proprietate municipală, cu suprafaţa de 

12 m.p. din 672 m.p., cu numărul cadastral 0300213075.     

3. Se împuterniceşte primarul mun. Bălţi dl. Nicolai Grigorișin să instituie comisie de primire-

predare a bunurilor şi să asigure efectuarea transmiterii în cauză cu perfectarea în ordinea 

stabilită a tuturor documentelor necesare,  în conformitate cu legislaţia în vigoare a RM.     

4. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

copiile prezentei decizii în adresa ÎS „Poșta Moldovei”, ÎM „Asociația Pieților din mun. Bălți” 

şi Inspectoratului Fiscal de Stat.   



5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

41.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 11/44 din  

26.07.2018 “Cu privire la transmiterea în folosință SA «CET-NORD» 

sectoarelor de teren aferente punctelor tehnice”. 

          Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art.14 alin.(3), art.77 din Legea RM privind administraţia publică locală 

nr. 436-XVI din 28.12.2006; Legea RM cadastrului bunurilor imobile nr. 1543-XIII din 

25.02.1998,  Legea RM privind proprietatea publică a unităţii administrativ-teritoriale nr. 523-

XIV din 16.07.1999; Legea RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-

XVI din 04.05.2007 și luînd în consideraţie înformația din registrul bunurilor imobile Serviciului 

Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia Servicii Publice”,- 

 

Consiliului municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică anexa la decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 11/44 din 26.07.2018 «Cu privire la 

transmiterea în folosință SA «CET-NORD» a sectoarelor de teren aferente punctelor 

tehnice», după cum urmează:  

1.1. în punctul 44, coloana 2, cifra “0300211004” se substituie cu cifra “03002011004”. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –24,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

42.S-A EXAMINAT:”Cu privire la completarea deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 3/63 din  

10.04.2008 «Cu privire la aprobarea listei  terenurilor care aparţin 

domeniului public municipiului Bălţi»  cu completările ulterioare.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 



AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14, art. 74 şi art. 75 din  Legea RM privind administraţia publică 

locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii 

publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind principiile urbanismului şi amenajării 

teritoriului nr. 835 din 17.05.1996, luînd în considerație scrisoarea Direcției arhitectură și 

constricții nr. 02-11/215 din 11.09.2018, cu scopul întocmirii şi aprobării listei terenurilor, care 

aparţin domeniului public municipiului Bălţi și înregistrării informaţiei exacte în Serviciul 

Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia Servicii Publice”,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se completează anexa nr. 2 la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 3/63 din 10.04.2008 « Cu 

privire la aprobarea listei terenurilor care aparţin domeniului public municipiului Bălţi» cu 

completările ulterioare, cu următorul rînd:  

 
 

 

2. Se împuterniceşte primarul mun. Bălţi dl N. Grigorișin să se adreseze către Serviciul 

Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia Servicii Publice” pentru introducerea 

modificărilor corespunzătoare în registrul bunurilor imobile. 

3. Controlul asupra executarării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

43.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun.Bălţi nr. 6/20 din  

27.10.2011 “Cu privire la stabilirea în mod unilateral al plăţii pentru 

folosirea terenului” cu modificările ulterioare.” 

             Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

Nr. Utilizarea terenului Locul amplasării 

Suprafaţa 

sectorului de teren. 

ha 

Notă 

1 2 3 4 5 

101 
Stradă cu  elemetele de 

amenajare 

str. Libertății (regiunea 

pieței centrale) 
0,115 ha 

Planul geometric 

se anexează 



 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art.14 alin.(2) lit. d), art. 77 al Legii RM privind administraţia publică 

locală nr. 436 – XVI din 28.12.2006, art. 101 al Legii RM privind preţul normativ de vînzare – 

cumpărare a pămîntului nr. 1308-XIII din 25.07.1997 cu modificările şi completările ulterioare, 

Hotărîrea Guvernului RM nr. 1428 din 16.12.2008 “ Pentru aprobarea Regulamentului cu privire 

la vînzarea - cumpărarea terenurilor aferente” cu modificările şi completările ulterioare, precum 

şi în conformitate cu deciziile adoptate anterior de Consiliul mun.Bălţi nr. 7/34 din 01.08.2013 

“Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a 

terenurilor”, nr. 8/36 din 26.09.2013 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 10/28 din 31.10.2013 “Cu privire la 

perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, 

nr.11/36 din 28.11.2013 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 14/31 din 26.12.2013 “Cu privire la perfectarea 

relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 1/30 din 

27.02.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor 

de arenda a terenurilor”, nr. 2/30 din 27.03.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 3/28 din 24.04.2014 “Cu privire 

la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, 

nr. 4/29 din 27.06.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 5/31 din 31.07.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor 

funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 6/32 din 02.10.2014 

“Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a 

terenurilor”, nr. 7/12 din 23.10.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 9/13 din 05.12.2014 “Cu privire la perfectarea 

relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.11/13 din 

29.12.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor 

de arenda a terenurilor”, nr.1/35 din 26.02.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 2/11 din 02.04.2015 “Cu privire 

la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, 

nr. 3/14 din 16.04.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 9/66 din 30.07.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor 

funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 12/18 din 

24.09.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor 

de arenda a terenurilor”, nr.15/27 din 12.11.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare 

prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.17/18 din 07.12.2015 “Cu 

privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a 

terenurilor”, nr.19/22 din 21.12.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.1/33 din 04.02.2016 “Cu privire la 

perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor, 



modificarea contractelor  de arendă a terenurilor în vigoare”, nr. 3/30 din 31.03.2016 “Cu privire 

la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare”, nr.4/37 din 19.05.2016 “Cu privire 

la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare”, nr. 5/28 din 23.06.2016 “Cu privire 

la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare şi modificarea deciziei Consiliului 

mun. Bălţi nr. 3/30 от 31.03.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea Contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare»,   nr. 6/22 din 21.07.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor  funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare şi modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 5/28 din 23.06.2016 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare şi modificarea deciziei Consiliului 

mun. Bălţi nr. 3/30 din 31.03.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare», nr. 9/37 din 29.09.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare», nr. 11/21 din 04.11.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare», nr. 14/13 din 22.12.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare», nr. 2/16 din 23.02.2017 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare și abrogarea parțială a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 14/13 din 22.12.2016»,  nr. 

3/20 din 30.03.2017 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr. 4/17 din 11.05.2017 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr. 6/32 din 29.06.2017 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr. 9/26 din 28.09.2017 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr. 10/25 din 26.10.2017 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr. 8/26 din  29.03.2018 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr. 11/41 din  26.07.2018 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», 

nr.13/30 din 27.09.2018 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arendă a terenurilor», în baza cărora au fost perfectate contracte de arendă cu unii 

proprietari de garaje,- 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 
 

1. Se modifică decizia Consiliului mun.Bălţi nr. 6/20 din 27.10.2011 “Cu privire la 

stabilirea în mod unilateral al plăţii pentru folosirea terenului”  cu modificările ulterioare, 

după cum urmează: 

1.1. în coloana 5 punctul 1 a anexei suprafaţa “69,36% din 2,68 ha (1,8589 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “69,02% din 2,68 ha (1,8498 hа)”; 

1.2. în coloana 5 punctul 2 a anexei suprafaţa “62,60% din 1,7375 ha (1,0887 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “56,33% din 1,7375 ha (0,9804 hа)”; 



1.3. în coloana 5 punctul 7 a anexei suprafaţa “72,34% din 2,9 ha (2,09925 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “71,89% din 2,9 ha (2,08625 hа)”; 

1.4. în coloana 5 punctul 8 a anexei suprafaţa “69,07% din 1,3 ha (0,89791 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “68,71% din  1,3 ha (0,89323 hа)”; 

1.5. în coloana 5 punctul 9 al anexei suprafaţa “69,03% din 3,19 ha (2,20223 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “68,72% din 3,19 ha (2,19233 hа)”; 

1.6. în coloana 5 punctul 10 al anexei suprafaţa  “64,45% din 3,0 ha (1,9335 hа)” se 

substituie cu suprafaţa  “64,21% din 3,0 ha (1,9263 hа)”; 

1.7. în coloana 5 punctul 11 al anexei suprafaţa “71,07% din 0,66 ha (0,4694 hа)” se      

substituie cu suprafaţa “70,36% din 0,66 ha (0,4647 hа)”; 

1.8. în coloana 7 punctul 1 a anexei cifra “53788,36” se substituie cu “53525,04”; 

1.9. în coloana 7 punctul 2 a anexei cifra “31502,17” se substituie cu “28368,45”; 

1.10. în coloana 7 punctul 7  a anexei cifra “60743,02”se substituie cu “60366,86”; 

1.11. în coloana 7 punctul 8  a anexei cifra “30157,16”se substituie cu “29999,97” 

1.12. în coloana 7 punctul 9 a anexei cifra “73963,97” se substituie cu “73631,47”; 

1.13. în coloana 7 punctul 10 a anexei cifra “64938,42” se substituie cu “64696,61”; 

1.14. în coloana 7 punctul 11 a anexei cifra “13582,36” se substituie cu “13446,37”. 

 

2. Secretarul Consiliului  mun. Bălţi dna Irina Serdiuc să expedieze, în termen de 15 zile, 

copiile prezentei decizii în adresa Inspectoratului Fiscal de Stat şi  CCG  - 6/08, CCG – 

19/10, CCG – 1/13, CCG -10; CG  „Autoamator”; CCG – 04/07, CCG – 15/08.   

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 22,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

44.S-A EXAMINAT:”Сu privire la executarea hotărîrii Curții de Apel Bălți nr. dosarului 3a- 

   262/16 din 09.11.2016.” 

            Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

   relații funciare. 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –7,  contra – 0,  s-au abţinut – 12. 

 

45.S-A EXAMINAT:”Cu privire la completarea și modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți  

nr. 13/43 din 14.12.2017 ”Cu privire la aprobarea graficului concediilor de 

odihnă anuale acordate primarului și viceprimarilor municipiului Bălți”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

 



AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A propus de a efectua modificări în p. 1 indicînd lunile septembrie, decembrie. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat : 

- dacă au fost făcute modificări în proiectul de decizie anterior?  

- de ce se aprobă decizie cu termen depășit?  

- de ce dl primar a plecat în concediu fără decizia consiliului? 

- dacă a fost legal concediul? 

 

Ciolan Maria, șef al Serviciului resurse umane. 

 A răspuns că: 

- proiectul a fost modificat anterior, în decizie se nominaliza dl Grigorișin Nicolai, viceprimar al 

mun. Bălți,  

- decizia a fost perfectată anterior dar n-a fost inclusă în ordinea de zi din luna iulie,  

- dl primar s-a aflat în concediu doar 6 -7 zile. 

 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul mun. Bălți. 

A menționat că dumnealui s-a luat concediu în legătură cu înmatricularea copilului în 

instituție superioară, Federația Rusă, ca însoțitor, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- dumnealui este primar și trebuia să se adreseze către consiliu și numai apoi să plece în 

concediu,  

- este necesar de respectat legislația, etc 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A  menționat că: 

- dl primar a plecat în concediu conform programării anterioare, 

- plecarea a depins de niște circumstanțe,  

-  programul concediului poate fi modificat din cauza rechemării, sau unor intervenții 

familiare,  

- situația dată poate să se repete, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a exclude lunile care au trecut, de a actualiza programul conform 

necesităților, a solicitat consultare juristului. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 



- conform legislației concediul de odihnă anual se acordă primarilor, viceprimarilor conform 

programării aprobate de consiliul municipal,  

- acțiunea dată se efectuează pentru a planifica executarea interimatul funcției, planificarea 

mijloacelor financiare, etc,  

- observația dvs este corectă, proiectul de decizie trebuia să fie examinat în luna iulie, nu se 

știe cauză neexaminării,  

- este necesar de exclus lunile august, septembrie, de indicat lunile necesare după concretizare,  

- în cazul dat trebuie de ținut cont și de Codul Muncii, Contractul colectiv de muncă, a dat 

explicațiile necesare consilierilor,  

- lipsa deciziei nu este o încălcare gravă, etc.   

 

Frecauțan Boris, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce documentele sunt prezentate consilierilor necalitativ? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că este mecanismul de perfectare a deciziilor, care s-a respectat și la 

perfectarea deciziei date, etc. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A solicitat de a finisa discuțiile, de a trece la procesul de votare.  

A menționat că nimeni din consilieri nu vede la ce oră pleacă primarul din Primărie. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A informat consilierii că: 

- proiectul de decizie a fost perfectat la  09 iulie 2018, cînd luna august, septembrie era actuală 

pentru proiectul dat, 

- este anexat și avizul comisiei consultative de specialitate din 25 iulie 2018, rapoartele de 

specialitate,  

- a avut loc o greșală tehnică, proiectul de decizie n-a fost inclus în ordinea de zi a ședinței 

Consiliului municipal Bălți din 26 iulie 2018, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că actele sunt perfectat necalitativ. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

 A propus de a anunța o pauză de 15 minute pentru a efectua modificările necesare în 

proiectul de decizie. 

 

(a fost anunțată pauză de 15 minute) 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 
 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (3) și art. 82 alin. (2) din Legea RM nr. 436-XVI din 

28.12.2006 privind administrația publică locală, art. 15 din Legea RM nr. 199 din 16.07.2010 cu 

privire la statutul persoanelor cu funcții de demnitate publică, luînd în considerație rezultatele 

alegerilor locale anticipate din 20.05.2018, Hotărîrea Judecătoriei Bălți din 04.06.2018,- 



 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Punctul 1 al deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/43 din 14.12.2017 ”Cu privire la 

aprobarea graficului concediilor de odihnă anuale acordate primarului și viceprimarilor 

municipiului Bălți”, se expune în redacție nouă: 

1. Se aprobă graficul concediilor anuale pentru anul 2018, acordate primarului și 

viceprimarilor municipiului Bălți după cum urmează: 

- Dl Nicolai Grigorișin, primar al municipiului Bălți – noiembrie-decembrie; 

- Dl Ghenadie Șmulschii, viceprimar al municipiului Bălți – octombrie-noiembrie; 

- Dna Lilia Sava, viceprimar al municipiului Bălți – septembrie-octombrie. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină 

 

AU VOTAT: 

Pro –22,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

46.S-A EXAMINAT:” Cu privire la constituirea grupului de expertiză în vederea realizării  

raportului de expertiză în privința bunurilor aflate în gestiunea Direcției 

învățămînt, tineret și sport și Secției cultură.” 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

  

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a modifica denumirea comisiei, deoarece persoanele din cadrul comisiei nu 

sunt licențiate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că proiectul de decizie este perfectat conform Hotărîrii Guvernului RM nr. 

nr. 314 din 11.04.2018 ”pentru aprobarea Metodologiei de realizare a raportului de expertiză 

privind încetarea necesităţii menţinerii în domeniul public a unor bunuri imobile destinate 

domeniului educaţiei”, etc.  

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A informat consilierii cu mecanismul de activitate a grupului de expertiză, mecanismul de 

avizare a raportului de expertiză, etc. 

 



Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A solicitat excluderea sa din grupul de lucru 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei de a substitui candidatura dlui Cojuhari 

Iuri cu Dobrogeanu Vasile. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus de a expune p. 2.1. în noua redacție ”în caz de eliberare a membrilor grupului 

de expertiză din funcţiile deţinute sau imposibilitatea executării funcțiilor, atribuţiile lor în cadrul 

acesteia vor fi exercitate de persoanele nou-desemnate în funcţiile respective, fără emiterea altei 

decizii ale Consiliului municipal Bălți” 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În scopul executării prevederilor Codului educației al Republicii Moldova nr. 152 din 

17.07.2014, art.14, alin. (2), lit. b), c) al Legii RM nr.436 – XVI din 28.12.2006 privind 

administrația publică locală, Hotărîrii Guvernului RM nr. 314 din 11.04.2018 ”pentru aprobarea 

Metodologiei de realizare a raportului de expertiză privind încetarea necesităţii menţinerii în 

domeniul public a unor bunuri imobile destinate domeniului educaţiei”, Hotărîrii Guvernului RM 

nr. 306 din 30.03.2000 ”despre aprobarea Regulamentului privind autorizarea funcţionării şi 

schimbării destinaţiei construcţiilor şi amenajărilor”, ținînd cont de necesitatea schimbării 

destinației a unor constucții, - 
 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se constituie grupul de expertiză în vederea realizării raportului de expertiză în privința 

bunurilor aflate în gestiunea Direcției învățămînt, tineret și sport și Secției cultură , după 

cum urmează: 

1.1. Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți, președinte; 

Membrii grupului de expertiză: 

1.2. Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietatea municipală și relații funciare; 

1.3. Vlasenco Mihail, șef adjunct al Direcției învățămînt, tineret și sport; 

1.4. Crijanovscaia Nadejda, șef adjunct al Direcției asistența socială și protecția familiei; 

1.5. Caraulan Vera, șef al Secției cultură; 

1.6. Macovschi Ivan, șef adjunct al Direcției arhitectură și construcții; 

1.7. Leahu Oleg, specialist principal al Direcției juridice; 



1.8. Dobrogeanu Vasile, consilier al Consiliului mun. Bălți; 

1.9. Oserbaeva Svetlana, consilier al Consiliului mun. Bălți, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

2. Se stabileşte că: 

2.1. în caz de eliberare a membrilor grupului de expertiză din funcţiile deţinute sau 

imposibilitatea executării funcțiilor, atribuţiile lor în cadrul acesteia vor fi exercitate 

de persoanele nou-desemnate în funcţiile respective, fără emiterea altei decizii ale 

Consiliului municipal Bălți; 

2.2. atribuțiile secretarilor grupului de expertiză vor fi executate de către membrul 

grupului de expertiză în gestiunea căruia se află bunurile imobile. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială și sănătate publică, pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

47.S-A EXAMINAT:” Cu privire la aprobarea componenței comisiei privind acordarea unor  

   categorii de cetăţeni a indemnizaţiei unice pentru construcţia sau  

   procurarea spaţiului locativ sau restaurarea caselor vechi (în redacție  

   nouă). 

   Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu următoarele 

modificări: sintagma ”Pasat Dmitri, consilier, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru activităţi economico-financiare” de a substitui cu sintagma ”Grițco Elena, consilier, 

președintele comisiei consultative de specialitate pentru drept şi disciplină”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A întrebat de ce sunt doi secretari? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A informat consilierii că fiecare secretar are atribuțiile sale, unul este responsabil de 

examinarea, înregistrarea actelor, examinarea părții juridice, organizarea ședinței  și al doilea 

este reponsabil de partea financiară, perfectarea actelor pentru Ministerul Finanțelor, etc.  

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că secretarii nu au dreptul de vot astfel dna Grițco va fi al nouălea membru 

al comisiei. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 0.  



 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului majorarea componenței comisiei cu o persoană, includerea dnei Grițco 

Elena și dlui Pasat Dmitri. 

 

AU VOTAT: 

Pro –21,  contra –1,  s-au abţinut –1.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14, alin. (1), alin. (3) din Legea privind administraţia publică locală 
№ 436-XVI din 28.12.2006, Hotărîrea Guvernului RM nr. 836 din 13.09.2010, pct. 4 din 

Regulamentul cu privire la acordarea unor categorii de cetăţeni a indemnizaţiilor unice pentru 

construcţia sau procurarea spaţiului locativ, sau restaurarea caselor vechi, - 
 

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se aprobă componența comisiei privind acordarea unor categorii de cetăţeni a     

indemnizaţiilor unice pentru construcţia unei case individuale ori a unei locuinţe 

cooperatiste sau procurarea spaţiului locativ sau restaurarea caselor vechi în redacția 

următoare: 

Preşedintele comisiei - Ghenadie Șmulschii – viceprimarul mun. Bălţi. 

Secretari ai comisiei: 

Olga Cernova - specialist principal al Direcţiei juridice; 

Marina Gherman - specialist principal al Direcției dări de seamă și analiza sistemului 

bugetar în cadrul DGFE. 

Membrii comisiei: 

Vitalie Balan - şeful Direcţiei juridice; 

Iraida Burlacu - şeful Direcţiei dări de seamă şi analiza sistemului bugetar în cadrul  

DGFE; 

Veaceslav Coada - şeful Direcției arhitectură şi construcţii; 

Veronica Munteanu - şeful Direcţiei asistenţă socială şi protecţia familiei; 

Veaceslav Zincovschi - şeful Direcției gospodărie comunală; 

Dmitri Pasat -  cosilier al Consiliului mun. Bălţi, secretarul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare; 

Boris Marcoci - cosilier al Consiliului mun. Bălţi, preşedintele comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

Elena Grițco –    consilier al Consiliului mun. Bălți, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină; 

Reprezentanți legali ai organizațiilor necomerciale ale solicitanților legali. 

2. Comisia își desfășoară activitatea, conform prevederilor Hotărîrii Guvernului nr. 836 din 

13.09.2010 ,,Cu privire la acordarea indemnizaţiilor unice pentru construcţia sau 

procurarea spaţiului locativ, sau restaurarea caselor vechi unor categorii de cetăţeni”. 

3. Se stabileşte că în caz de eliberare a membrilor comisiei din funcţiile publice deţinute, 

atribuţiile lor în cadrul acesteia vor fi exercitate de persoanele nou – desemnate în 

funcţiile respective, fără a emite o nouă decizie. 



4. Se abrogă decizia Consiliului mun. Bălți nr. 6/66 din 29.06.2017 ,,Cu privire la crearea 

comisiei privind acordarea unor categorii de cetățeni a indemnizației unice pentru 

construcția sau procurarea spațiului locativ sau restaurarea caselor vechi”. 

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină. 
 

AU VOTAT: 

Pro –22,  contra – 0,  s-au abţinut – 1.  

 

48.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea proiectului tranzacției de împăcare cu SA  

”Constructorul”. 

        Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu următoarele 

modificări: în proiectul de decizie p.2 sintagma ”Samotughina Iaroslavna” se substituie cu 

sintagma ”primarul mun. Bălți,  Nicolai Grigorișin”, aceiaș schimbare se efectuiează și la 

sfîrșitul ”Tranzacției de împăcare”. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A solicitat de a indica obiectul tranzacției. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice.  

 A propus de a completa anexa p. 2.2.2, 2.2.5 cu sintagma ”03.11.2006”. A dat explicații 

dlui Cojuhari. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat, cine a fost prezent în instanță de judecată? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice.  

 A răspuns, că partea prezentă a fost consiliul municipal Bălți. Contractul se încheia cu 

Primăria nemijlocit. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut –0. 

 



Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate. 

 

AU VOTAT: 

Pro –21,  contra – 0,  s-au abţinut – 2. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Balan Vitalii, de a completa anexa p. 2.2.2, 2.2.5 cu 

sintagma ”03.11.2006”. 

 

AU VOTAT: 

Pro –23,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. 3  Legii RM privind administraţia publică locală Nr. 436-

XVI din 28.12.2006,  Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM nr. 1428 din 16.12.2008 „Cu 

privire la vînzarea - cumpărarea şi locaţiunea/arenda terenurilor aferente” cu completările şi 

modificările ulterioare, luînd în considerare că în procedura judecătoriei se află la examinare 

dosarul civil iniţiat de Consiliul, Primarul și Primăria mun.Bălți către SA ,,Constructorul (nr. 09-

2c-6247-23042018) şi ţinînd cont că în urma negocierilor petrecute părţile au convenit la 

încheierea tranzacţiei de împăcare,- 

 

Consiliul municipal Bălţi  DECIDE:  

 

1. Se aprobă proiectul tranzacţiei de împăcare cu SA „Constructorul” , conform anexei. 

2. Se împuterniceşte primarul mun. Bălţi dl Nicolai Grigorișin să semneze tranzacţia de 

împăcare indicată în punctul 1 al prezentei decizii. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

în adresa SA „Constructorul” copia prezentei decizii.  

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru drept și disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro –22,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus anunțarea pauzei pînă la data de 02.10.2018. 

 

(partea a doua 02.10.2018) 

 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 28 (lista se 

anexează), sunt absenţi motivat – 7 (lista se anexează). 

 

48.S-A EXAMINAT:”Cu privire la reexaminarea deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018  

”Cu privire la crearea comisiei privind verificarea contrasemnării și 

implementării deciziilor Consiliului municipal Bălți”. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 



 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

 A menționat că comisia consultativă de specialitate a propus excluderea acestei chestiuni 

din ordinea de zi a ședinței. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A solicitat de a include în proiectul de decizie în preambulă numărul hotărîrii Curții de 

Apel, pe care nu-l cunoște, dar a auzit precum este. 

  

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –11,  contra –11,  s-au abţinut – 2. 

 

50.S-A EXAMINAT:”Cu privire la reexaminarea deciziei Consiliului mun. Bălți din 26.07.2018  

”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 6/2 din  

02.07.2015 ”Cu privire la aprobarea componenței comisiilor consultative 

de specialitate ale Consiliului municipal Bălţi””. 

Raportor –Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul negativ al comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 



În temeiul art. 14, alin. 2), lit. w) din Legea privind administraţia publică locală nr. 436-

XVI din 28.12.2006, p. 8 – 11, 16 din Regulamentul-cadru privind constituirea şi funcţionarea 

consiliilor locale şi raionale, aprobat prin Legea nr. 457-XV din 14.11.2003, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 
 

1. Punctul 2 din decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 6/1 din 02.07.2015 ”Cu privire la 

constituirea comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal Bălţi” va avea 

următorul cuprins: „2. Componența numerică a fiecărei comisii consultative de specialitate 

a Consiliului municipal Bălți se stabilește odată cu aprobarea sau modificarea componenței 

nominale a comisiei respective cu respectarea numărului impar de membri.”. 

2. Decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 6/2 din 02.07.2015 ”Cu privire la aprobarea 

componenței comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal Bălţi” se 

modifică după cum urmează: 

1.1. în p.1 al deciziei: 

1.1.1. în subpunctul I ”Comisia consultativă de specialitate pentru activităţi 

economico-financiare”: 

• sintagma ”6. Balan Serghei” se substituie cu sintagma ”6. Zelenețchi Veaceslav”; 

• se completează sintagma ”7. Buceațchi Pavel”. 

1.1.2. în subpunctul II ”Comisia consultativă de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului”: 

• sintagma ”6. Buceațchi Pavel” se substituie cu sintagma ”6. Ciornîi Andrei”. 

1.1.3. în subpunctul III ”Comisia consultativă de specialitate pentru colaborare cu alte 

autorităţi, înfrăţire, turism, culte şi activităţi social-culturale”: 

• sintagma ”4. Cheptenari Vladimir” se substituie cu sintagma ”4. Balan Serghei”; 

• sintagma ”5. Badiuc Evghenia” se exclude; 

• sintagma ”6. Poneatovschi Alexandru” se exclude. 

1.1.4. în subpunctul IV ”Comisia consultativă de specialitate pentru drept şi 

disciplină”: 

• sintagma ” 6. Ciornîi Andrei” se substituie cu sintagma ”6. Cheptenari Vladimir”; 

• se completează sintagma ”8. Ghițu Vladimir”; 

• se completează sintagma ”9. Poneatovschi Alexandru”. 

1.1.5. în subpunctul V ”Comisia consultativă de specialitate pentru educaţie, protecţie 

socială şi sănătate publică”: 

• sintagma ”6. Ghițu Vladimir” se substituie cu sintagma ”6. Badiuc Evghenia”. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina secretarului Consiliului 

municipal Bălţi dna Irina Serdiuc. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 15,     contra – 11,  s-au abţinut – 1.  

 

51.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al  

   Cancelariei de Stat nr.1304/OT1-385 din 16.05.2018.” 

   Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 



 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat despre ce decizie se vorbește? A propus de a modifica p.1 al deciziei 

modificînd sintagma ”se respinge” în ”se admite”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Ghițu Vladimir. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A propus de a vota, deoarece consiliul nu poate adopta decizii cu 14 voturi, etc. A 

întrebat cîți consilieri sunt în sală? 

 

AU VOTAT: 

Pro – 14,  contra – 11,  s-au abţinut – 1. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că în sală sunt 28 consilieri. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A răspuns că 14 din 28 nu este majoritatea. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat revotarea pentru a se confirma adăugător cum s-a votat. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat, că nu este corect, deja consilierii și-au expus opinia. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A răspuns, că poate fi o greșală care trebuie corectată. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- nu este corect de a revota a treia oară,  

- camerele fixsează acțiunile din sală,  

- se vede destul de bine cine și cum votează,  

- fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” votează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A solicitat continuarea ședinței. A menționat că: 



- nu se poate de asigurat executarea ”mofturilor” unor persoane,  

- nu se poate de votat o chestiune de 2-3 ori; 

- sunt niște calcule ”matimatice”, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat că la ședința precedentă s-a menționat că: 

- revotarea se face atunci cînd n-a fost clar expus subiectul s-au nu s-a numărat corect,  

- consilierii au votat,  

- cifrele s-au verificat, 

- nu vede necesitate de revotare, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- în cazul cînd majoritatea solicită revotare întrebarea poate fi pusă la vot,  

- primarul nu conduce Consiliul și nu poate pune sarcine față de consilieri, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns că: 

- a fost fixată procedura de votare,  

- dumnealui nu face trafic de influență,  

- dumnealui a menționat că de cîteva ori este pusă la vot aceiaș întrebare,  

- nu este necesitate de a motiva că cineva din consilieri nu înțelege pentru ce s-a votat,  

- în cazul cînd sunt alte cifre înseamnă că ceva n-a fost lucrat pînă la sfîrșit, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat revotarea propunerei dlui Ghițu Vladimir. A întrebat cum s-a votat. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că sa votat: pro – 14, contra – 11, a-au abţinut – 1, cineva din consilieri n-a 

votat. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat ca consilierii să voteze repetat dar corect. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A întrebat, cîte ori trebuie șă voteze consilierul, pentru a face pe plac cuiva? Pentru a 

obține numărul necesar de voturi? A solicitat urmarea ședinței. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A pus la vot propunerea de a revota procesul de votare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 15,  contra – 11,  s-au abţinut – 1. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că ținînd cont că chestiunea dată a fost supusă votului două ori, Fracțiunea 

”Partidul Nostru” nu va participa a treia oară în procesul de votare. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A pus la vot propunerea dlui Ghițu Vladimir 



 

AU VOTAT: 

Pro – 16,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 16,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

52.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al  

   Cancelariei de Stat nr.1304/OT1-322 din 25.04.2018. 

   Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a modifica p.1 al deciziei modificînd sintagma ”se respinge” în ”se admite”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului propunerea dlui Ghițu Vladimir. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 15  contra – 11,  s-au abţinut – 2. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 16  contra – 0,  s-au abţinut – 12. 

 

53.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea reclamațiilor conducătorului liceului privat  



”Elitex” dnei Tatiana Calistru din 10.08.2018 și 20.08.2018 cu cererea de a 

executa reparație capitală la obiectul aflat în locațiune, amplasat pe adresa 

mun. Bălți, str. Aerodromului, 14/C, din limitele bugetului local.” 

Raportor – Rimma Tcaci  – șef al Direcției de colectare a impozitelor și 

taxelor locale. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus de a sesiza 

Procuratura, Centrul Național Anticorupție, cu anexarea tuturor documentelor constatatoare, 

recomandările comisiei și suplimentar de a sesiza Agenția Serviciilor Publice organul de 

înregistrare a aceste instituții publice, cu anexarea tuturor documentelor pentru inițierea 

procedurei de lichidare, etc. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A propus de a include în adresare către Prim-ministru al RM criteriile necesare pentru 

funcționarea unei instituții publice, care la rîndul său vor fi transmise Ministerului 

educației…etc, pentru a stabili opurtunitatea activității instituției publice/lichidarea, etc. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

 În conformitate cu lit.g) alin.(1) art.29 din Legea RM nr.436-XVI din 28.12.2006 

«Privind administraţia publică locală»; alin.(1), alin.(2) art.7 din Legea RM nr.397-ХV din 

16.10.2003 «Privind finanțele publice locale»; lit.а) art.903, alin.(1) art.905, lit.с) alin.(1) 

art.906, alin.(1) art.908 din Codul Civil al RM; Anexa la Hotărârea Guvernului RM nr.483 din 

29.03.2008 «Pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a 

activelor neutilizate»; Contractului de locațiune nr.19 din 18.11.2005 încheiat între primăria 

mun. Bălți și liceul privat «Еlitex», proceselor-verbale ale Comisiilor de lucru din 14.10.2016 

și 01.08.2018, create prin dispoziția primarului nr. 475 din 10.10.2016 și nr. 252 din 

12.07.2018, actului de inspecție financiară emis de către Inspecția Financiară pe lângă 

Ministerul Finanțelor al RM din 10.02.2017, preavizelor privind eliberarea încăperilor în 

legătură cu expirarea contractului și încălcării obligațiunilor contractuale, majorarea restanței 

la plata pentru locațiune și serviciile comunale, precum și necesitatea începerii lucrărilor de 

reconstrucție și reparație a încăperilor pentru necesitățile municipiului, luând în considerație 

poziția Consiliului mun. Bălți, privind disponibilitatea de a prelua prin act de transmitere-

primire în folosința primăriei, bunul imobil vizat, expusă în scrisorile oficiale expediate în 

adresa liceului privat «Elitex» în februarie 2017 (ieș.nr. 03-11/675 din 23.02.2017) și aprilie  

2018 (ieș. Nr.П-03-13/583 din 10.04.2018), precum și în urma examinării reclamațiilor 

liceului privat «Elitex» din 10.08.2018 și 20.08.2018 privind alocarea surselor financiare 

pentru repararea încăperilor aflate în locațiune, amplasate pe adresa str. Aerodromului, 14/C,-  



 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se refuză satisfacerea cererii liceului privat «Elitex» (Tatiana CALISTRU) din reclamația 

privind alocarea mijloacelor financiare din bugetul local pentru executarea reparației în 

încăperile obiectului aflat în locațiune cu suprafața 229 m.p., amplasat în mun. Bălți, str. 

Aerodromului, 14/С, în legătură cu expirarea contractului de locațiune și încălcării 

prevederilor contractuale de către agentul economic nominalizat.  

2. Primarul mun. Bălți, dl Nicalai GRIGORIȘIN, în limitele legislației în vigoare, să asigure:                                                                                                                                                                                                                                                                                      

-   transmiterea bunului proprietate municipală cu suprafața totală 576,9 m.p., amplasat în 

mun. Bălți, str. Aerodromului, 14/С, de la liceul privat «Elitex» către primăria mun. Bălți, 

în legătură cu expirarea termenului contractului și încălcării obligațiunilor contractuale;   

- stingerea restanței față de bugetul local la plata pentru locațiune și serviciile comunale, 

care potrivit situației la 01.09.2018 constituie 1049,3 mii lei;   

- compensarea pagubelor materiale, cauzate de către liceul privat «Elitex» (Tatiana 

CALISTRU), bugetului local, în legătură cu încălcarea regulelor de exloatare a încăperilor, 

cu suprafața 300 m.p., amplasate în mun. Bălți, str. Aerodromului, 14/С;      

- încetarea finanțării cheltuielilor agentului comercial, liceul privat «Elitex», pentru energia 

termică consumată în perioada toamnă-iarnă 2018-2019, din contul bugetului local; 

3. Secretarul Consiliului și municipiului Bălți dna Irina Serdiuc, în termen de 10 zile, să aducă la 

cunoștința liceului privat «Elitex» dnei Tatiana CALISTRU și surselor de informare în masă 

prezenta decizie.  

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare, pentru educație, protecție socială și 

sănătate publică, pentru drept și disciplină,  pentru colaborare cu alte autorități, înfrățire, 

turism, culte și activități social-culturale. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

54.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea cererii SA”Moldagrotehnica” nr. 01/58 din  

   24.05.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 



În conformitate cu art. 14  alin. (3) al Legii RM privind administraţia publică locală  nr. 

436 - XVI din 28.12.2006, Codul Civil RM nr. 1107 din 06.06.2002, Legea RM cadastrului 

bunurilor imobile nr.1543–XII din 25.02.1998,  examinînd  cererea  SA”Moldagrotehnica” nr. 

01/58 din 24.05.2018 privind schimbul sectorului de teren  din str. Industrială, 4 cu nr.  cadastral 

0300113066  cu sectorul  de teren din str. Traian cu nr. cadastral 0300113064, cu certificatele 

privind valoarea bunurilor imobile prezentate, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

  

1. Se satisface cererea  SA”Moldagrotehnica” nr. 01/58 din 24.05.2018. 

2. Se permite schimbul sectorului de teren din str. Industrială, 4 cu nr. cadastral 0300113066, 

suprafața 720 m.p., cu sectorul de teren din str. Traian cu nr. cadastral 0300113064, 

suprafața 502 m.p. 

3. Se împuterniceşte primarul mun. Bălţi dl Nicolai Grigorișin să semneze contractul de 

schimb al sectorului de teren  din str. Industrială, 4 cu nr. cadastral 0300113066, suprafața 

720 m.p., cu sectorul de teren din str. Traian cu nr. cadastral 0300113064 suprafața 502 

m.p. 

4. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna I. Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze în 

adresa SA”Moldagrotehnica” copia prezentei decizii. 

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

55.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea cererii BC “EnergBank” SA nr. 402/198 din  

   06.09.2018 și modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/47 din  

   26.07.2018 “Cu privire la aprobarea proiectului de formare a bunului  

   imobil cu numărul cadastral 0300206604 prin separare”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

În conformitate cu art. 14  alin. (3) al Legii RM privind administraţia publică locală  nr. 

436 - XVI din 28.12.2006, Codul Civil RM nr. 1107 din 06.06.2002, Legea RM cadastrului 

bunurilor imobile nr.1543–XII din 25.02.1998,  examinînd  cererea  BC “EnergBank” SA nr. 

402/198 din 06.09.2018 privind schimbul sectorului de teren  din str. Ștefan cel Mare și Sfînt  cu 

nr.  cadastral 0300206609  cu sectorul  de teren din str. Ștefan cel Mare și Sfînt, 6/3 cu nr. 

cadastral 0300206608, cu certificatele prezentate privind valoarea bunurilor imobile, - 



 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE:  

  

1. Se satisface cererea  BC “EnergBank” SA nr. 402/198 din 06.09.2018.  

2. Se modifică decizia Consiliului mun. Bălți nr. 11/47 din 26.07.2018 “Cu privire la 

aprobarea proiectului de formare a bunului imobil cu numărul cadastral 0300206604 prin 

separare” și anume: anexa la decizie se aprobă în redacție nouă conform anexei la prezenta 

decizie. 

3. Se permite schimbul sectorului de teren din str. Ștefan cel Mare și Sfînt  cu nr.  cadastral 

0300206609, suprafața 6 m.p.  cu sectorul  de teren din str. Ștefan cel Mare și Sfînt, 6/3 cu 

nr. cadastral 0300206608 suprafața 6 m.p. 

4. Se împuterniceşte primarul mun. Bălţi dl Nicolai Grigorișin să semneze contractul de 

schimb al sectorului de teren  din str. Ștefan cel Mare și Sfînt  cu nr.  cadastral 

0300206609, suprafața 6 m.p.  cu sectorul  de teren din str. Ștefan cel Mare și Sfînt, 6/3 cu 

nr. cadastral 0300206608 suprafața 6 m.p.  

5. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna I. Serdiuc în termen de 15 zile să expedieze în 

adresa BC “EnergBank” SA copia prezentei decizii. 

6. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

56.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea adresărilor IMSP «Centrul Medicilor de Familie  

Bălţi» nr. 01-23/256 din 06.04.2018 şi nr.01-23/546 din 07.08.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit.g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării IMSP 



«Centrul Medicilor de Familie Bălţi» nr. 01-23/256 din 06.04.2018 şi nr.01-23/546 din 

07.08.2018, extraselor din procese verbale ale şedinţei Consiliului-director IMSP „CMF Bălţi” 

din 21.02.2018 şi din 31.07.2018,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se satisfac adresările IMSP «Centrul Medicilor de Familie Bălţi» nr. 01-23/256 din 

06.04.2018 şi nr.01-23/546 din 07.08.2018. 

2. Se permite IMSP «Centrul Medicilor de Familie Bălţi»   să procure patrimoniul, necesar 

pentru realizarea activităţii statutare şi să efectueze lucrări de reparaţie bunurilor imobile 

proprietate municipală, şi anume centrelor de sănătate nr. 1 din str. Decebal,101, nr.4 pe 

bul. Larisa,9/A, nr.5 din str. B. Glavan, 21. 

3. IMSP «Centrul Medicilor de Familie Bălţi» după executarea punctului 2 al prezentei 

deciziei să prezinte primăriei mun. Bălţi, setul de documente  pentru modificarea evidenţei 

contabile a mijloacelor fixe şi registrului patrimoniului municipal. 

4. Secretarul Consiliului municipiului Bălţi dnei Irina Serdiuc, să expedieze copia prezentei 

decizii în adresa IMSP «Centrul Medicilor de Familie Bălţi»  

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28  contra – 0,  s-au abţinut – 0 

 

57. S-A EXAMINAT:”Cu privire examinarea adresării IMSP  „Centrul Medicilor de Familie  

   mun. Bălţi” nr. 01-23/304 din 24.04.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu modificări şi 

completări ulterioare; conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă 

şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, 



aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi 

completări ulterioare, în baza adresării IMSP  „Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi” nr. 01-

23/304 din 24.04.2018 şi cu scopul reflectării corecte în evidenţă contabilă,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se satisface adresarea IMSP „Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi” nr. 01-23/304 din 

24.04.2018. 

2. Se permite IMSP  „Centrul Medicilor de Familie mun. Bălţi” să efectueze capitalizarea 

patrimoniului municipal în valoarea reparaţiei capitale efectuate, conform anexei. 

3. Primarului municipiului Bălţi dlui Nicolai Grigorişin să modifice corespunzător registrul 

patrimoniului public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe în conformitate cu legislaţia 

în vigoare 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

58. S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea adresării Centrului militar teritorial Bălţi nr.  

   574 din 14.06.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

   

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza adresării Centrului 

militar teritorial Bălţi nr. 574 din 14.06.2018 şi cu scopul reflectării corecte în evidenţă 

contabilă,- 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

1. Se satisface adresarea  Centrului militar teritorial Bălţi nr. 574 din 14.06.2018. 



2. Se permite Centrului militar teritorial Bălţi să efectueze capitalizarea patrimoniului  

municipal, care se află în administrarea instituţiei, şi anume clădirii punctului de trecere 

din str. Păcii,87 (număr de inventariere 31110007), cu suma 2200 lei, cu reflectarea 

ulterioară în evidenţă contabilă a instituţiei.  

3. Primarului municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin să modifice corespunzător registrul 

patrimoniului public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia 

în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activităţi economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

59.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea cererii SRL “Farmacia Familiei” și SRL  

   Farmacia “Receta Farm” nr. 174 din 18.07.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice 

nr. 121-XVI din 04.05.2007, Hotărîrea Guvernului RM nr. 483 din  29.03.2008 “Pentru 

aprobarea Regulamentului cu privire la modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate”,  cu 

modificările și completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 6/66 din 

25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune a 

activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în baza 

cererii SRL “Farmacia Familiei” și SRL Farmacia “Receta Farm” nr. 174 din 18.07.2018 și 

documentelor prezentate, deciziei Departamentului înregistrare și licențiere a unităților de drept a 

Agenției servicii publice a RM din 30.07.2018 privind reorganizarea SRL Farmacia “Receta 

Farm” prin dezmembrare-separare a unei părți din patrimoniu și transmiterea ei către SRL 

“Farmacia Familiei”, ca succesoare în drepturi, - 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 



1. Se satisface cererea SRL “Farmacia Familiei” și SRL Farmacia “Receta Farm” nr. 174 

din 18.07.2018. 

2. Se permite directorului IMSP „Spitalul Clinic Municipa Bălți” dlui Serghei Rotari să 

opereze modificări în contractul de locaţiune nr. 175 din 30.06.2016, cu modificările 

ulterioare, încheiat cu SRL Farmacia “Receta Farm” a spațiului în holul Centrului 

Perinatologic al IMSP „Spitalul Clinic Municipal Bălţi” din str. Ștefan cel Mare, 29, cu 

suprafaţa totală de 40,0 m2, pentru farmacie, la capitolul denumirii locatarului, 

substituind sintagma “SRL Farmacia “Receta Farm”” cu sintagma “SRL “Farmacia 

Familiei””. 

3. SRL “Farmacia Familiei”, în termen de o lună, să semneze cu IMSP „Spitalul Clinic 

Municipa Bălți” acordul de modificare şi completare a contractului de locaţiune şi să 

achite plata pentru locaţiune şi serviciile comunale, conform facturilor prezentate. 

4. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat, a Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia 

Servicii Publice”, SRL “Farmacia Familiei” și SRL Farmacia “Receta Farm” copiile 

prezentei decizii. 

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

60. S-A EXAMINAT:”Cu privire examinarea adresării ÎM “Amenajarea teritoriului şi Spaţii  

Verzi Bălţi” nr. 223 din 02.08.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A dat citirii ce fel de lucrări se raportează la cele capitale, etc. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A întrebat cîte ferestre au fost schimbate, 4 ferestre. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A dat citirii datele din factură, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că în cadrul comisiei consultative n-a participat conducătorul întreprinderii. 

 



Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a amîna examinarea. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A comunicat că au fost instalate patru geamuri. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat de a începe procesul de votare, deoarece consilierii au primit răspunsul 

necesar. 

 

Frecauțan Boris, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce se examinează chestiunea în cazul cînd conducătorul nu este prezent în 

sală. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că dlui, și propune fracțiunii ”Pentru dezvoltarea Bălțului” de a se abține în 

procesul de votare. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A menționat că conducătorul se află în proces de judecată, a rugat să prezinte explicații 

dna Larisa Bragari. 

 

Bragari Larisa, directorul ÎM” ”Direcția de construcții capitale comanditar unic mun. Bălți”. 

 A răspuns că lucrările date au fost efetuate în pereții de bază, astfel lucrările vor purta un 

caracter capital. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –13,  contra – 0,  s-au abţinut – 14. 

 

61. S-A EXAMINAT:”Сu privire la examinarea cererii repetate a  dlui Ungureanu I.V. din  

22.02.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat, că a pierdut numărul examinării chestiunii date în cadrul ședinței consiliului 

municipal Bălți, a întrebat care este necesitatea de a examina repetat prezenta chestiune. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 



 A răspuns că la ședința trecută au fost examinate două chetiuni, una a fost adoptată, iar al 

doilea proiect de decizie n-a întrunit numărul necesar de voturi, a fost dat citirii extrasul din 

procesul verbal. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A menționat că se va abține de la procesul de votare, repetat dosarul se află în proces de 

judecată la Curtea de apel, următoarea ședință va fi fixată la 09.10.2018. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că se află în proces de judecată cu dl Ungureanu, pentru a nu crea careva 

situații de conflict, dumnealui nu va participa în procesul de votare. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –0  contra –0,  s-au abţinut – 28. 

                                                                                                          

62. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la demersul avocatului Basisto  

   Ghenadie din 29.06.2018.” 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –12,  contra – 0,  s-au abţinut – 16. 

 

63. S-A EXAMINAT:” Cu privire la aprobarea răspunsului la cererile dlui Usatîi Nicolai din  

   11.06.2018, 13.06.2018, 29.06.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 



 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

 

AU VOTAT: 

Pro – 13, contra – 0,  s-au abţinut – 14. 

 

64. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei Ceauș Olga din  

   02.07.2018.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul răspunsului,  

 

”Prin prezenta, Vă informăm că în conformitate cu art. 27, 53 din Regulamentul-cadru 

privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale, aprobat prin Legea nr. 457-XV 

din 14.11.2003, art. 8 alin. (1), (2) din Legea cu privire la petiţionare nr. 190-XIII din 

19.07.1994, cererea Dvs din 02.07.2018 cu privire la prelungirea termenelor contractului de 

arendă a terenului din str. D. Caraciobanu, 104 și dezacordul cu decizia luată la ședința 

Consiliului mun. Bălți din 29.03.2018, a fost examinată la şedinţa ordinară a XIII a Consiliului 

municipal Bălţi din 02.10.2018. 

        În urma examinării petiţiei și documentelor anexate, Consiliul a ajuns la concluzie de a Vă 

explica că anterior chestiunea privind prelungirea termenelor contractului de arendă a terenului 

din str. D. Caraciobanu, 104 a fost examinată la ședința Consiliului mun. Bălți din 29.03.2018. 

        În urma examinării a fost luată decizia de a amîna examinarea chestiunii date pînă la 

prezentarea planului cadastral actualizat și/sau geometric, în legătură cu valorificarea teritoriului, 

precum și informația urbanistică actualizată, în baza căreia lucrările de construcție au fost 

efectuate. 

        Avînd în vedere cele expuse mai sus, luînd în considerație că prin dispoziția primarului 

mun. Bălți nr. 806 din 22.08.2008 au fost aprobate cererile-tip privind prelungirea termenelor 

arendei a terenului și lista documentelor necesare, precum și faptul că Dvs nu ați prezentat 

documentele indicate mai sus, chestiunea Dvs nu poate fi satisfăcută.” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

65. S-A EXAMINAT: ”Cu privire la aprobarea răspunsului la sesizarea Inspectoratului de poliție  

   Bălți nr. 20539 din 21.08.2018.” 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 



AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- poliția nu are nimic comun cu participarea consilierilor la lucrările ședinței 

Consiliului municipal,  

- dumnealui a făcut comentarii privind atribuțiile Inspectoratului de Poliție,  

- Inspectoratul de Poliție trebuia să facă un răspuns că adresarea dlui Potîng 

este inadecvată,  

- dumnealui se abține de la procesul de votare,  

- se adresează către colegi ca să nu fie votat răspunsul, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat pe dl Ghițu Vladimir, cum poate fi închisă această adresare, cu un răspuns 

careva evaziv, etc. A menționat că dumnealui provoacă ca secretarul consiliului să nu dea 

răspuns pentru ce va fi amendată. A solicitat de a da răspuns. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că dl Balan poate da răspuns pentru cazul dat sau alte cazuri care vor fi de 

genul dat. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că consilierii n-au participat în lucrările ședinței în legătură cu protest, a 

întrebat dacă faptul dat a fost comentat? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- careva comentarii sunt de prisos,  

- Inspectoratul de Poliție s-a adresat nu secretarului Consiliului, dar consiliului 

municipal Bălți, la solicitarea dlui Potîng 

- în calitate de secretar al consiliului municipal, conform lucrărilor de 

secretariat, adresarea a fost transmisă spre examinare în două direcții: Secția 

administrația publică locală și Direcția juridică, adresarea a fost perfectată în 

baza propunerilor expuse de două subdiviziuni, răspuns este perfectat destul 

de bine,  

- nici unui din consilier nu sau lezat drepturile,  

- tot ce este reflectat în adresare corespunde realității: cine, unde  a fost, a 

participat sau nu,  

- cu prezenta adresare, se închide adresarea Inspectoratului de Poliție,  

- după ședință adresarea se semnează și despre aceasta se ”uită”,  

- a informat de mai multe ori și se adresează astăzi către consilieri: că, 

consilierii care nu pot participa la lucrările ședinței  trebuie să anunțe 



secretarul consiliului municipal, de a prezenta o cerere în scris pentru a depăși 

careva discuții în instanță de judecată, etc. 

- este o procedură legală, etc. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că în adresare este expusă poziția privind legalitatea ”declarației”, a fost dată 

citirii, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- este o procedură legală,  

- a fost făcută analiza cine a participat, cine nu la lucrările ședinței,  

- cine a semnat sau nu declarația,  

- răspunsul a fost perfectat conform procedurei, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

Și-a retras propunerea sa. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul răspunsului,  

”… În temeiul art. 14 alin. (3) din Legea privind administrația publică locală nr. 436-ХVI 

din 28.12.2006, art. 8 alin. (1), 9 alin. (1) din Legea cu privire la petiționare nr. 190-XIII din 

19.07.1994, sesizarea Inspectoratului de Poliție Bălți nr. 20539 din 21.08.2018 privind primirea 

deciziei față de consilierii Badiuc Evghenia, Rîbac Elena, Frecauțan Boris, stabilirea legalității 

declarației consilierilor privind adsența D-lor la ședința a XI ordinară a Consiliului mun. Bălți 

din 10.07.2018, precum și examinarea petiției cet. Potîng Igor, a fost examinată la şedinţa a XIII 

ordinară a Consiliului municipal Bălţi din 02.10.2018. 

 În rezultatul examinării Consiliul mun. Bălţi a ajuns la următoarele constatări şi 

concluzii: 

Ședința a XI ordinară a Consiliului mun. Bălți a fost convocată de trei ori prin dispozițiile  

primarului mun. Bălți dlui N. Grigorișin nr. 219 din 21.06.2018, nr. 232 din 28.06.2018, nr. 236 

din 05.07.2018 dar nu a avut loc din cauza absenței cvorumului a consilierilor, conform art. 19 

alin. (2) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind administrația publică locală.  

Conform art. 26 lit. a) din Regulamentul-cadru privind constituirea şi funcţionarea 

consiliilor locale şi raionale aprobat prin Legea RM nr. 457-XV  din  14.11.2003 și art. 16 alin. 

(5) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind administrație publică locală, de secretarul 

Consiliului mun. Bălți consilierilor au fost transmise înștiințări privind convocarea ședinței a XI 

ordinară din 28.06.2018, 05.07.2018 și 10.07.2018 la adresele electronice prezentate de 

consilieri, care sunt utilizate în procedurile de lucru pentru transmiterea și primirea informațiilor, 

materialelor, etc. Mai mult ca atît, la fiecare din acestea ședințe a Consiliului mun. Bălți  

consilierii au fost invitați și prin intermediul anunțării telefonice.  

La fel dnei Badiuc Evghenia, dnei Rîbac Elena și dlui Boris Frecauțan  la data de 

22.06.2018 a fost transmisă la poșta electronică inștiințarea cu nr. 03-03/1615 privind 

convocarea ședinței Consiliului mun. Bălți la data de 28 iunie 2018 la ora 10.00 în bir. 101 al 

primăriei cu anexarea dispoziției primarului nr. 219 din 21.06.2018 ”Cu privire la convocarea 

ședinței a XI ordinare a Consiliului municipal Bălți”. 

 La data de 29 iunie 2018 a fost transmisă înștiințarea cu nr. 03-03/1674 privind 

convocarea ședinței Consiliului mun. Bălți la data de 05 iulie 2018 la ora 10.00 în bir. 101 al 

primăriei cu anexarea dispoziției primarului nr. 232 din 28.06.2018 ”Cu privire la convocarea 

ședinței a XI ordinare a Consiliului municipal Bălți”. 

 La data de 05 iulie a fost transmisă înștiințarea nr. 03-03/1749  privind convocarea 

ședinței Consiliului mun. Bălți la data de 10 iulie 2018 la ora 10.00 în bir. 101 al primăriei cu 



anexarea dispozițiai primarului nr. 236 din 05.07.2018 ”Cu privire la convocarea ședinței a XI 

ordinare a Consiliului municipal Bălți”. 

În înștiințările date a fost indicat că ”în conformitate cu art. 19 alin. 1 al Legii privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, prezenţa la şedinţa Consiliului 

municipal este obligatorie”.  

În articolul 29 din Regulamentul-cadru privind constituirea şi funcţionarea consiliilor 

locale şi raionale aprobat prin Legea RM nr. 457-XV  din  14.11.2003 se menționează că 

”Consilierul care nu poate lua parte la şedinţă este obligat să comunice din timp despre absenţa 

sa şi motivele absenţei nemijlocit primarului, preşedintelui raionului sau secretarului. Primarul, 

preşedintele raionului sau secretarul sînt obligaţi să aducă la cunoştinţa consilierilor prezenţi în 

şedinţă informaţia privind absenţa consilierului respective”, ceea ce nu a fost respectat de 

următorii consilieri la convocarea ședinței a XI ordinare din 28.06.2018, 05.07.2018, 10.07.2018: 

− 28.06.2018 nu au comunicat secretarului Consiliului despre absența și motivele 

absenței: Badiuc Evghenia, Balan Serghei, Basistîi Igor, Cheptenari Vladimir, 

Cojuhari Iurii, Ciornîi Andrei, Frecauțan Boris, Ghițu Vladimir, Lisnic Antpniu, 

Pasat Dmitrii, Poneatovschi Alexandru, Povonschii Vitalii, Rîbac Elena, Șvarț 

Mihail, Vacarciuc Vadim; 

− 05.07.2018 nu au comunicat secretarului Consiliului despre absența și motivele 

absenței: Badiuc Evghenia, Iordan Serghei, Lisnic Antoniu, Pasat Dmitri, 

Povonschii Vitalii, Poneatovschi Alexandr, Rîbac Elena, Tuceac Boris, Frecauțan 

Boris, Șvarț Mihail, Vacarciuc Vadim, Zagrudnaia Ludmila; 

− 10.07.2018 nu au comunicat secretarului Consiliului despre absența și motivele 

absenței: Badiuc Evghenia, Rîbac Elena, Frecauțan Boris, Ciornîi Andrei. 

  Din sesizarea Inspectoratului de Poliție Bălți reiese că consilierii dna Evghenia Badiuc, 

dna Elena Rîbac și dl Frecauțan Boris nu au comunicat din timp despre absenţa sa şi motivele 

absenţei la ședințele Consiliului din 28.06.2018, 05.07.2018 și 10.07.2018. Totodată, trebuie de 

menționat că toate cele trei ședințe ale Consiliului mun. Bălți  convocate prin dispozițiile  

primarului nr. 219 din 21.06.2018, nr. 232 din 28.06.2018, nr. 236 din 05.07.2018 nu au avut loc 

din cauza lipsei cvorumului. În temeiul lipsei reglementării juridice în partea ce ține de luarea 

măsurilor față de consilieri care nu s-au prezentat la ședințele nedeliberative, Consiliul nu are 

motive suficiente pentru luarea deciziei întemeiate privind ridicarea mandatelor consilierilor 

Evghenia Badiuc, Elena Rîbac și Frecauțan Boris sau unei alte decizii. 

În ceea ce privește stabilirea legalității declarației consilierilor privind absența lor (Balan 

Serghei, Cheptenari Vladimir, Cojuhari Iuri, Dobrogeanu Vasile, Ghițu Vladimir, Iordan 

Serghei, Lisnic Antoniu, Marcoci Boris, Pasat Dmitri, Poneatovschi Alexandru, Povonschii 

Vitalii, Șvarț Mihail, Vacarciuc Vadim, Zagrudnaia Ludmila) la ședința a XI orinară a 

Consiliului mun. Bălți din 10.07.2018 din motivul ”încălcărilor serioase în procesul de luarea 

deciziilor în Consiliul mun. Bălți”, considerăm, că legislația în vigoare nu interzice consilierilor 

să facă anumite declarații, iar Consiliul local nu are competența de a stabili legalitatea acestora. 

Ce ține de examinarea petiției dlui Igor Potîng din 15.06.2018, Vă informăm că petiția a 

fost examinată la ședința a XI ordinară a Consiliului din 31.07.2018 și d-lui i-a fost transmis 

răspuns sub nr. P-1208/23 din 10.08.2018.        
 

         Anexe:  

1. Copia înștiințării adresate consilierilor Consiliului mun. Bălți privind convocarea ședinței a XI ordinară a 

Consiliului mun. Bălți la data de 28.06.2018 cu anexarea dispoziției primarului nr. 219 din 21.06.2018 – pe 

19 file;  

2. Copia înștiințării adresate consilierilor Consiliului mun. Bălți privind convocarea ședinței a XI ordinară a 

Consiliului mun. Bălți la data de 05.07.2018 cu anexarea dispoziției primarului nr. 232 din 28.06.2018 – pe 

20 file;  

3. Copia înștiințării adresate consilierilor Consiliului mun. Bălți privind convocarea ședinței a XI ordinară a 

Consiliului mun. Bălți la data de 10.07.2018 cu anexarea dispoziției primarului nr. 236 din 05.07.2018 – pe 

22 file;  



4. Copia răspunsului dlui Igor Potîng la petiția din 15.06.2018, înregistrată sub nr. P-1208/23 din 10.08.2018 

– pe 2 file.” 
 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

66. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dlui Usatîi Nicolai din  

   21.08.2018.” 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul răspunsului,  

”… În conformitate cu art. 14 alin. (3) din Legea privind administrația publică locală nr. 

436-ХVI din 28.12.2006, art. 27, 53 din Regulamentul-cadru privind constituirea şi funcţionarea 

consiliilor locale şi raionale, aprobat prin Legea nr. 457-XV din 14.11.2003, art. 8 alin. (1), (2) 

din Legea cu privire la petiționare nr. 190-XIII din 19.07.1994, cererea Dvs din 21.08.2018, 

înregistrată în primăria mun. Bălți sub. nr. U-1839/23 din 22.08.2018 privind crearea comisii cu 

scopul determinării valorii istorice a parcului ”Andrieș” și atribuirea lui statutului de monument 

al moștenirii istorice a Moldovei, a fost examinată la şedinţa a XIII ordinară a Consiliului 

municipal Bălţi din 02.10.2018. 

În cadrul examinării chestiunii date, s-a stabilit, că, conform Hotărîrii Parlamentului RM 

nr. 1531 din 22.06.1993 ”Pentru punerea în aplicare a Legii privind ocrotirea monumentelor”, 

parcul situat pe str. A. Pușkin (”Andrieș”), anul 1818, este recunoscut monumentul de arhitectură 

și este inclus în Registrul monumentelor Republicii Moldova ocrotite de stat (p. 38 al Registrului 

monumentelor Republicii Moldova ocrotite de stat în mun. Bălți). 

Reieșind din cele menționate mai sus, cererea Dvs nu poate fi satisfăcută.” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27, contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

67. S-A EXAMINAT:” Informația privind mersul executării bugetului municipal Bălți pentru  

   semestru I anului 2018.” 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 



Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus de a 

optimiza cheltuielile. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

S-A DECIS: 

  

A lua act de informație. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28 contra – 0,  s-au abţinut – 3. 

 

68. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea coeficientului cumulativ de indexare pentru 

corectarea mărimii tarifului pentru vehicul-km parcurs de către mijloacele 

de transport ale ÎM ”Direcția de troleibuze din Bălți” pe anul 2019. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că consilierii n-au primit calculele necesare, explicațiile, a întrebat în cazul  

dacă coeficientul este mai mare, se va majora costul călătoriei sau nu? 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A răspuns că: 

- răspunsuri la întrebările puse se poate de găsit în aviz, unde este prezentat 

calculul, în baza datelor statistice, a dat citirii contractul, anexa nr.4 din ce se 

crează acest coeficient, ce a fost întreprins de către APL, Hotărîrea Guvernuli 

RM, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă se va majora costul călătoriei în troleibuz? 

 

Șmulschii Ghenadie, viceprimarul mun. Bălți. 

 A răspuns că: 



- costul unei călătorii nu se va majora, 

- dacă Consiliul municipal va propune majorarea costului atunci chestiunea se 

va examina,  

- coeficientului cumulativ de indexare pentru corectarea mărimii tarifului 

pentru vehicul-km parcurs de către mijloacele de transport ale ÎM ”Direcția de 

troleibuze din Bălți” nu are nimic comun cu costul unei călătorii, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a stipula că în cazul majorării tarifului pentru o călătorie ei se refuză de 

decizia dată. 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A răspuns că tariful nu depinde. 

 

Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

(consilierul Topolnițki Oleg a luat parte la lucrările ședinței) 

S-A DECIS: 
 

În conformitate  cu alin. (1), lit.  b), f), n), q) alin. (2) art. 14 din Legea RM nr. 436-XVI 

din 28.12.2006 privind administraţia publică locală, decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 9/1 din  

10.10.2013 «Сu privire la aprobarea  proiectului Contractului  privind prestarea serviciilor de 

transport public electric în mun. Bălţi între Consiliul municipal Bălţi şi ÎM „Direcţia de 

Troleibuze din Bălţi„ în cadrul  proiectului „Troleibuze pentru municipiul Bălţi„  şi punctului 2 

al anexei la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 4/4 din 19.05.2016 şi adresarea nr. 379 din 

12.09.2018 a  ÎM “Direcţia de Troleibuze din Bălţi», - 

                          

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se  aprobă pentru anul 2019 coeficientul cumulativ de indexare pentru corectarea mărimii 

tarifului, care a fost aprobat  pe  anul 2018 Pmdl (2018) pentru un vehicul-km parcurs de 

către mijloacele de transport ale ÎM „Direcţia de troleibuze din Bălţi” la nivel de 1,041, 

reieşind din care  tariful pentru un vehicul-km parcurs pe anul 2019 va constitui 25,20 lei. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru activitatăţi economico-financiare, pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

69. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți  

nr. 4/67 din 11.05.2017 ”Cu privire la aprobarea actelor de inventariere și 

listei bunurilor imobile proprietate mun. Bălți” cu ulterioarele modificări și 

completări.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 



 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

S-A DECIS: 

 
În conformitate cu art. 14 alin. (3), art. 77 din Legea RM privind administraţia publică locală 

nr. 436-XVI din 28.12.2006; Legea RM privind proprietatea publică a unităţii administrativ-

teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; art. 101 din Legea RM privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 și luînd în consideraţie documentarea tehnică 

actualizată, - 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică anexa nr. 67 la decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 4/67 din 11.05.2017 “Cu 

privire la aprobarea actelor de inventariere și listei bunurilor imobile proprietate mun. Bălți” 

cu ulterioarele modificări și completări, după cum urmează:  

1.1. se exclude în punctul 14 coloana 5 cifra “71”; 

1.2. în punctul 72 coloana 4 cifra “64,0” se substituie cu cifra “64,2”, coloana 5 cifra “60,3” 

se substituie cu cifra “60,5”; 

1.3. în punctul 77 coloana 4 cifra “28,8” se substituie cu cifra “63,9”, coloana 5 cifra “25,8” 

se substituie cu cifra “59,4”; 

1.4. în punctul 79 coloana 4 cifra “14,4” se substituie cu cifra “29,3”, coloana 5 cifra “12,9” 

se substituie cu cifra “26,8”; 

1.5. în punctul 84 coloana 4 cifra “64,0” se substituie cu cifra “64,1”, coloana 5 cifra “60,3” 

se substituie cu cifra “60,4”; 

1.6. în punctul 90 coloana 4 cifra “29,3” se substituie cu cifra “64,0”, coloana 5 cifra “26,8” 

se substituie cu cifra “60,3”; 

1.7. în punctul 98 coloana 4 cifra “24,01” se substituie cu cifra “18,3”, coloana 5 cifra 

“18,3” se substituie cu cifra “12,6”; 

1.8. în punctul 100 coloana 4 cifra “29,3,4” se substituie cu cifra “29,3”; 

1.9. în punctul 109 coloana 4 cifra “14,4” se substituie cu cifra “25,0”, coloana 5 cifra 

“12,9” se substituie cu cifra “22,4”; 

1.10. în punctul 158 coloana 3 sintagma “bul. Larisa, 3” se substituie cu sintagma “bul. 

Larisa, 5”; 

1.11. în punctele 70 - 114 coloana 3 sintagma “str. Veteranilor, 3” se substituie cu sintagma 

“Veteranilor, 14”; 

2. Anexa nr. 67 a deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 4/67 din 11.05.2017 completează cu 

următoarea rîndul: 

 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

70. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 9/24 din  

1141 Clădire str. Veteranilor, 14 14,4 12,9 03003141034.46 



30.07.2015 ”Cu privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale 

”Biroul arhitectură și sistematizare” în redacție nouă”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, a propus de exclude 

proiectul din ordinea de zi, deoarece propunerile trebuie să vină de la comisia consultativă de 

specialitate, colectiv, consiliu. 

A menționat că componența comisiei este o viziune a ÎM, la etapa dată s-a propus o 

conlucrare cu consilieri. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A adus la cunoștința consilierilor că nu poate fi aplicată selectiv legislația, dl Balan 

Vitalii propune să fie inclus numele, prenumele în proiectul de decizi, în așa caz cînd consilierii 

vreau să se consulte cu dlor, etc. 

A menționat că la insistența consilierilor au fost elaborate proiectele de decizii,  întru 

ajustarea statutelor, conform legislației în vigoare, procesele de consultare durează mult, de 

aceea se propune de a aproba în redacția dată, dar la ședința viitoare de a modifica conform 

propunerilor. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că: 

- proiectele de decizii trebuie să fie examinate,  

- competențele Consiliilor de Administrație sunt destul de large,  

- este necesar de efectuat selectarea membrilor Consiliilor de Administrație,  

- propunerile înaintate de către directorii ÎM sunt prezentate la viziunea dlor,  

- pe unii membri dumnealui îi cunoaște, pe alții nu, 

- dumnealui nu-i cunoaște pe toți locuitorii municipiului,  

- nu este clar de ce nu se introduc modificări în componența Consiliilor de 

Administrație la toate ÎM, dar selectiv la unele,  

- nu este cazul de a se grăbi, a solicitat consultarea fracțiunilor, consilierilor 

pentru a suplini lista membrilor Consiliilor de Administrație,  

- se propune de a lăsa examinarea prezentei chestiuni pînă în luna decembrie, 

etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că prezenta chestiune se examinează la insistența Consiliului municipal 

Bălți, etc. A întrebat care vor fi consecințele de la tergiversare adoptării prezentei chestiuni. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că: 

- prezente chestiuni sunt perfectate la insistența consilierilor, pentru a nu 

tergiversa soluționarea problemelor existente,  



- sunt perfectate proiecte de decizii pentru ÎM care au aprobat componența 

Consiliilor de Administrație prin intermediul Consiliului municipal/decizie,  

- noua lege prevede majorarea atribuțiilor sale, fără Consiliu de Administrație 

întreprinderile nu vor putea activa, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A întrebat dacă pot fi careva probleme din cauza adoptării prezentelor decizii peste două 

luni?  

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că la întrebarea dată pot fi date răspunsuri de către directorii întreprinderilor 

municipale. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că sunt astfel de specialiști ca Boris Grițunic, Valeriu Postolachi, etc. care 

pot fi consultați pentru a fi incluși ulterior în componența Consiliilor de Administrație. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat de ce propunerile date n-au fost examinate în cadrul ședinței comisiei 

consultative de specialitate? 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că sunt niște propuneri făcute public. A menționat că în cadrul comisiei 

consultative de specialitate dumnealui s-a abținut de la procesul de votare. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că dumnealui nu vede nici o problemă dacă prezenta chestiune va fi 

examinată peste o lună, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului„ se va abține de la procesul de 

votare. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 11, contra – 0, s-au abţinut – 18. 

 

71. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/12 din  

30.09.2010 ”Cu privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale 

”Regia Apă-Canal Bălți” în redacție nouă”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A propus personal 

de a amîna examinarea prezentei chestiuni. 



 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat, că consideră rațional de a nu examina în cadrul ședinței prezenta chestiune, 

conform expunerilor făcute anterior, a întrebat dacă legea permite ca viceprimarul să execută 

funcția de președinte al Consiliului de Administrație. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că conform legislației dumnealui poate fi președinte al Consiliului de 

Administrație careva restricții nu sunt, nu pot fi primarul și consilierii. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier independent. 

A întrebat în cazul cînd dumnealui va executa funcția de primar interimar ce va face 

Consiliul de Administrație. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că în perioada interimatului dumnealui nu va executa funcția de președinte al 

Consiliului de Administrație, doar la revenirea primarului.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului„ se va abține de la procesul de 

votare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 12, contra – 0,  s-au abţinut – 17. 

 

72. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 3/64 din  

31.03.2010 ”Cu privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale 

”Direcția de construcții capitale comanditar unic mun. Bălți” în redacție 

nouă”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A propus ca numele ”Caliujnîi” să fie substituit cu numele ”Bejenari Victor, inspector din 

cadrul Direcției arhitectură și construcții”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

AU VOTAT: 



Pro – 11, contra – 0,  s-au abţinut – 18, 

 

73.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 5/13 din  

24.06.2010 ”Cu privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale 

”Hotelul ”Bălți” în redacție nouă” cu modificări și completări ulterioare. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 11, contra – 1,  s-au abţinut – 17. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A întrebat pe secretarul comisiei consultative de specialitate: 

- de ce consilierii în cadrul ședinței vin cu alte propuneri, de ce propunerile date 

n-au fost expuse în cadrul ședinței comisiei consultative de specialitate,  

- astfel consiliul blocează activitatea întreprinderilor municipale, etc.? 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că: 

- dumnealui îi pare rău că s-a creat o astfel de situație, primarul ceva a încurcat, 

problema dată s-a examinat în cadrul comisiilor consultative de specialitate,  

- dl primar nu s-a consultat cu comisia consultativă de pecialitate privind 

candidaturile înaintate în consiliile de administrare,  

- funcțiile reprezentanților din cadrul direcțiilor, secțiilor, serviciilor nu 

corespund cu activitatea întreprinderilor municipale,  astfel sunt îndreptate 

persoane nepregătite,  

- este viziunea dumnelui, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A menționat că: 

- au fost întrebări față de candidaturile dlor Șmulschii, Cornieț,  

- comisia n-a avut astfel de propuneri, etc. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că: 

- comisia a dat aviz pozitiv,  



- dumnealui este secretarul comisiei consultative de specialitate,  

- secretarul comisiei are funcțiile sale, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- primarul este prea implicat în activitatea consiliului municipal, împedică 

activității consiliului municipal, 

- în proiectul de decizie trebuia de lăsat spații libere pentru a înscrie 

candidaturile propuse, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus ca primarul să fie prezent la lucrările comisiei consultative de specialitate, etc, 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- primarul nu poate pune la respect consilierii, dlor știe ce fel de decizii trebuie 

să primească,  

- nimeni nu este împotriva candidaturilor, dar se propune de a consulta cu 

comisii, consilieri, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A  dat citirii art. 26, alin. (1) din Legea privind administrația publică locală nr. 436 din 

28.12.2006 care prevede că, primarul este autoritatea reprezentativă a populaţiei unităţii 

administrativ-teritoriale şi executivă a consiliului local. El participă la şedinţele consiliului 

local şi are dreptul să se pronunţe asupra tuturor proiectelor şi problemelor supuse 

dezbaterilor, fără drept de vot. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că dlui și-a expus opinia sa. 

 

74. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/11 din  

30.09.2010 ”Cu privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale 

”Centrul de studiere a limbilor ”Limba Noastră” în redacție nouă.” 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



A supus votului proiectul de decizie.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 15, contra – 0,  s-au abţinut – 14. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că astăzi a avut loc o situație  similară, cînd n-au fost socotite corect 

voturile. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A răspuns că: 

- totul s-a numărat corect, inițial au fost ridicate 16 mîini,  

- dl Cojocari Iuri a menționat că a greșit, astfel s-a micșorat cu un vot și au 

rămas 15 voturi, 

- indiferent dacă pe dumnealui se supără, dumnealui a menționat că în cadrul 

procesului de votare toți consilierii trebuie să voteze sau aleg altă opțiune, pot  

părăsi sala,  

- dumnealui pe parcursul ședinței a nominalizat pe cei consilieri care nu au 

votat sau au votat cu întîrziere, cine vorbește la telefon, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a revota proiectul de decizie. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A răspuns că revotarea se face în cazul cînd întrebarea nu este înțeleasă și consilierii au 

votat greșit. 

 

Bondari Olga, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A menționat că : 

- consilierii se află la lucrările ședinței,  

- nu poate de fiecare dată organizată revotarea, mai mult ca atît toate cifrele 

corespund realității,  

- consilierii nu se află la ședință privată,  

- consilierii nu pot vota de atîtea ori ca să-și obțină rezultatul său dorit, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Pavonschii Vitalii de a revota chestiunea. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 15, contra – 14, s-au abţinut – 0. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că secretarul a numărat greșit. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 14, contra – 0, s-au abţinut – 15. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 



A întrebat cît va dura circul dat? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A cerut permisiunea de a lua cuvîntul. A menționat că dumneaei n-a greșit nimic, 

consilierul municipal Balan Serghei a votat inițial pentru proiectul de decizie, iar a doua oară s-a 

abținut de la procesul de votare. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a numi două persoane care vor număra voturile consilierilor. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus candidatura dlui Pasat Dmitri. 

 

Bondari Olga, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

A menționat că consilierii fracțiunii ”Partidul Nostru” au nădejde în președintele ședinței 

și secretarul consiliului. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat, că: 

- are încredere în președinte,  

- nu dorește ca cineva s-o numere,  

- nu trebuie astfel de impus consilierii să voteze, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că în lege este prevăzut cine ce va face în cadrul ședinței, a solicitat 

respectarea legislației, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat supunerea votului cine va asigura numărarea voturilor în sală. 

 

Balan Serghei, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că în sală se numără corect voturile, dlui a greșit și a votat incorect prima 

dată deoarece n-a înțeles. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A întrebat ce propuneri sunt? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A expus că nu dorește ca dl Pasat să numere cine cum a votat. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat răspuns de la juriști, dacă este corectă propunerea consilierilor. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că pentru unele chestiuni consilierii pot crea comisie care va număra procedura 

de votare. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A menționat, că astăzi a fost mințit de două ori deaceia propune de a constitui comisia de 

numărare a voturilor, dumnealui nu crede președintelui, primarului, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A  menționat că: 

- nu este clar cine a mințit de două ori: președințele ședinței sau secretarul 

consiliului,  

- ar fi bine ca dumnealui să se expună concret,  

- pe parcursul ședinței au fost renumărate voturile nu o singură dată,  

- dumnealui a fost ales de bălțeni, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A fost supus votului propunerea de a alege comisia de numărarea a voturilor. 13 consilieri 

s-au expus ”pro”, a menționat că propunerea n-a trecut și nu este nici un rost de a supune votului 

alte propuneri. A propus de a se întoarce la lucrările ședinței Consiliului municipal Bălți. 

 

75. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 8/9 din  

27.10.2005 ”Cu privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra 

apartamentelor neprivatizate”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie.  

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (3) art. 14  din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 

436-XVI din 28.12.2006, Legea RM  privind proprietatea publică a unităților administrativ-

teritoriale nr. 523- XIV din 16.07.1999, Legea RM cu privire la locuințe nr. 75 din 30.04.2015, 

conform deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 11/69 din 31.07.2018 „Cu privire la atribuirea în 

locațiune  apartamentul  nr. 32 din str. Bulgară, 57 dnei Anastasia Timciuc” și deciziei 

Consiliului municipal Bălți nr. 11/69 din 31.07.2018 „Cu privire la atribuirea în locațiune  

apartamentul  nr. 7 din str. G. Coşbuc, 17 dlui Alexandru Nicov”, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se expune p. 75 și p. 1346  din anexa nr. 2 la decizia Consiliului municipal Bălți nr. 8/9 din 

27.10.2005 „Cu privire la recunoașterea dreptului de locațiune asupra apartamentelor 

neprivatizate”, în următoare redacție: 
 

№ Cod cadastral Strada Nr. Ap. Datele despre chiriașul 

principal 

Mențiuni 

95 030020115501032 str.Bulgară 57 32 Timciuc Anastasia  



1346 030030400201007 str.G. Coșbuc 17 7 Nicov Alexandr  

 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi  dna Irina Serdiuc să expedieze copia prezentei decizii  

în adresa ÎM „GLC Bățli” și Serviciul Cadastral Teritorial mun. Bălți al IP „Agenția Servicii 

Publice”. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de  

specialitate pentru gospodărie municipală,  administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0, s -au abţinut – 0. 

 

76. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea Aparatului Președintelui  

                                     RM nr. 06/4-06765 din 21.06.2018 (N. Neagu).” 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul răspunsului,  

” Examinînd cererea Dvs., înregistrată în primăria mun. Bălți sub numărul N-1278/127 

din 22.06.2018 referitor la acordarea spațiului locativ, Vă comunicăm că cererea Dvs. a fost 

examinată la şedinţa a XIII ordinară a Consiliului mun. Bălţi din 02.10.2018, în conformitate cu 

art. 27, 53 din Regulamentul-cadru privind constituirea şi funcţionarea Consiliilor locale şi 

raionale, aprobat prin Legea RM nr. 457-XV din 14.11.2003.   

În rezultatul examinării cererii nominalizate, abordînd problema specificată prin prisma 

Legii privind administrația publică locală, Consiliul municipal Bălți consideră necesar de a Vă 

explica faptul că: 

- conform Legii RM nr. 75 din 30.04.2015  cu privire la locuinţe și Hotărîrii Guvernului RM 

„Pentru aprobarea Regulamentului cu privire la evidența, modul de atribuire și folosire a 

locuințelor sociale” nr. 447 din 19.06.2017, spațiile locative se eliberează cetățenilor, conform 

listei persoanelor pentru acordarea locuinței reieșind din timpul luării la evidență și includerea 

persoanelor în listă, în dependență de eliberarea spațiilor locative pe teritoriul mun. Bălți; 

 - având în vedere faptul că Dvs. sînteți înregistrată în apartamentul nr. 2 din  str. Decebal 34, 

orașul Cimișlia, r-ul Cimișlia și sînteți moștenitorul legal al acestei proprietăți după moartea 

soțului Dvs., urmează să Vă adresați către Consiliului Raional Cimișlia, pentru a fi luată la 

evedență ca persoană care necesită îmbunătățirea condițiilor de trai. 

Reieşind din cele relatate mai sus, în conformitate cu Legea privind administraţia publică 

locală nr. 436 din 28.12.2006, Legea RM nr. 75 din 30.04.2015  cu privire la locuinţe, Hotărîrea 

Guvernului RM „Pentru aprobarea Regulamentului cu privire la evidența, modul de atribuire și 

folosire a locuințelor sociale” nr. 447 din 19.06.2017, cerinţele Dvs. nu pot fi satisfăcute.” 

  

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

77. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 11/13 din  



30.09.2018 ”Cu privire la aprobarea Statutului întreprinderii municipale 

”Termogaz” în redacție nouă.” 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A solicitat ca consilierii să voteze proiectul de decizie. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul deciziei. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 12, contra – 0, s-au abţinut – 16.                                     

 

78. S-A EXAMINAT:”Cu privire la restituirea patrimoniului municipal din gestiune economică  

   ÎM Regia ”Apă-Canal- Bălți”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate ținînd cont de modificările 

propuse, denumirea pompei (denumirea va fi prezentată de întreprinderea municipală), se 

anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 18, contra – 0,  s-au abţinut – 10. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat, cum a fost inețiat proiectul de decizie. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că: 



- proiectul este perfectat în baza deciziei Consiliului sătesc Sadovoe,  

- în timpul discuțiilor în cadrul comisiei consultative de specialitate directorul 

ÎM a propus că ar fi rațional de transferat și pompa, în sumă de 19 mii lei, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea comisiei consultative de specialitate. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 17, contra – 0,  s-au abţinut – 11. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 17, contra – 0,  s-au abţinut – 11. 

 

79. S-A EXAMINAT:”Cu privire la transmiterea patrimoniului din proprietatea publică  

    municipiului Bălţi în proprietatea publică satului Sadovoe. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate  

municipală și relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate ținînd cont de modificările 

propuse, denumirea pompei, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat că prezenta chestiune nu poate fi supusă discuțiilor, deoarece chestiunea ”Cu 

privire la restituirea patrimoniului municipal din gestiune economică ÎM Regia ”Apă-Canal- 

Bălți” n-a acumulat numărul necesar de voturi. 

 

80. S-A EXAMINAT:”Cu privire la transmiterea patrimoniului municipal în administrarea ÎM  

”Direcția reparații și construcții drumuri Bălți” cu drept de gestiune 

economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 



 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 alin. (1) lit. g), alin. (3) din Legea 

RM privind decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind 

proprietatea publică a unităţii administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legea RM 

privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007 cu 

modificări ulterioare, conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă 

şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, 

aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012 cu modificări şi 

completări ulterioare, în baza notei de serviciu DGC a primăriei nr. 05-354 din 21.09.2018 şi 

deciziei comisiei pentru administrarea proprietăţii publice, 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se transmite fără plata patrimoniul municipal în administrare ÎM «Direcţia reparaţii şi 

construcţii drumuri Bălţi» cu drept de gestiune economică şi se atribuie în domeniul 

public, conform anexei. 

2. Primarului municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin în comun cu ÎM «Direcţia reparaţii şi 

construcţii drumuri Bălţi», vor institui comisia de primire-predare a bunurilor şi vor 

asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor 

documentelor necesare, conform prevederilor legislaţiei în vigoare. 

3. Primarului municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare; 

3.2. să semneze acordul adiţional de modificare şi completare Contractului privind 

administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

81. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea Acordului de parteneriat cu privire la crearea și  

implementarea serviciului social comunitar pentru copii din grupuri 

vulnerabile între Consiliul mun. Bălți și Asociația Obștească ”Respirația a 

doua pentru oamenii în etate și inactivi din mun. Bălți”. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 



 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

           În conformitate cu art. 14, alin. (1), alin. (2) lit. j), k), art.29, alin.(1), lit.n), y) din Legea 

Republicii Moldova privind administrația publică locală nr. 436 -XVI din 28.12.2006, Legea RM 

nr. 837-XIII din 17.05.1996 cu privire la asociaţiile obşteşti, examinînd adresarea Asociaţiei 

Obşteşti ”Respirația a Doua pentru oamenii  în etate și inactivi din mun Bălți” nr. 03-15/3723 din 

21.09.2018, în scopul implementării la nivel de municipiu a proiectului ”O rază de lumină pentru 

copiii din grupurile social vulnerabile (0-18 ani): copiii din familliile afectate de infecția 

HIV/SIDA din municipiul Bălți și raionul  Sîngerei”,-  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă Acordul de parteneriat între Consiliul mun. Bălţi şi Asociația Obștească 

”Respirația a Doua pentru oamenii în etate și inactivi din mun Bălți” conform anexei. 

2. Se împuternicește primarul mun. Bălţi dl Grigorişin N.N. să semneze Acordul de 

parteneriat între Consiliul mun. Bălţi şi Asociația Obștească ”Respirația a Doua pentru 

oamenii în etate și inactivi din mun Bălți”. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică, pentru colaborarea cu 

alte autorităţi, înfrăţire, turism, culte şi activităţi social-culturale; pentru drept şi 

disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

82. S-A EXAMINAT:” Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/32 din  

14.12.2017 ”Cu privire la desfășurarea consultărilor publice pe marginea 

proiectului deciziei Consiliului mun. Bălțui ”Cu privire la crearea Biroul 

Comun de Informația și Servicii în mun. Bălți””. 

Raportor – Natalia Tutunaru – specialist principal Secției relații cu 

publicul. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 



Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că dumnealui vrea să vadă proiectul de decizie, a solicitat explicații de la 

direcția juridică. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

  A lămurit consilierilor: 

- că unele acte normative se elaborează în baza unor acte-tip, atunci 

regulamentul tip poate fi prezentat,  

- în cazul cînd actul-tip/model nu există el nu poate fi prezentat pînă la etapa de 

elaborare a proiectului,  

- că regulamentul dat nu există deaceia el se elaborează, după elaborare 

documentul va fi remis părților cointeresate spre examinare, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

  A dat citirii propunerile expuse în cadrul comisiei consultative de specialitate: 

1. în punctul 2.1. sintagma „în perioada de la 17.12.2017 pînă la 09.01.2018” se substituie cu 

sintagma  „în perioada de la 05.10.2018г pînă la 20.10.2018”;  

2. în punctul 2.2. sintagma „în perioada de la 10.01.2018 pînă la 31.01.2018” se substituie cu 

sintagma „în perioada de la  16.10. 2018  pînă la  31.10. 2018”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea secretarului Consiliului municipal Bălți. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu Legea RM nr.239-XV1 din13.11. 2008 privind accesul la informaţie şi 

în temeiul art.14 alin 1) şi alin.2) lit. z1 din Legea RM privind administraţia puzblică locală nr. 

436-XV1 din 28.12.2006, Hotărîrea Guvernului RM „Privind aprobarea Regulamentului-cadru 

privind organizarea şi funcţionarea Biroului Comun de Informaţii şi Servicii” nr. 661 din 

30.08.2013 şi în scopul promovării eficienței mecanismului de prestări servicii publice 

cetăţenilor municipiului Bălţi, -   

 



Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

3. Se modifică decizia nr. 13/32 de la 14.12.2017 ”Cu privire la desfăşurarea consultărilor 

publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului mun. Bălţi „Cu privire la crearea 

Biroului Comun de Informaţii şi Servicii în mun. Bălţi”, după cum urmează: 

1. în punctul 2.1. sintagma „în perioada de la 17.12.2017 pînă la 09.01.2018” se 

substituie cu sintagma  „în perioada de la 05.10.2018г pînă la 20.10.2018”;  

2. în punctul 2.2. sintagma „în perioada de la 10.01.2018 pînă la 31.01.2018” se 

substituie cu sintagma „în perioada de la  16.10. 2018  pînă la  31.10. 2018”. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină, pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor 

şi protecţia mediului, pentru educaţie, protecţie socială și sănătate publică.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

83. S-A EXAMINAT:” Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/33 din  

14.12.2017 ”Cu privire la desfășurarea consultărilor publice pe marginea 

proiectului deciziei Consiliului mun. Bălțui ”Cu privire la aprobarea 

Planului local anticorupție pentru anii 2018-2020””. 

Raportor – Natalia Tutunaru – specialist principal Secției relații cu 

publicul. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A dat citirii propunerile expuse în cadrul comisiei consultative de specialitate: 

1.1.în punctul 2.1. sintagma ”în perioada de la 24.12.2017 pînă la 19.01.2018” se 

substitue cu sintagma „în perioada de la 05.10.2018 pînă la 20.10.2018”,   

1.2.în punctul 2.2. sintagma „în perioada de la 22.01.2018 pînă la 12.02.2018” se 

substitue cu sintagma „în perioada de la 21.10.2018  pînă la 12.11.2018”. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 



Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea secretarului consiliului municipal Bălți. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu Legea RM nr. 239-XV1 din 13.11.2008 privind transparenţa în procesul 

decizional, în temeiul art.14 alin 1).şi alin.2) lit.Z1 din Legea RM privind administraţia  publică 

locală nr. 436-XV1 din 28.12.2008, Hotărîrea Parlamentului RM privind aprobarea Strategiei 

naţionale de integritate şi anticorupţie pentru anii 2017-2020” nr. 56 din 30.08.2017, Hotărîrea 

Guvernului RM privind aprobarea mecanismului de elaborare şi coordonare a planurilor 

sectorale şi locale de acţiuni anticorupţie pentru anii 2018-2020 nr. 676 din 27.08.2017 şi  

recomandările Centrului Naţional Anticorupţie privind elaborarea planurilor locale conform 

 structurii-tip din prezenta hotărîre, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1.Se modifică decizia Consiliului mun. Bălți nr. 13/33 din 14.12.2017 «Cu privire la 

desfăşurarea consultărilor publice pe marginea proiectului deciziei Consiliului mun. Bălţi „Cu 

privire la aprobarea Planului local anticorupţie pentru anii 2018-2020”, după cum urmează: 

1.1.în punctul 2.1. sintagma ”în perioada de la 24.12.2017 pînă la 19.01.2018” se 

substitue cu sintagma „în perioada de la 05.10.2018 pînă la 20.10.2018”,   

1.2.în punctul 2.2. sintagma „în perioada de la 22.01.2018 pînă la 12.02.2018” se 

substitue cu sintagma „în perioada de la 21.10.2018  pînă la 12.11.2018”. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii  se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină, pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi 

protecţia mediului, pentru educaţie, protecţie socială și sănătate publică.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

  

84. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 1/6 din  

22.02.2007 ”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind organizarea și 

desfășurarea Concursului de repartizare a mijloacelor financiare alocate 

din bugetul municipal pentru organizațiile etnoculturale”, cu modificări și 

completări ulterioare. 

Raportor – Vera Caraulan – șef Secției cultură. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 



A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus includerea în componența Comisiei de evaluare reprezentanții organizațiilor 

etnoculturale dna Raspitina Polina, președintele organizației poloneze. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că în cazul cînd persoanele date vor fi incluse în componența Comisiei de 

evaluare, ei nu vor putea pretinde la înaintarea proiectelor în legătură cu conflict de interes, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 al. (2) lit.v din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind 

administraţia publică locală, Legea RM № 382 din 19.07.2001 cu privire la drepturile 

persoanelor aparţinînd minorităţilor naţionale şi la statutul juridic al organizaţiilor lor”, Legea 

RM № 837-XIII din 17.05.1996 cu privire la asociaţiile obşteşti, și în legătura cu necesitatea 

modificării deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 1/6 din 22.02.2007 ”cu privire la aprobarea 

Regulamentului privind organizarea și desfășurarea Concursului de repartizare a mijloacelor 

financiare alocate din bugetul municipal pentru organizațiile etnoculturale”, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 
 

1. Se modifică decizia Consiliului municipal Bălți № 1/6 din 22.02.2007 ”cu privire la 

aprobarea Regulamentului privind organizarea și desfășurarea Concursului de repartizare a 

mijloacelor financiare alocate din bugetul municipal pentru organizațiile etnoculturale” cu 

modificări și completări ulterioare, după cum urmează: 

1.1.  În textul deciziei și Anexei № 2, sintagma „Comisia de evaluare și repartizare a mijloacelor 

financiare alocate din bugetul municipal pentru organizațiile etnoculturale din bugetul 

municipal” se  substituie cu sintagma „Comisia de evaluare a proiectelor în cadrul 

Concursului de repartizare a mijloacelor financiare alocate din bugetul municipal pentru 

organizațiile etnoculturale” la forma gramaticală corespunzătoare; 

1.2.  Anexa № 1 se aprobă în redacția nouă, conform anexei la prezenta decizie; 

1.3. Anexa № 2, capitolul IV «Evaluarea Concursului», p. 4 se expune în redacția nouă după 

cum  urmează:  

«4. În baza rezultatelor Concursului, Comisia poate conferi 5 locuri cu oferirea premiilor 

corespunzătoare: 

Locul I    1 premiul:   20,0 mii lei 

Locul  II   2 premii:   câte 12,0 mii lei 

Locul III   2 premii:    câte 8,0 mii lei»; 

 

1.4. În Anexa № 2, capitolul V «Dispoziții finale», alineatul «Data limită pentru depunerea 

proiectelor este la finisarea a 31 de zile calendarisitice din ziua publicării în mass-madia 

municipală» se substituie cu alineatul: «Data limită pentru depunerea proiectelor este până la 

1 noiembrie anual»; 

1.5. Se abrogă Anexa № 4 ”Cerere-tip de repartizare a mijloacelor financiare alocate din bugetul 

municipal pentru organizațiile etnoculturale”. 

2.    Controlul asupra executării deciziei se pune în sarcina comisiilor consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, pentru activităţi economico-financiare, pentru colaborare cu alte 

autorităţi, înfrăţire, turism, culte şi activităţi social-culturale. 



 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

(a fost anunțată pauza) 

 

85. S-A EXAMINAT: ”Cu privire la aprobarea Acordului de colaborare adițional între Consiliul  

mun. Bălți și Asociația Obștească ”Asociația Femeilor de Afacere din 

municipiul Bălți” și transmiterea în locațiune a clădirii școlii primare ”A.I. 

Cuza” din str. Kievului, 75, cu scutire de plată pentru locațiune. 

Raportor – Irina Serdiuc – secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A întrebat: 

- pentru ce asociația are nevoie de 1000 m²,  

- dacă există certificat de utilitate publică,  

- dacă vor fi prestate servicii contra cost, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns, că: 

- este continuarea proiectului care a demarat începînd cu anul 2015,  

- a menționat despre decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 9/13 din 28.09.2018 „Cu 

privire la aprobarea Acordului de colaborare între Consiliul municipal Bălți și 

Asociației Obștești „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți”, 

decizia Consiliului mun. Bălți nr. 17/2 din 07.12.2015 „Cu privire la 

aprobarea Strategiei de dezvoltare durabilă a municipiului Bălți pe anii 2016-

2019, decizia Consiliului mun. Bălţi nr.13/44 din 14.12.2017 „Cu privire la 

aprobarea Actul adițional nr.1 la Memorandummul de înțelegere între Glode 

AS și Consiliul Municipal Bălți”, în baza adresării Asociației Obștești 

„Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” nr. 28 din 20.09.2018,  

Certificatului de utilitate publică din 03.11.2017 prezentat, și în scopul 

creșterii incluziunii sociale și îmbunătățirea condițiilor social-economice a 

persoanelor defavorizate, inclusiv a persoanelor cu dizabilități, prin crearea 

unui Centru de resurse pentru integrare socială și muncă și desfășurarea 

activităților de antreprenoriat social, 



- activitatea pozitivă a Asociației Obștești „Asociația Femeilor de Afacere din 

municipiul Bălți”, au fost menționate proiectele comune,  

- Asociația Obștească „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” 

este posesor de certificat de utilitate publică pînă în 2020,  

- Consiliul municipal trebuie să asigure durabilitatea proiectului dat, deoarece 

vor fi niște investiții considerabile,  

- este reflectat mecanismul de prelungire a termenilor de locațiune în cazul cînd 

va expira certificatul de utilitate publică,  

- este aprobat planul de activitate a Primăriei mun. Bălți și a Asociației Obștești 

„Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți”, unde se stabilește 

mecanismul de utilizarea încăperilor,  

- una din funcțiile administrației publice locale este crearea întreprinderilor 

specializate şi/sau întreprinderi sociale care ar permite angajarea în muncă a 

persoanelor cu dizabilităţi,  

- DASPF nu are posibilitatea de a scrie și a implementa proiectul dat deaceia a 

fost selectat partnerul Asociația Obștească „Asociația Femeilor de Afacere din 

municipiul Bălți”,  

- acțiunile din cadrul proiectului vor fi coordonate de către Ministerul sănătății, 

muncii și protecției sociale, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A solicitat de a prezenta ce fel de proiecte de utilitate publică au fost implementate de 

către Asociația Obștească „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți”, etc. 

 

Puga Tatiana, președinte, Asociația Obștească „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul 

Bălți”. 

 A menționat că: 

- au fost întreprinse un șir de acțiuni pentru a obține finanțarea din cadrul 

donatorilor Est-Europeni,  

- în cazul cînd APL va acorda spațiu Fundația Est-Europeană va aloca mijloace 

financiare pentru dezvoltarea ”serviciului catering”, cu participarea 

persoanelor cu dezabilități și celor vulnerabile,  

- AO are 15 ani de activitate, toate proiectele au un caracter social, inclusiv: 

susținerea tinerilor/femeilor în afacere, peste 200 de tineri, inclusiv tinerii cu 

dezabilități,  

- accesul la instruire, muncă, afacere pentru persoane cu dezabilități este foarte 

limitat, deoarece nu sunt adoptate cerințelor speciale, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A adus mulțumiri asociației obștești pentru activitatea organizată, etc.  

 

Puga Tatiana, președinte, Asociația Obștească „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul 

Bălți”. 

 A menționat că vor fi depuse toate eforturile, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat, dacă asociația bineficiază de careva spații? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că: 



- Asociația nu bineficiază de spații,  

- APL n-a oferit spații AO „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul 

Bălți” cînd a derulat primul proiect ”crearea antreprenoriatului social pentru 

persoane slabvăzătoare”, din lipsă de spații conform criteriilor prezentate, 

- AO „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” a arendat spațiile 

necesare, astfel au fost angajate în serviciu persoane cu nevoi speciale, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă AO nu va solicita banii cheltuiți din proiect înapoi? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că: 

- în acord sunt stipulate toate obligațiunile părților,  

- în cazul cînd va fi efectuată reparația edificiului se va cere permisiunea 

administratorului: consiliului municipal,  se vor perfecta acte permesive,  

- cheltuielile efectuate se vor lua la balanță contabilă, 

- se va asigura capitalizarea cheltuielilor,  

- toate acțiunile vor fi coordonate,  

- va fi creat Consiliul de Administrare în colaborare cu Asociația obștească,  

- Consiliul municipal poate facilita activitatea centrului dat, etc. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A întrebat ce va face AO cu venitul acumulat? 

 

Puga Tatiana, președinte, Asociația Obștească „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul 

Bălți”. 

 A menționat că venitul acumulat va fi investit în afacere, bunuri, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A răspuns că venitul AO nu poate fi împărțit între membri săi, conform legislației, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

 S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 8 alin. 2), art. 322 al Legii RM cu 

privire la asociaţiile obşteşti nr. 837 din 17.05.1996, art. 9 al Legii RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. (1), lit. h) 

alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-

XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2017 nr. 279 din 16.12.2016, art. 

904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM “Pentru aprobarea Regulamentului cu 

privire la modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate” nr. 483 din  29.03.2008,  cu 

modificările și completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 6/66 din 

25.09.2008 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune a 

activelor neutilizate a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, decizia 

Consiliului mun. Bălţi nr. 9/13 din 28.09.2018 „Cu privire la aprobarea Acordului de colaborare 

între Consiliul municipal Bălți și Asociației Obștești „Asociația Femeilor de Afacere din 



municipiul Bălți”, Decizia Consiliului mun. Bălți nr. 17/2 din 07.12.2015 „Cu privire la 

aprobarea Strategiei de dezvoltare durabilă a municipiului Bălți pe anii 2016-2019, decizia 

Consiliului mun. Bălţi nr.13/44 din 14.12.2017 „Cu privire la aprobarea Actul adițional Nr.1 la 

Memorandummul de înțelegere între Glode AS și Consiliul Municipal Bălți”, în baza adresării 

Asociației Obștești „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți” nr 28 din 20.09.2018,  

Certificatului de utilitate publică din 03.11.2017 prezentat, și în scopul creșterii incluziunii 

sociale și îmbunătățirea condițiilor social-economice a persoanelor defavorizate, inclusiv a 

persoanelor cu dizabilități, prin crearea unui Centru de resurse pentru integrare socială și muncă 

și desfășurarea activităților de antreprenoriat social, -                                                                                                                                   

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

1. Se aprobă Acordul de colaborare adițional între Consiliul mun. Bălți și Asociația 

Obștească  „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți”, conform anexei. 

2. Primarul mun. Bălți dlui Nicolai Grigorișin: 

2.1. Să semneze Acordul de colaborare adițional, indicat în punctul 1 a prezentei 

decizii. 

2.2. Să transmită în locațiune Asociației Obștești „Asociația Femeilor de Afacere din 

municipiul Bălți” clădirea cu două nivele a școlii primare „A.I.Cuza” din str. 

Kievului, 75 (număr cadastral 0300107.334.01) cu suprafaţa de 915,5 m2  și subsolul 

cu suprafaţa de 399,4 m2 ,  cu scutire de plată pentru locațiune. 

3. Directorului Asociației Obștești „Asociația Femeilor de Afacere din municipiul Bălți”, în 

termen de o lună, să încheie cu primăria municipiului Bălți contractul de locațiune a 

încăperilor şi să achite plata pentru serviciile comunale, conform aparatelor de evidență 

în conformitate cu contractele încheiate cu prestatorii de servicii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educație, protecție socială și sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 28, contra – 0,  s-au abţinut – 0. 

 

86. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la adresarea Secretariatului  

Parlamentului RM nr. Ș-1312/18 din 06.06.2018 (Șerstiuc V.).” 

Raportor – Veaceslav Zincovschi – șef al Direcției gospodărie comunală. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul răspunsului,  

” … Adresarea Dumneavoastră către Președintele Parlamentului RM dl A. Candu cu 

privire la distribuirea inecitabilă între consumatori a energiei termice consumate de blocul 

locativ nr. 28 din str. Ștefan cel Mare și Sfînt, înregistrată în Secretariatul Parlamentului cu nr. 

DPA-Ș-1312/18 din 06.06.2018, a fost remisă de Direcția petiții și audiență al Parlamentului spre 



examinare către Agenția Națională pentru Reglementare în Energetică și Consiliul municipal 

Bălți. 

Petiția remisă Consiliului,  înregistrată cu nr. Ș-1168/23 din 13.06.2018 a fost examinată la 

şedinţa a XIII ordinară a Consiliului municipal Bălţi din 02.10.2018. 

În urma examinării chestiunei abordate, Vă informăm că Dumneavoastră anterior 

(februarie 2017) ați depus o petiție către conducerea Primăriei vizând problema distribuirei 

defectuoase a energiei termice consumate de blocul locativ.    

Ținînd cont de faptul, că la momentul respectiv în Republica Moldova era în vigoare legea 

cu privire la energetică nr. 1525-XIII din 19.02.98, în care conform art.6, alin.(2), lit. c) era 

stipulat, că autorităţile administraţiei publice centrale şi locale, organizaţiile obşteşti nu au 

dreptul să se implice în relaţiile contractuale dintre furnizori şi consumatori, precum și 

înștiințarea Agenției Naționale pentru Reglementare în Energetică a Republicii Moldova 

(ANRE) despre efectuarea la 02.09.2016 unui control statal inopinat la „Cet-Nord” S.A. ce ține 

de verificarea corectitudinei calculelor plăților pentru energia termică furnizată unui șir de 

consumatori al muicipiului Bălți, Primăria a solicitat de la furnizor prezentarea informației ce 

ține de faptul, dacă în acst control au fost incluse și blocurile locative nr. 26 și nr. 28 din str. 

Ștefan cel Mare. Din informația prezentată sa determinat, că ANRE nu a efectuat controlul 

calculării plăților pentru energia termică consumată de blocurile menționate. 

Din 20.10.2017 Legea cu privire la energetică nr.1525-XIII din 19.02.98 a fost abrogată și 

înlocuită cu altă Lege cu privire la energetică nr. 174  din  21.09.2017,  în care prin art. 6 sunt 

stabilite competenţele autorităţilor administraţiei publice locale, și anume: 

a) construirea obiectelor energetice cu destinaţie locală, inclusiv a sistemului de iluminat 

public; 

b) soluţionarea problemelor privind atribuirea terenurilor pentru construcţia şi exploatarea 

obiectelor energetice; 

c) transmiterea în folosinţă operatorilor de sistem, distribuitorilor de energie termică a 

terenurilor necesare pentru construcţia şi amplasarea, inclusiv pentru reconstrucţie şi 

reamplasare, a reţelelor electrice de transport şi/sau de distribuţie, a reţelelor de transport şi/sau 

de distribuţie a gazelor naturale, a reţelelor termice, precum şi pentru exploatarea, întreţinerea, 

reabilitarea sau modernizarea acestora; 

d) alocarea de resurse financiare, în limitele bugetelor locale, pentru dezvoltarea sistemului 

de aprovizionare cu energie a consumatorilor din localitate, precum şi a sistemului de iluminat 

public; 

e) coordonarea lucrărilor de lichidare a consecinţelor situaţiilor excepţionale la obiectele 

energetice; 

f) acordarea, în limitele bugetelor locale, consumatorilor din localitate a compensaţiilor 

pentru achitarea plăţilor pentru energie; 

g) asigurarea exploatării, întreţinerii, reabilitării, modernizării, construcţiei şi, după caz, a 

reconstrucţiei obiectelor energetice care se află în proprietatea publică sau privată a unităţilor 

administrativ-teritoriale. 

Concomitent, prin Legea în vigoare cu privire la energia termică şi promovarea cogenerării 

nr. 92  din  29.05.2014 sunt delimitate următoarele competenţe ale administraţiei publice locale: 

(1) Autorităţile administraţiei publice locale contribuie la asigurarea furnizării fiabile şi 

eficiente a energiei termice către consumatorii din unitatea administrativ-teritorială respectivă. 

(2) Autorităţile administraţiei publice locale elaborează, aprobă şi promovează politici de 

dezvoltare, programe de reabilitare, extindere şi modernizare a sectorului termoenergetic din 



unitatea administrativ-teritorială respectivă, conform politicii statului în domeniu, asigurînd 

realizarea acestor acţiuni într-o concepţie unitară şi corelată cu planurile locale de amenajare a 

teritoriului, planurile urbanistice generale şi programele de mediu. 

La rîndul său, art. 8 al Legei cu privire la energetică nr. 174  din  21.09.2017 determină 

Autoritatea de reglementare: 

(1) Autoritatea învestită cu competenţe de reglementare şi de monitorizare a activităţilor 

din sectoarele energeticii este Agenţia Naţională pentru Reglementare în Energetică. 

(5) Agenţia îşi exercită atribuţiile în mod independent, cu respectarea principiilor de 

obiectivitate, imparţialitate, transparenţă şi nediscriminare. 

(6) Directorii Consiliului de administraţie al Agenţiei şi personalul Agenţiei, la îndeplinirea 

atribuţiilor ce le revin, acţionează în mod independent de orice interes de pe pieţele reglementate, 

nu solicită şi nu acceptă instrucţiuni din partea Guvernului, a organelor centrale de specialitate, a 

altor autorităţi ale administraţiei publice centrale, din partea autorităţilor de reglementare, a 

Parlamentului, a altor autorităţi publice sau din partea autorităţilor administraţiei publice locale. 

Reeșind din cele expuse, examinarea problemei abordate de Dumneavoastră e posibilă doar 

prin cooperarea strînsă a  Agenţiei Naţionale pentru Reglementare în Energetică și Consiliul 

municipal Bălți, în termen care depășește termenul de examinare stabilit prin legea în vigoare 

„Cu privire la petiţionare” nr. 190-XIII din  19.07.1994. Răspunsul definitiv va fi pregătit de 

Consiliul municipal Bălți în urma examinării de către ANRE a corectitudinei calculelor plăților 

pentru energia termică consumată de blocul locativ nr. 28 din str. Ștefan cel Mare.” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26, contra – 0, s-au abţinut – 1. 

 

87. S-A EXAMINAT:”Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea ÎM  

”Stadionul Olimpia Bălți” cu drept de gestiune economică la bilanțul 

primăriei mun. Bălți, cu transmiterea ulterioară în administrare operativă 

Școlii sportive specializate de fotbal mun. Bălți. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Dilion Diana, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A concretizat p.32, p.38 din anexa nr.2 ce preț constituie o unitate și costul total? 

 

Dilion Diana, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A menționat că : 

- obiectele date sunt procurate în anii 90, uzura constituie 100%,  

- nu pot fi trecute la rebut, deoarece întreprinderea nu are mijloace financiare 

suficiente, etc.  



 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că : 

- obiectul dat este de importanță municipală,  

- nu consideră opurtun transmiterea lui în administrare operativă Școlii sportive 

specializate de fotbal mun. Bălți, 

- poate este necesar de schimbat conducerea întreprinderii municipale,  

- alte persoane, instituții nu vor putea să se folosească de bunul dat gratis, 

numai contra plată,  

- pentru buna activitate a Stadionului orășenesc este necesar de investiții care 

pot veni în baza unei colaborări cu Comitetul Olimpic al Moldovei, cu alte 

Federații de sport care pot practica activitatea sa pe teritoriul dat,  

- nu este necesar de a adopta prezenta decizie, 

- este nevoie de venit cu un management eficient, de a examina utilizarea 

spațiilor în comun, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a : 

- pregăti o adresare către Guvernul RM, ministerul de resort, pentru a susține 

propunerea dlui Ghițu, privind necesitatea atragerii investițiilor,  

- perfecta o adresare către Parlamentul RM, în care sunt 3 reprezentanți din 

mun. Bălți, pentru a atrage investițiietc.  

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A menționat că : 

- domnii consilieri au dreptate,  

- în ultimii trei ani n-au fost alocate mijloace financiare din bugetul municipal 

pentru întreținerea stadionului, inventarului sportiv, altor obiecte,  

- toate obiectele ce sunt acuma în dispoziție: de la mașina de spălat pînă la 

mașina de tuns gazon, etc. sunt procurate de Renato Usatîi,  

- ar fi binevenită susținerea Guvernului RM, Prim-ministru al RM, 

- consilierii care au activat în calitate de consilier nu un singur mandat cunosc 

foarte bine problema dată,  

- că problema dată nu poate fi soluționată din cauza lipsei mijloacelor 

financiare, 

- pentru renovarea stadionului este nevoie de 10 milioanei de dolari de 

investiții,  

- au fost proiecte anterioare, care trebuiau să fie implementate din spusele dlui 

Mahu, construcția stadionului în regiunea ”Metro” în comun cu județul 

Botoșani, despre care conducerea județului Botoșani nu cunoaște,  

- dlui nu este încrezut că scrisorile în adresa guvernului RM, Parlamentului RM 

vor aduce rezultate pozitive,  

- sunt probleme cu ”reparația întrării în stadion”(arca), agenții economici nu 

doresc să participe cu contribuții financiare,  

- susținerea echipei de fotbal nu se finanțează din bugetul municipal cum se 

efectuiază în alte raioane,  

- municipiul nu face nimic pentru echipa sa, stadionul municipal,  

- astăzi nu sunt alte mecanisme de susținere financiară a stadionului, etc.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că: 



- astăzi în  mun. Bălți nu vin investiții, 

- nu sunt create condiții necesare, lipsește un climat investițional sigur pentru 

investori,  

- Ministerul de resort nu poate întreține sportul,  

- problema dată nu va fi soluționată nici de deputații băștinași din Bălți, nici de 

Parlamentul RM, Guvernul RM,  

- problama Bălțului cu stabilirea și aprobarea statului special n-a fost 

soluționată pînă în prezent,  

- a propus de a aproba proiectul de decizi astăzi pentru a depăși situația critică 

creată astăzi, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

-  nu sunt reflecate corect costurile obiectelor, sume majorate,  

- dlui nu va vota astfel de decizie,  

- este necesar de efectuat inventariere apoi de efectuat transmiterea, etc 

 

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- este necesar de a perfecta adresările necesare către Parlamentul RM, Guvernul 

RM,  

- propune de a amîna examinarea, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus: 

- de a examina în cadrul ședinței rapoartele Asociației Obștești ”Școlă sportivă 

specializată de fotbal mun. Bălți” privind investițiile efectuate,  

- de a participa la diverse programe de finanțare/investiționale pentru a găsi 

mijloacele financiare necesare, fără a aduce aminte trecutul, etc. 

A dat exemplu reconstrucția Stadionului din Otaci, a propus de a lăsa ambițiile politice, 

de a conlucra cu diferite structuri, instituții pentru a atrage investiții, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A propus ca consilierii să se expună: 

- din ce mijloace financiare a întreține întreprinderea municipală ”Stadionul 

Olimpia Bălți”, a efectua lucrările de reparație, elimentar 70 mii lei pentru 

reparația arcului de la intrare, întreținerea sistemului de irigare a  cîmpului 

sportiv, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- n-a fost convins în privința întreținerea stadionului municipal de către Școala 

sportivă specializată de fotbal mun. Bălți,  

- a fost utilizată în trecut practica cofinanțării unor lucrări/procurări,  

- dlui poate să asigure cofinanțarea a 50% din costul lucrărilor, 60-70 mii lei, a 

solicitat perfectarea unei scrisori oficiale, pentru a stabili mecanismul de 

transferare a mijloacelor financiare, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a face un apel către agenți economici pentru a soluționa problema dată, 

pentru a nu cheltui mijloace financiare din bugetul local, etc. 



 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A mențioant că întreprinderea dlui a participat cîndva cu finanțare alocînd 350 mii lei 

pentru lucrări de reparație, a solicitat și participarea dlui Pavonschii, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că va vinde telefonul și va acorda ajutorul necesar. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că: 

- problema dată a permis inițierea unor discuții din lipsă de informații, 

argumentări care ar reflecta subiectul în cauză, 

- din lipsa unei analize nu este difinită clar necesitatea adoptării prezentei 

decizii,  

- nu pot fi analizate care sunt cheltuielile întreprinderii, și cum poate fi acordat 

ajutorul necesar, în ce formă,  

- este necesar de unele calcule, pentru a cunoaște situația reală, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

  A menționat, că nu este împotriva deciziei dar modul de prezentare lasă de dorit, a dat 

citirii anexele, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A mențioant, că ÎM ”Stadionul Olimpia Bălți” 20 de ani n-a avut viceu, toți vizitatorii 

stadionului se duceau în viceu în groapă, etc. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A informat consilierii: 

- cum a fost perfectat proiectul de decizie,  

- despre analiza efectuată de către Direcția Generală Financiar-Economică care 

demonstrează încă odată activitatea fără profit a întreprinderii municipale, se 

anexează adresarea nr. 02/2-3-82 din 25.07.2018, 

- despre imposibilitatea achitării salariilor, procurarea bunurilor din bugetul 

municipal,  

- examinarea în cadrul comisiei permanente pentru primirea-transmiterea 

mijloacelor fixe și a altor active,  

- despre problemele acumulate la întreprindere municipală din 2002,  

- despre intrarea în vigoare a Legii RM 246/23.11.2017 cu privire la 

întreprinderea de stat și întreprinderea municipală care prevede că, autorităţile 

administraţiei publice locale, cu titlu de recomandare, vor examina 

oportunitatea reorganizării întreprinderilor municipale în alte forme juridice 

de organizare prevăzute de legislaţie, asigurînd eficientizarea administrării 

proprietăţii transmise acestora în gestiune,  

- că este primul pas de a examina situația dată,  

- cum după adoptarea deciziei se efectuiază inventarierea, se primesc la balanță, 

etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat:  

- de a examina în cadrul ședinței rapoartele Asociației Obștești ”Școlă sportivă 

specializată de fotbal mun. Bălți” privind investițiile efectuate, 

- de a găsi investori care ar putea să se implice în soluționarea cazului dat, etc. 



 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

 A mențioant că: 

- problema dată persistă din 2002,  

- în prezent problema dată nu poate fi soluționată altfel decît returnarea 

proprietății municipale din administrarea ÎM ”Stadionul Olimpia Bălți” cu 

drept de gestiune economică la bilanțul primăriei mun. Bălți, cu transmiterea 

ulterioară în administrare operativă Școlii sportive specializate de fotbal mun. 

Bălți, care poate avea investiții în diferite forme,  

- au fost întreprinse un șir de acțiuni începînd cu anul 2015,  

- informațiile Asociației obștești au fost prezentate consilierilor anual,  

- primarul de Bălți, dl Renato Usatîi a investit în echipa de fotbal, stadion, 

conform cerințelor existente, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A concluzionat, că: 

- în prezent dl Renato Usatîi nu poate întreție echipa, stadionul din lipsa 

mijloacelor financiare,  

- este necesar de întreprins acțiuni concrete pentru a depăși situația creată, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A informat consilierii despre: 

- acțiunile întreprinse de către dl Renato Usatîi și dlui în perioada 2015-2017,  

- controalele efectuate la întreprinderea municipală și AO, IP”Școlă sportivă 

specializată de fotbal mun. Bălți”,  

- consecințele controalelor, perchezițiilor efectuate,  

- activitatea dlui Mudric Nicolai, Bogdan Andrian, etc.  

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A concluzionat că: 

- astăzi este necesar de soluționat problemele existente,  

- este necesar de a găsi mijloace financiare pentru întreținerea ÎM din contul 

altor ÎM care irațional cheltuie mijloacele bugetare, a examina posibilitatea 

acordării ajutorului sponsorizat,  

- astăzi mijloace financiare nu sunt, părțile nu și-au respectat obligațiunile,  

- este necesar de a finisa comentările, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 12, contra – 0, s-au abţinut – 13. 

 

88. S-A EXAMINAT:”Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea ÎM  

”Direcția de Construcții Capitale Comanditar Unic mun. Bălți” la bilanțul 

primăriei mun. Bălți.” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), alin. (2) lit. b), art. 77 din Legea privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 din Legea privind decentralizarea 

administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea privind proprietatea publică a unităţii 

administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de Regulamentul privind modul 

de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe 

teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 

24.12.2012 cu modificări şi completări ulterioare, în baza deciziei comisiei privind administrarea 

patrimoniului public,- 

  

Consiliul municipаl Bălţi DECIDE: 

 

1. ÎM ”Direcţia de construcţii capitale comanditar unic mun. Bălţi„ să efectueze returnarea 

patrimoniul municipal cu nr. cadastral 0300209.955.01 din str. Decebal la bilanţul 

primăriei mun. Bălţi. 

2. Primăria mun. Bălţi în comun cu ÎM ”Direcţia de construcţii capitale comanditar unic 

mun. Bălţi„ să instituie comisia de primire-predare a bunurilor şi să asigure efectuarea 

transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, 

conform prevederilor legislației în vigoare şi să prezinte actele de predare-primire a 

proprietăţii municipale spre aprobare primarului municipiului Bălţi. 

3. Primarul  municipiului Bălţi dl Grigorișin Nicolai să modifice corespunzător registrul 

patrimoniului public şi evidenţa contabilă a mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia 

în vigoare. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 25, contra – 0,  s-au abţinut – 1. 

 

89. S-A EXAMINAT:”Cu privire la transmiterea proprietății municipale în administrarea 

operativă a Direcției învățămînt, tineret și sport a primăriei municipiului 

Bălți situate pa srt. Cicicalo, 6 cu terenul aferent acesteia (numărul 

cadastral 0300210.388) . 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 



 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b) alin. (2), art. 77 al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 al Legii RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006, art. 9, art. 10 al Legii RM cu privire 

la proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legea 

RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007, cu 

modificările şi completările ulterioare, conducîndu-se de Regulamentul privind modul de 

posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul 

municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, cu 

modificările şi completările ulterioare, în baza notei de serviciu a Direcţiei evidenţă contabilă a 

primăriei nr. 70 din 19.09.2018,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se transmite proprietatea municipală în administrarea operativă a Direcţiei învăţămînt, 

tineret şi sport a primăriei mun. Bălţi, situată pe str. Cicicalo, 6 cu terenul aferent acesteia 

( numărul cadastral 0300210.388), conform anexei. 

2. Primarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorişin: 

2.1.în comun cu Direcţia învăţămînt, tineret şi sport a primăriei mun. Bălţi să instituie 

comisia de primire-predare a bunurilor şi să asigure efectuarea transmiterii în cauză, 

cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, conform 

prevederilor legislaţiei în vigoare; 

2.2.să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 25, contra – 0, s-au abţinut – 1. 

 

90. S-A EXAMINAT:”Cu privire la returnarea proprietății municipale din administrarea IMSP  

”Spitalul Clinic Municipal Bălți” cu drept de gestiune economică, la 

bilanțul Primăriei.” 

Raportor – Feodora Rodiucova - șef al Serviciului sănătate.  

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 



Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14, alin. (1), (2), lit. b), alin. (3) din Legea № 436 din 28.12.2006 

,,privind administraţia publică locală”, art. 4, alin. (1), lit. g) din Legea № 435 din 28.12.2006 

,,privind descentralizarea administrativă”, Legea № 523 din 16.07.1999 ,,cu privire la 

proprietatea publică a unităților administrativ-teritoriale”, Legea nr. 121 din 04.05.2007 ,,privind 

administrarea și deetatizarea proprietății publice”, cu modificările și completările ulterioare, din 

HG RM nr. 901 din 31.12.2015 ,,pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de 

transmitere a bunurilor proprietatea publică”, HG RM nr. 675 din 06.06.2008 ,,cu privire la 

Registrul patrimoniului public”, conducîndu-se de Regulamentul privind modul de posesiune, de 

folosință și de dispoziție asupra patrimoniului proprietate municipală pe teritoriul mun. Bălți, 

aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălți nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării IMSP 

”Spitalul Clinic Municipal Bălți” nr. 01.10/438 din 03.09.2018, 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

1. Se permite returnarea proprietății municipale din administrarea IMSP ”Spitalul Clinic 

Municipal Bălți” cu drept de gestiune economică, la bilanțul Primăriei, conform anexei. 

2. Primarul mun. Bălți dl N. Grigorișin: 

2.1.împreună cu IMSP ”Spitalul Clinic Municipal Bălți” vor institui comisia de primire-

predare a bunurilor și vor asigura efectuarea transmiterii în cauză, cu perfectarea în 

ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, conform prevederilor legislației în 

vigoare; 

2.2.să modifice corespunzător registrul patrimoniului public și evidenta contabilă a bunurilor 

imobile, în conformitate cu legislația în vigoare. 

3. Controlul asupra executării deciziei în cauză se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor și protecția mediului 

înconjurător, pentru activități economico-financiare, pentru educaţie, protecţie socială şi 

sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26, contra – 0,  S-au abţinut – 0. 

 

91. S-A EXAMINAT:”Cu privire la transmiterea IMSP ”Spitalul Clinic municipal Bălți” și  



proprietății municipale în proprietatea statului.” 

Raportor – Feodora Rodiucova - șef al Serviciului sănătate.  

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat de a invita la tribună pe medicul șef al IMSP ”Spitalul Clinic Municipal Bălți”. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat ce clădiri vor fi transmise în proprietatea statului. 

 

Rotari Serghei, medicul șef al IMSP ”Spitalul Clinic Municipal Bălți”. 

 A familiarizat consilierii despre: 

- istoria spitalului,  

- tradițiile formate pe parcurs de cîțiva zeci de ani,  

- despre cazurile tratate 37 mii, despre intervențiile chirurgicale efectuate, 47 de 

procente fiind pacienți din teritoriul adiacent, 11 raioane din împrejurul mun. 

Bălți,  

- costul serviciilor prestate la spital municipal și la spital republican, diferența 

de tarife,  

- în 2017 datoriile istorice al IMSP constituiau 38 mil lei,  

- lipsa posibilității de procurare a inventarului necesar,  

- cheltuielile pentru cazuri tratate,  

- posibilitățile așteptate, în urma schimbării statutului IMSP,  

- cheltuielile ironate, din cauza necesității întreținerii încăperilor, 

- au fost prezentate calculele costului unei nașteri care în prezent ajunge la 

sumă de 120 mii lei,  

- cîștigul populației și acces la servicii calitative, etc. 

A răspuns că nu vor fi transmise în proprietatea statului: 

-  sediul Centrului perinatologic din str. Ștefan cel Mare, deoarece centrul trece 

în sediul IMSP ”Spitalul clinic Municipal Bălți”, garaje, spălătoria, subsoluri 

pentru apărarea civilă, etc. 

A solicitat susținerea consilierilor în schimbarea situației create, etc. 

A menționat că este nevoie de blocul central, departamentul pediatrie, ftiziatrie, 

infecțioasele, etc. 

 



Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat în cazul cînd IMSP are încheiate careva contracte, nu vor fi ele impediment la 

transmiterea IMSP? A întrebat dacă clădirea Centrului Perinatologic rămîne în posesia 

municipiului? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că ei vor utiliza spațiile pînă la finele termenului de locațiune, Centrul 

Perinatologic rămîne în posesia Bălțului, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A menționat că Centrul Perinatologic în prezent nu poate trece în sediul central deoarece 

nu sunt întrunite toate condițiile, a întrebat cum va activa centrul în perioada dată? 

 

Rotari Serghei, medicul șef al IMSP ”Spitalul Clinic Municipal Bălți”. 

A răspuns că pînă la finisarea reparației Centrul perinatologic rămîne în sediul pe str. 

Ștefan cel Mare, cu achitarea doar serviciilor comunale, fără plata de arendă, etc. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A familiarizat consilierii despre ultimele modificări în legislație, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a face o altă parcare pe lîngă IMSP, deoarece nu sunt condiții acceptabile, 

operative pentru mașinele de urgență. 

 

Rotari Serghei, medicul șef al IMSP ”Spitalul Clinic Municipal Bălți”. 

A răspuns că este elaborat un nou proiect care va schimba situația dată, despre planurile 

pe viitor privind amplasarea parcării, etc.  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu prevederile art. 14, alin. (1), (2), lit. b), alin. (3) din Legea № 436 din 

28.12.2006 ,,privind administraţia publică locală”, art. 4, alin. (1), lit. g) din Legea № 435 din 

28.12.2006 ,,privind descentralizarea administrativă”, art. 8, alin. (3) din Legea № 523 din 

16.07.1999 ,,cu privire la proprietatea publică a unităților administrativ-teritoriale”, art. 9, alin. 

(1), alin. (2), lit. b), art. 14, alin. (7) din Legea nr. 121 din 04.05.2007 ,,privind administrarea și 

deetatizarea proprietății publice”, art. 4, art. 5 din Legea № 411 din 28.03.1995 ,,ocrotirii 

sănătății”, HG RM nr. 901 din 31.12.2015 ,,pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul 

de transmitere a bunurilor proprietatea publică”, în baza propunerii Ministerului Sănătății, 

Muncii și Protecției Sociale RM nr. 01-5027 din 18.07.2018 și adresării IMSP Spitalul Clinic 

Municipal Bălți nr. 01.10/438 din 03.09.2018, deciziei Consiliului administrativ al IMSP Spitalul 

Clinic Municipal Bălți din 08.08.2018 (proces-verbal nr. 3), ținînd cont de efectele economico-

financiare și medicale, care se vor răsfrînge asupra calității actului medical, prestat atît populației 

municipiului Bălți, cît și regiunii de Nord al Republicii Moldova, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se transmite, cu titlu gratuit, din proprietatea mun. Bălți în proprietatea statului Instituția 

Medico-Sanitară Publică Spitalul Clinic Municipal Bălți, IDNP 1003602150732, împreună cu 

toate activele și pasivele acesteia.  



2. Se transmite, cu titlu gratuit, din proprietatea mun. Bălți în proprietatea statului, bunurile 

imobile și mobile, conform anexei. 

3. Primarul mun. Bălți dl N. Grigorișin: 

3.1. va efectua transmiterea instituției publice și a proprietății, conform prevederilor 

legislației în vigoare; 

3.2. va modifica corespunzător registrul patrimoniului public și evidenta contabilă a 

bunurilor imobile, în conformitate cu legislația în vigoare. 

4. Secretarul mun. Bălți dna I. Serdiuc, în termen de 10 zile, va remite prezenta decizie în 

adresa Guvernului RM. 

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor și protecția mediului, 

pentru activități economico-financiare, pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26, contra – 0,  S-au abţinut – 0. 

 

92. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului mun. Bălți  

nr. 12/2 din 08.12.2017 ”Cu privire la aprobarea bugetului municipal Bălți 

pe anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat prezentarea avizelor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, secretarul comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat o pauză de douăzeci de minute. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

 A răspuns că a fost stabilit la începutul ședinței de a anunța pauza de 15 minute la 

solicitarea fracțiunii. 

(a fost anunțată pauza de 15 minute) 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- de două ori a fost organizată ședința comisiei consultative de specialitate 

pentru activități economico-financiare, care nu s-a întrunit în ședință,  



- comisia consultativă de specialitate pentru activități economico-financiare 

trebuia să examineze prezenta chestiune,  

- nu este bine că comisia n-a examinat prezenta chestiune, iar acum consilierii 

trebuie să înainteze întrebări pentru a ști cum să voteze, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că: 

- secretarul consiliului a întreprins toate acțiunile conform legislației: 

- a fost stabilită data desfășurării ședinței,  

- au fost invitați consilierii,  

- s-a solicitat ca consilierii să-și planifice activitatea sa,  

- ședința comisiei putea să fie planificată și a treia oară la solicitarea 

secretarului, dar cu regret careva propuneri n-au parvenit,  

- că a fost o lipsă motivată a dlui Povonschii care se afla în deplasare,  

- situația dată nu depinde de secretar dar de consilierii municipali,  

- anterior era elaborat/aprobat un regulament de activitate a comisiilor 

consultative de specialitate care reglamenta ce chestiuni trebuie să examineze 

comisiile consultative de specialitate care apoi a fost abrogată de consiliul 

municipal,  

- în prezent consiliul activează conform Legii privind administrației publice 

locale care stipulează că întrebările de pe ordinea de zi trebuie să fie însoțite 

de raport de specialitate,  avizul comisiei consultative de specialitate,  

- prezentul proiect de decizie a fost propus spre examinare la 5 comisii 

consultative de specialitate, în ședințe s-au întrunit trei, ceia ce este destul de 

suficient, etc. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că este neplăcut că Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” nu dorește să 

examineze chestiunile de ordin financiar, deoarece consilierii fracțiunii ”Partidul Nostru” 

participă la lucrările tuturor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că: 

- îl susține pe dl Povonschii Vitalii care a vorbit despre managementul neefectiv 

al ÎM”DRCD Bălți”,  

- în contextul celor relatate a solicitat examinarea chestiunii privind 

managementul neefectiv al ÎM”DRCD Bălți” efectuat de către administrator, 

adjunctul administratorului, contabilul,  

- în rețele de socializare a fost prezentată informația privind neachitarea 

salariului cîteva luni, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat de ce nu se prezintă informația cum au fost cheltuite mijloacele financiare și 

apoi examinate ofertele pentru alocare mijloacelor suplimentare, etc. a susținut-o pe dna Elena 

Grițco, a propus de a amîna examinarea proiectului de decizie pînă nu va fi primită o informație 

amplă în legătură cu cheltuirea necorespunzătoare a mijloacelor financiare din buget. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat, că: 

- nu pot fi făcute careva concluzii neîntemiate,  



- consiliul a numit administratorul,  

- nu este necesar de amînat examinarea proiectului de decizie,  

- ar fi bine de examenat fiecare articol/segment al anexei,  

- consilierii pot să pună întrebări cum sau cheltuit mijloacele financiare, 

membrii comisiei consultative de specialitate care nu sau convocat, etc. 

  

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A solicitat ca consilierii să nu încurce sintagmele ”cheltuierea neefectivă a mijloacelor 

financiare” / ”cheltuieli necorespunzătoare” cu ”managementul neefectiv”. 

A menționat că: 

- poziția Fracțiunii ”Partidul Nostru” este de a examina proiectul dat de decizie,  

- de a vota fiecare poziție separat, deoarece sunt incluse chestiuni de importanță 

vitală pentru municipiu,   

- sunt întrebări către administrator, adjunctul administratorului de ce blochiază 

soluționarea chestiunii privind evacuarea deșeurilor, etc. 

A întrebat dacă consilierii sunt împotriva executării prescripțiilor Inspectoratului de 

Poliție, reparația drumurilor, etc. A menționat că dnei nu va vota împotrivă. 

  

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că candidatura administratorului a fost propusă de către primar pe care 

consilierii au susținut-o. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A răspuns că dlui în procesul de examinare a candidaturii la funcție de administrator al 

ÎM ”DRCD Bălți” a menționat că dl Hmarnîi Iurii nu corespunde criteriilor necesare, etc. care a 

fost susținută la propunerea dlui primar, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns că: 

- administratorul este internat în spital dar în sală este adjunctul care poate să 

răspundă la întrebările puse, 

- că nici dlui nu este de acord cu ceia ce se petrece la întreprindere,  

- este necesar de pus întrebări, poftim, se vor pune și se va răspunde, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că: 

-  pe dl Hmarnîi au fost puse niște obligațiuni destul de enorme,  

- astăzi nimeni nu vorbește că dl Hmarnîi nu-și onorează atribuțiile, etc.  

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A întrebat cînd s-a aflat despre managementul neefectiv? În luna iulie, august. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A răspuns că nu va permite să se minte, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A solicitat de a se reîntoarce la proiectul de decizie. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A întrebat dacă se poate de alocat mijloace financiare pentru procurarea cazanului pentru 

Centrul militar? 

 

Șmulschii Ghenadie, viceprimarul mun. Bălți. 

A răspuns, că: 

- astăzi a avut loc ședința grupului de lucru al achizițiilor publice, unde s-a 

discutat și problema dată,  

- există riscul de a nu trece procedurile conform legislației din cauza timpului 

lemitat și durata proceselor,  

- s-a propus de cumpăra un cazan care ar permite de procurat conform altei 

proceduri, economisind timpul,  

- pentru procurarea cazanului ar fi necesar de pînă la 80 mii lei, pe care se poate 

de alocat din bugetul municipal,  

- propunerile au să fie expuse de către șeful Direcției Generale Financiar-

Economice, etc. 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A informat consilierii despre: 

- majorarea părții de venit cu 50 mii lei pentru furnizarea de gaze naturale la 

monumentul ”Tank”,  

- majorarea părții de venit cheltuieli cu 140 mii lei,  

-  necesitatea alocării 80 mii lei pentru procurarea cazanului centrului militar,  

- cum au fost cheltuite mijloacele financiare, raportate de către ÎM ”DRCD 

Bălți”,  

-  trecerea mijloacelor financiare din an în an, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat comentarii pentru ce se alocă 300 mii lei la articolul ”siguranța rutieră”? 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

A informat consilierii că din suma dată se va achita energia electrică pentru semafoare, 

schimbarea becurilor la semafoare, deservirea tehnică a îngrădirilor, pînă la finele anului 

conform prescripției Inspectoratului de Poliție, trecere pietonală, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat, că sunt careva snipuri care trebuie de respectat. 

 

Șmulschii Ghenadie, viceprimarul mun. Bălți. 

A răspuns, că este prescripția Inspectoratului de Poliție. 

 

Zagrudnaia Ludmila, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  

A întrebat ,dacă mijloacele financiare alocate acoperă cheltuielile deja executate sau cele 

ce trebuie de executat? 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns, că se achită lucrările executate. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat, cum vor fi utilizate mijloacele financiare de către ÎM ”ATSV Bălți”. 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A dat citirii adresarea ÎM ”ATSV Bălți”. 



 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat, că ÎM”DRCD Bălți” nu achită salariu pe parcurs de două luni. 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

 A răspuns, că: 

- este o informație greșită, restanța la salariu constituie 10 zile,  

- adresarea a fost perfectată în baza adresărilor, notificărilor primite: marcajul 

rutier pe partea carosabilă, trecerile de pietoni lîngă instituțiile de învățămînt, 

etc.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, dacă este încheiat contractul cu întreprinderea ce administrază poligonul? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns, că contractul este încheiat. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, dacă mașinele arendate din România activează? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns, că în prezent lucrează o unitate de transport din România? 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, dacă sunt încheiate contracte pentru folosirea transportului de către ÎM, 

inclusiv cu agenți economici ce achită TVA. 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns, că: 

- întreprinderea a încheiat contracte pentru a evacua deșeurile municipale,  

- tehnica existentă nu este acumulată la cerințele existente din eurotombiroane,  

- la moment sunt niște probleme tehnice,  

- în prezent se lucrează cu tehnica existentă,  

- sunt efectuate lucrările de întreprinderi inclusiv care achită TVA, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, cum este posibil de reparat tehnica care nu se utilizează de către ÎM luată în 

arendă din România pentru evacuarea deșeurilor și tehnicii specializate aflate în administrarea 

ÎM ”DRCD Bălți”, de ce mijloace financiare sunt necesare, etc? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns, că va prezenta răspuns adăugător. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat, care este adevărul, deoarece au fost făcute mențiuni că nu aveți contracte apoi 

aveți?  

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns că: 

- în prezent dlor sau refuzat de serviciile persoanelor terțe, juridice care ar 

acorda servicii de evacuare a deșeurilor, 



- ele sunt de facto deoarece ele nu sunt reziliate,  

- dlor așteaptă răspuns la micșorarea prestării serviciilor, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat pe dl primar de cîte ori a fost propus la ședința de aparat rezilierea 

contractelor? 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns, că: 

- în cadrul ședințelor s-a menționat că contractele au fost reziliate,  

- schema coruptă nu se va efectua,  

- dlui a dat însărcinare chiar și la ultima ședință, etc.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat, că în cazul cînd nu se execută sarcinele puse de către primar, 

administratorul este numit de consiliul municipal, fondatorul ÎM, atunci consiliul municipal vă 

pune în sarcină rezilierea contractelor cu terțe persoane,  

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A întrebat care persoane, dlui nu înțelege despre ce se vorbește? 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A întrebat pe dl Frecauțan, care a fost poziția Consiliului de administrare în cazul dat? A 

informa cum au activat persoanele fizice?  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat cîte unități de transport sunt utilizate astăzi în evacuarea deșeurilor? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns că sunt implicate 10 unități de transport. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat cîte unități de transport au fost utilizate de către SRL”Solubriti Solution”? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns că au fost utilizate 26 de unități de transport. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns că au fost 4 mașini, poate au fost la început 26, aveau 4 pe care le dădeau în 

arendă, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat, dacă au fost încercări de a modifica graficul? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns, că da, a fost informat cum activează ÎM, perspectivele de 3 schimburi, etc. 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat, dacă primarul cunoaște despre orarul nou, și dacă orarul dat va permite 

soluționarea tuturor plîngerilor expuse de către locuitorii municipiului, etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns că: 

- s-a propus de a schimba graficul de lucru în două schimburi, 

- are loc neexecutarea sarcinelor puse în fața ÎM,  

- sunt probleme cu agenți economici care nu evacuiază gunoiul, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A solicitat, ca dl să: 

- nu creieze impedimente, blocări în activitatea întreprinderii ce ține de 

evacuarea gunoiului,  

- creieze condiții pentru angajații întreprinderii, locuitorii municipiului și 

fondator,  

- prezinte explicații locuitorilor mun. Bălți  în viitor dacă problema evacuării 

gunoiului va persista,  

- să fie reziliate contractele cu agenții economici precum și persoane fizice 

privind arendarea tehnicii pentru evacuarea/transportarea deșeurilor, etc. 

 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat, că: 

- problema dată a fost discutată și în luna ianuarie, februarie, martie, în perioada 

de vară,  

- ÎM nu este gata să presteze astfel de serviciu,  

- mijloacele financiare se fură din contul contractelor încheiate care evacuiază 

gunoiul semigoale, de către persoane fizice, etc. 

- astăzi reiese că dl Ciprian este unicul vinovat,  

- dlui vrea să primească răspunsuri la întrebările puse, cum au fost utilizate 

mijloacele financiare alocate anterior, etc,  

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A propus de a vota pe fiecare articol separat, etc. 

A menționat că: 

- problema a apărut nu acum dar atunci cînd a fost dată în concesiune serviciul 

dat, iar consilierii au susținut, 

- dvs ați promis de a prezenta propunerile de a depăși situația creată care n-au 

fost prezentate pînă în prezent,  

- în cazul cînd dvs considerați că mijloacele financiare au fost utilizate 

incorect/neefectiv, administratorul va răspunde la întrebările date,  

- în prezent în cadrul ÎM ”DRCD Bălți” se desfășoară auditul intern,  

- nu este clar unde se fură la întreprindere, în cazul cînd cineva deține careva 

informații ea poate fi examinată,  

- nu se poate astăzi de ignorat propunerile și a ne le examina din lipsă de 

informație,  

- consilierii astăzi trebuie să se aprecieze să se dezvolte municipiul sau nu, să 

fie evacuat gunoiul sau nu,  



- în sală sunt consilieri care au permis estorcarea mijloacelor financiare din 

buget,  

- astăzi trebuie unii consilieri să răspundă pentru deciziile primite anterior, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- nu deține faptele care se invocă,  

- dna Suhomlinova este la curent cu toate acțiunile, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat dacă se achită taxa pentru arenda transportului românesc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns: 

- că arenda nu se achită,  

- ce a fost întreprins de către primar pentru a soluționa problema mașinilor 

defictate,  

- că dlui nu cunoaște ce a făcut dna Suhomlinova, dnei nu s-a subordonat dlui,  

- că la întrebarea dată poate da răspuns doar dl Șeremet,  

- că Consiliul de Administrație trebuie să cunoască ce se petrece la 

întreprindere, etc. 

A informat despre relațiile de partneriat a mun. Bălți și mun. Botoșani. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

 A solicitat graficul de evacuare a deșeurilor. 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns că: 

- în prezent nu sunt probleme cu evacuarea deșeurilor doar cu gunoil de 

construcție care se află pe lîngă tombiroane, 

- zilnic este necesar de două încărcătoare și patru unități de transport,  

- multe învinuiri expuse astăzi sunt lipsite de temei juridic,  

- este necesar de efectuat audit intern care se va clarifica în problema dată, etc. 

A întrebat cum va fi soluționată problema curățirii drumurilor în perioada de iarnă, dacă 

nu se poate de arendat transportul. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A întrebat dacă problema dată a fost examinată în cadrul Consiliului de Administrație? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns că: 

- va fi abordată în termen apropiat,  

- propunerile sunt prezentate directorului apoi la Consiliul de Administrație,  

- Consiliul Administrativ al ÎM este în lipsa cîmpului juridic,  

- este nevoie de mijloace financiare pentru arendarea tehnicii care lipsește la 

ÎM,  

- ÎM are nevoie de un audit specializat, care va stabili ce și unde s-a furat, etc.   

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A propus de a se expune conform problematicii examinate. 



 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus ca consilierii să nu fie duși în ieroare, deoarece sunt fotograții care demonstrază 

că mașinele semideșarte evacuiază gunoiul. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că problema/impedimentul constituie gunoiul – restul materialelor de 

construcție. A întrebat de ce nu se evacuiază gunoiul pe str. Ștefan cel Mare, 8 din tombiroane, în 

ce constă problema? A propus de a purcede la vot. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier independent. 

A menționat că: 

- problema colectării gunoiului de întreprinderea anterioară se efectua destul de 

bine,  

- astăzi este necesar de așteptat 10 luni pentru a încheia contractul pentru 

prestarea serviciilor de către ÎM ”DRCD Bălți”,  

- nu este clar mecanismul, cine încheie/monitorizează executarea contractului, 

- cît întreprinderea trebuie să achite pentru prestarea serviciului dat,  

- care este procentajul și ce mijloace financiare vin de la prestarea serviciul dat 

agenților economici,  

- Primăria anterior a creat niște pîrghii de influență pentru a încheia contractele 

cu agenți economici, etc. 

A întrebat ce se petrece astăzi, dacă sunt făcute careva analize? 

 

Țurcan Ciprian, adjunct al administratorului ÎM ”DRCD Bălți”. 

A răspuns cum se încheie contractele, care este diferența de sume, problemele cu care se 

confruntă agenții economici concomitent cu ÎM, obstacole de a încheia contracte adiționale cu 

agenți economici, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, dacă ÎM ”ATSV Bălți” are nevoie de mijloace financiare în sumă de 770 mii 

lei, etc. 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A dat citirii adresarea ÎM ”ATSV Bălți”. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, că în cazul cînd ÎM”DRCD Bălți” utilizează transportul ÎM ”ATSV Bălți” 

rezultă că ÎM nu are nevoie de tehnică. 

 

Novicova Svetlana, director ÎM ”ATSV Bălți”. 

 A răspuns, că: 

- tehnica este acordată în exclusivitate numai atunci cînd ÎM nu are nevoie de 

tehnica dată, în cazul cînd este posibil,  

- tehnica se utilizează zilnic, pentru a putea executa atribuțiile sale,  

- au fost transmise terenuri care nu au fost incluse pentru finanțare,  

- actualmente se efectuiază activități conform planului de activitate, inclusiv 

evacuarea gunoiului din zone nesancționate, în baza cererilor locuitorilor 

municipiului Bălți, etc. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A menționat că în perioada cînd activa dl Panciuc, lucrătorii ÎM aveau un regim de 

muncă, astăzi cu totul alt regim de muncă. 

 

Novicova Svetlana, director ÎM ”ATSV Bălți”. 

 A răspuns că anterior ÎM nu efectua curățenie pe străzile centrale. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- înainte curățenia se efectua de la 6.00 pînă la 8.00,  

- nu este bine ca locuitorii municipiului deplasînduse la locurile de muncă să 

respire cu colbul care se mătură,  

- a solicitat raportul pentru anul 2018, în ce privește defrișarea și reginerarea 

arborilor în mun. Bălți,  

- în anul 2017 au fost plantați arbori în str. Cicicalo care din lipsa iregării sau  

uscat, a propus de a revedea mecanismul pentru a depăși situațiile date pe 

viitor, etc. 

 

Novicova Svetlana, director ÎM ”ATSV Bălți”. 

 A răspuns:  

- cum și în ce stare s-a aflat materialul de reginerare, de unde el se transmite,  

- că a avut loc udarea materialului de reginerare, îngrejire în perioada de 

primăvara, vara, toamnă și iarna, conform planului și cerințelor necesare, 

- cum se efectua curățenia străzilor la ÎM ”GSA” în comparație cu prezentul,  

- că există tehnica sicurității care trebuie respectată, au fost niște consecințe pe 

care trebuie de respectat, etc.    

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus, ca consilierii să se expună pe proiectul de decizie. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus, de a anunța pauză de 15 minute pentru a coordona unele circumstanțe cu 

Fracțiunea ”Partidul Nostru”, șeful Direcției Financiar –Economice, primarul de Bălți. 

 

(a fost anunțată pauza de 15 minute) 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat, că în pauză s-a discutat: 

- fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” va susține proiectul de decizie cu 

următoarele amendamente: 

- ÎM ”DRCD Bălți” din suma de 2 mln 880 mii lei se propune a aloca doar 300 

mii lei,  

- pentru ÎM ”ATSV Bălți” din suma de 770 mii lei se propune de a aloca doar 

380 mii lei,  

- celelalte sume se vor discuta în cadrul ședinței ulterioare pentru a evita 

cheltuirea mijloacelor necondeționată, cînd se va demonstra transparența 

mijloacelor financiare, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 



A comentat, că dlui consideră puțin important reparația semafoarelor, marcarea pietonală, 

neefecturarea lucrărilor de salubrizare în zonele/fîșiile forestiere din mun. Bălți. A solicitat 

răspuns la întrebările puse? 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A menționat, că întrebările expuse de dna Grițco sunt destul de importante, care trebuie 

de soluționat în timpul apropiat, etc. A propus pentru a nu bloca examinarea chestiunilor de ordin 

financiar de a vota propunerile expuse. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat cine va purta răspundere pentru neexecutarea prescripțiilor. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul mun. Bălți. 

A răspuns, că responsabilitate pentru tot ce se face în municipiu poartă dl primar, toate 

întrebările abordate sunt importante, iar pentru a opține un compromis, transparență în cheltuirea 

mijloacelor financiare, directorii ÎM vor prezenta argumentările sale în cadrul ședințelor de 

lucru, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că fracțiunea ”Partidul Nostru” nu va bloca activitatea consiliului și va vota 

proiectul de decizie după opinia fracțiunii ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat, ca pe viitor ședința să fie organizată cu participarea primarului, 

viceprimarilor, directorii sau locțiitorii directorilor, a concretizat sumele, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că nu va răspunde la întrebările dnei Grițco. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 24 contra – 0,  s-au abţinut – 0 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Povonschii Vitalii: a aloca doar 300 mii lei ÎM ”DRCD 

Bălți” din suma de 2 mln 880 mii lei. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 21 contra – 0,  s-au abţinut – 3 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Povonschii Vitalii:  de a aloca doar 380 mii lei, pentru 

ÎM ”ATSV Bălți” din suma de 770 mii lei.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 22 contra – 0,  s-au abţinut – 2. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

 În temeiul art.14 alin.2) lit.n) din Legea RM  privind administraţia publică locală nr.436-

XVI din 28.12.2006, art. 61 din Legea RM nr. 181 din 25.07.2014 finanţelor publice şi 

responsabilităţii bugetar-fiscale  şi conform art.26 din Legea RM  privind finanţele publice locale 

nr. 397-XV din 16.10.2003, și luînd în considerație modificările şi completările ulterioare, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică și se completează Decizia Consiliului municipal nr.12/2 din 08.12.2017 cu 

privire la aprobarea bugetului municipal Bălţi pe anul 2018, cu ulterioarele modificări și 

completări: 

1.1. punctul 1 se expune în redacţie nouă: ”Se aprobă: bugetul municipal pentru  anul 

2018 la venituri în sumă de 489 795,1 mii lei şi la cheltuieli în sumă de 522 229,3 

mii lei; soldul bugetar în sumă de -32 434,2 mii lei; sursele de finanţare în sumă de 

32 434,2 mii lei din contul vînzării apartamentelor către cetățeni și soldurilor de 

mijloace bănești constitite în urma executării bugetului pentru anul precedent”; 

1.2. anexa nr.1 Indicatorii generali şi sursele de finanţare ale bugetului municipal Bălţi 

pentru anul 2018 se expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 1 la prezenta 

decizie; 

1.3. anexa nr. 2 Componenţa veniturilor bugetului municipal Bălţi pentru anul 2018 se 

expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 2 la prezenta decizie; 

1.4. anexa nr. 3 Resursele şi cheltuielile bugetului mun.Bălţi conform clasificaţiei 

funcţionale şi pe programe pentru anul 2018 se expune în redacţie nouă, conform 

anexei nr. 3 la prezenta decizie; 

1.5. anexa nr. 4 Efectivul-limită a unităţilor de personal pe autorităţile/instituţiile 

finanţate din bugetul municipal se expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 4 la 

prezenta decizie; 

1.6. anexa nr. 6 Veniturile colectate ale instituţiilor, finanţate de la bugetul municipal 

Bălţi, pentru anul 2018, se expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 5 la prezenta 

decizie; 

1.7. anexa nr. 12 Sinteza proiectelor de investiţii capitale ale bugetului mun.Bălţi pentru 

anul 2018 se expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 6 la prezenta decizie. 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălți să asigure publicarea prezentei decizii pe site-ul 

oficial al Primăriei mun. Bălţi. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative  de 

specialitate pentru activitaţi economico-financiare, pentru gospodăria municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului, pentru colaborare cu alte autorităţi, înfrăţire, 

turism, culte şi activităţi social-culturale, pentru drept si disciplină, pentru educaţie, 

protecţie socială şi sănătate publică. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 24 contra – 0,  s-au abţinut – 0 

 

93. S-A EXAMINAT:” Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 



A informat consilierii că în conformitate cu Legea pentru aprobarea Regulamentului-

cadru privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale, consilierii pot adresa 

întrebări, în scris sau oral, primarului şi secretarului Consiliului municipal, şefilor serviciilor 

publice locale, precum şi altor persoane cu funcţie de răspundere invitate la şedinţa consiliului. 

  A întrebat dacă sînt întrebări, interpelări, informații. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 A solicitat: 

- efectua reparația gropilor /drumului din str. 31 August; 

- implicarea Direcției de Învățămînt, Tineret și Sport în soluționarea angajării  

profesori şcolii auxiliare din mun. Balți, oferirea noilor locuri de munca, dupa 

lichidarea instituţiei. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

 A propus de a soluționa problema finanțării/alocărilor mijloacelor financiare pentru 

întreţinerea animalelor maidanezi, pentru alimentare, găzduiți în adăpost, din cartierul 

Molodovo. 

 

Frecauțan Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- nereglamentar staționează transportul utilizat de către S.A. «Bălțanca», 

«Draexlmaier» a fost dat exemplu str. Dostoevski, regiunea BAM, în legătură 

cu transportarea pasagerilor/lucrătorilor, cauzând un inconvenient pe carosabil 

pentru alte vehicule,  

- șoferii autobuzelor date lasa fără supraveghere transportul, etc.  

 A solicitat  revizuirea situaţiei create  şi luarea măsurilor. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

  A solicitat deschiderea rutei str: Sofia – Sorocii – Baiducova, pentru locuitorii mun. Bălți. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier independent. 

 A solicitat: 

- examinarea chestiunii privind deschiderea rutei spre cimitirul nou din cartierul 

Molodova, zona centrală a municipiului,  

- de a examina posibilitatea instalării unor ridicături artificiale "denidilare 

artificiale" pe partea carosabilă din str. Mircea cel Batrîn, pe str. Dostoievski, 

sau a instala un alt semn rutier care interzice excesul de viteză, a solicitat 

invitarea la comisie pentru asigurarea siguranței traficului rutier  și controlul 

asupra activității transportului public pe teritoriul municipiului Bălți,  

- soluționarea problemei parcării transportului lîngă Consulatul General al 

României amplasat pe str. Sf. Nicolae - str. A.Lăpușneanu lîngă Liceul 

Teoretic ”Dmitrii Cantemir”, construcția viceului, drept soluție poate servi 

curtea din spate al teritoriul Liceului Teoretic ”Dmitrii Cantemir” pentru a 

crea condiții favorabile în zile de audiență la Consulatul General al României,  

- examinarea situației create în mun. Bălți în urma efectuării lucrărilor de 

termoizolare externă a blocurilor de locuit supraetajate de către proprietarii 

apartamentelor, care prin acțiunile sale încalcă gama coloristică/integritatea 

fațadei existente a clădirii, neavînd permisiuni, careva coordonări, a propus de 

a elabora un act normativ care ar prevedea executarea lucrărilor date,  



- găsirea unui teritoriu, clădiri potrivite pentru amplasarea Muzeului de Istorie 

și Etnografie,  

- repararea porțiunii de drum lîngă SA”Beermaster” cu contribuția agenților 

economici, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat : 

- defrișarea arborilor care închid vizibilitatea indecatorului rutier ”Oprire” și 

”trecere de pietoni” amplasată nu departe de stația de alimentare ”Lucoil” la 

intersecția str. N.Iorga -  str. Vasile Lupu,  

- prezentarea de către ÎM ”DRCD Bălți” a copiei contractului în baza căruia se 

evacuiază gunoiul la poligon,  

- ÎM”ATSV Bălți” să furnizeze informație despre: cantitatea lemnelor defrișate,  

separarea lemnelor după tipul de copaci, modalitatea de stocare/vînzare: cît și 

cum, în perioada 01.01.2018 – 01.10.2018,  

- instalarea iluminării stradale pe un tronson de drum/stație (aşa-numitele 

"buzunar"), la intersecția străzilor Ștefan cel Mare – D. Caraciobanu întrare 

spre piața ”Baiducovo”, etc. 

 

Pasat Dmitri, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat, defrișarea arborilor ce sunt plantați în raza Liceului Teoretic ”Vasile 

Alecsandri” care crează impediment elevilor de a nemeri la liceu. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că pe str. Ștefan cel Mare, 8/1, 8/2 intersecția 1 Mai au fost efectuate 

săpături, efectuate lucrări de reparație care la rîndul său au fost astupate cu petriș. A solicitat 

informație cine a efectuat săpăturile și cine trebuie să efectuieve reparația porțiunii de drum, 

adusă la starea inițială? 

 

Bondari Olga, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A solicitat efectuarea marcajului rutier pe porțiunea de drum str. Orhei – str Iu. Gagarin, a 

fost dat exemplul macrajului executat str. Iu.Gagarin - str. Heciului 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat examinarea lansării unei rute adăugătoare Bălți – Sadovoe - Bălți după ora 

18.30. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM, președintele ședinței. 

A supus votului închiderea şedinţei a XIII ordinară a Consiliului municipal Bălţi din 

27.09.2018 - 02.10.2018 şi i-a mulţumit pe cei prezenţi pentru participare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Preşedintele şedinţei a XIII-ea  

ordinare a Consiliului municipal Bălţi     Usatîi Alexandr 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 

 



 

Anexa nr. 1 

la procesul-verbal 

nr. XIII din 27.09.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi 

la şedinţa a XIII-ea ordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 27.09.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Balan Serghei 

3. Bînzari Igori 

4. Bondari Olga 

5. Buceațchi Pavel 

6. Ceaicovscaia Galina 

7. Cimili Eduard  

8. Cojuhari Iuri 

9. Grițco Elena 

10. Dobrogeanu Vasile 

11. Dilion Diana 

12. Ghițu Vladimir 

13. Grădinaru Renata 

14. Iordan Serghei 

15. Frecauțan Boris 

16. Lefter Marcel 

17. Lisnic Antoniu 

18. Marcoci Boris 

19. Oserbaeva Svetlana 

20. Pasat Dmitri  

21. Poneatovschi Alexandru 

22. Popenco Raisa 

23. Rîbac Elena 

24. Rojac Nina 

25. Tuceac Boris 

26. Zagrudnaia Ludmila 

27. Șvarț Mihail 

28. Usatîi Alexandr 

29. Topolnițki Oleg 

30. Vacarciuc Vadim 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 

 

 

 

 



 

 Anexa nr. 2  

la procesul-verbal 

nr. XIII din 27.09.2018 

 

 

Lista consilierilor absenţi 

la şedinţa a XIII- ea ordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 27.09.2018 

 

 

 
1. Basistîi Igor  

2. Cheptenari Vladimir  

3. Ciornîi Andrei 

4. Povonschii Vitalii  

5. Zelenețchi Veaceslav 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Anexa nr. 3 

la procesul-verbal 

nr. XIII din 02.10.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi 

la şedinţa a XIII - ea ordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 02.10.2018 

 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Balan Serghei 

3. Bînzari Igori 

4. Bondari Olga 

5. Buceațchi Pavel 

6. Ceaicovscaia Galina 

7. Cheptenari Vladimir  

8. Cimili Eduard  

9. Cojuhari Iuri 

10. Grițco Elena 

11. Dobrogeanu Vasile 

12. Dilion Diana 

13. Ghițu Vladimir 

14. Grădinaru Renata 

15. Frecauțan Boris 

16. Lefter Marcel 

17. Lisnic Antoniu 

18. Oserbaeva Svetlana 

19. Pasat Dmitri  

20. Popenco Raisa 

21. Povonschii Vitalii  

22. Rîbac Elena 

23. Tuceac Boris 

24. Zagrudnaia Ludmila 

25. Șvarț Mihail 

26. Topolnițki Oleg 

27. Usatîi Alexandr 

28. Vacarciuc Vadim 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 

 

 

 

 

 



 

 Anexa nr. 4  

la procesul-verbal 

nr. XIII din 02.10.2018 

 

 

 

Lista consilierilor absenţi 

la şedinţa a XIII - ea ordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 02.10.2018 

 

 

 

 

 

 

 
1. Basistîi Igor  

2. Ciornîi Andrei 

3. Iordan Serghei 

4. Marcoci Boris 

5. Poneatovschi Alexandru 

6. Rojac Nina 

7. Zelenețchi Veaceslav 

 

 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 
 

 


